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Стр. 20

Боговете на виното
празнуват в Илинденци

Стр. 4

Дянков лъже за милионите
за референдума

Стр. 23

Александра Жекова взе
първата олимпийска виза

Стр. 11

Интервю
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Провал

Корупцията в отбраната
струва на света $20 млрд.

Стр. 8

Призив

БСП настоява
за оставки „три в едно”
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Захари Захариев за
отношенията ни с Русия

Няколко
ÄÓÌÈ

Аида
ПАНИКЯН

Вече парите на
здравноосигурените се
крадат откровено. Вся-
ка стъпка, свързана с
финансиране на здрав-
ната система, цели да
пази бюджета. За смет-
ка на здравето на паци-
ентите. Нещо повече:
след като за повече от
3 години бяха открад-
нати 2 млрд. лв., след
като продължаваме да
плащаме здравните си
осигуровки, вече ще
плащаме и пълната цена
на по-скъпите имплан-
ти. Е, какъв е смисълът
да внасяме здравни оси-
гуровки, като щом се
разболеем, пак плащаме
пълната цена на нещо,
за което вече сме пла-
тили? Сиреч, не може
да се възползваме от
осигуровките, които
сме платили, и не може
да доплащаме! Още по-
ясно казано, имаме пред
себе си една методика,
която освен че е куче
пазач на бюджета, на-
рушава и правата на па-
циентите, ограничава и
достъпа им до здравео-
пазване. И това ако не е
пладнешки обир на па-
рите от здравни внос-
ки...

Странно е и друго:
щом касата толкова пе-
сти и парите ни от
здравни вноски, защо
само преди няколко сед-
мици с охота върна в
бюджета 90 млн. лв.?

Отделен е въпросът,
че новият регламент
ограничава конкуренци-
ята при избор на
изпълнител за достав-
ка на даден вид меди-
цински консуматив, за-
плащан от НЗОК. А
това създава условия за
монополизиране на па-
зара на тези продукти.

Кражба

ПРОФ. ЧАВДАР НИКОЛОВ:
ДА БЪДЕШ ИЛИ ДА НЕ БЪДЕШ ЗАЙЧЕ

Стр. 14

Зимна песен

Нова методика на НЗОК
предвижда касата да плаща за
най-евтините медицински изде-
лия в дадена група. Ако паци-
ент се нуждае по медицински
показания от по-скъпо изделие
в групата, трябва да плаща ця-
лата му стойност. Досега НЗОК
плащаше за ограничен брой

Нова методика обезсмисля
здравното осигуряване
НЗОК казва кои медицински изделия да използваме,
за останалите плащаме цялата стойност

медицински изделия и даваше
фиксирана цена за даден вид
продукти. Пациентът имаше
възможност да доплати, ако
иска или ако лекарят му пре-
поръчва да използва по-скъп
имплант.

Новата методика е в ущърб
на пациентите, единодушни са

лекари от различни специално-
сти и пациентски организации.
Те са категорични, че тя не е
съгласувана и с националните
консултанти, медицинските дру-
жества, Българския лекарски
съюз, преди да бъде утвърдена
от Надзорния съвет на НЗОК.
Очакваната икономия на обще- Стр. 5

Стр. 7
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ствен ресурс в рамките на 30%
ще бъде “изядена” от рехоспи-
тализации и повторни операции
и касата трябва да доплаща
милиони за лечението на паци-
ентите, на които принудително
са им слагани евтини протези,
прогнозират лекари.
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България

Днес, 30.01.2013 г. дружеството започва
културно-просветните си прояви през 2013 г.

в своя салон на ул. „Славянска” 6.
Ще бъде уважена народната артистка

Джуни Александрова с честване - „50 години
на сцената с творческо вдъхновение и плам”.

СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ

“Мълчание и тормоз в
Сметната палата на ЕС”.
Под това заглавие в. “Ли-
берасион” публикува раз-
следване на кореспонден-
та си в Люксембург Жан
Катрмер, посветено на ка-
зуса с българската пред-
ставителка в Сметната па-
лата на ЕС Надежда Сан-
долова. Статията съвпадна
с посещението на българ-
ския президент в Париж и

Скандал в Европейската сметна палата
срещите му с Франсоа
Оланд и вероятно съвпа-
дението не е случайно,
съобщава “Темадейли” и
публикува пълния текст от
разследването на френ-
ското издание.

Сандолова е обвинява-
на в “психически тормоз”
на работното място, в ре-
зултат на което трима слу-
жители от нейния кабинет
в момента се лекуват. На

13 декември 2012 г., при
закрити врати, 26-има чле-
нове на Европейската
сметна палата гласуват с
таен вот дали да изправят
българската си колежка
Надежда Сандолова (56)
пред Съда на ЕС в Люк-
сембург, за да бъде осво-
бодена от поста и/или да
бъде лишена от привиле-
гиите си при пенсионира-
не. Обвиненията против
българката са тежки: в
продължение на много го-
дини Сандолова подлага-
ла на служебен терор три-
ма членове на своя каби-
нет, вследствие на което те
“изпаднали в дълбока де-
пресия и все още изпитват
последиците от психичес-
кия тормоз, на който са

били подложени”.
Сметната палата на ЕС

разполага с два доклада с
резултатите от разследва-
не, проведено от двама
бивши магистрати от Евро-
пейския съд, стигнали до
еднозначното заключе-
ние, че става въпрос за
“морален тормоз”, а техни-
те становища са подкрепе-
ни и от заключенията на
психиатри. Двата докумен-
та били предоставени на
директора на Европейска-
та сметна палата, португа-
леца Витор Мануел Силва
Калдейра. В резултата на
тайното гласуване служи-
телите на Европейската
сметна палата гласуват с
18:8 гласа в подкрепа на
предложението казусът да

бъде предаден на съда в
Люксембург.

Ако трябва да вярваме
на докладите и на множе-
ството разпитани свидете-
ли, Сандолова се е държа-
ла като ментор, злоупотре-
бявал с властта, която има.
Тя смятала, че крясъците и
обидите спрямо персона-
ла са в реда на нещата. По
време на слушанията по
казуса, българката заяви-
ла: “Човек или е част от
екипа ми, или ми е враг.”

Надежда Сандолова е
българският представител
в Европейската сметна
палата. От 2010 г. е член
на одитен състав IV “При-
ходи, изследвания и
вътрешни политики, инсти-
туции и органи на ЕС” и

представител на одитен
състав IV в състав CEAD.
Благодарение на снизхо-
дителността на палатата
сънародничката ни успя
спокойно да приключи
мандата си. Тя беше номи-
нирана за поста през яну-
ари 2007 г. при приемане-
то й в ЕС.

Сега Сандолова се
готви за председателско-
то място на новата дясна
партия ДАНО (Демокра-
тична алтернатива за на-
ционално обединение),
която, според “Либераси-
он”, гравитира около пре-
миера Борисов. Новата
дясна партия гласят два-
ма независими народни
представители Димитър
Чукарски и Тодор Великов.

като Златко Баретата, бе
прострелян пред главния
вход на Съдебната пала-
та в София вчера сутрин-
та. Той бе улучен с чети-
ри изстрела, засегнали
корема и краката му. По-
кушението станало при
влизането на Баретата в
съда. Той успял да напра-
ви няколко крачки, след
което бързо бил внесен
в сградата от бодигардо-
вете си, докато пристиг-
не линейка на Спешна
помощ.

Според очевидци
този път колата на меди-
ците пристигнала необи-
чайно бързо. Иванов бил
приет в шоковата зала в
“Пирогов” в съзнание. В
лечебното заведение му
бе направена и опреция.

Освен Баретата неиз-
вестният извършител е
улучил и човек от охра-
ната на наркобоса - 43-
годишния Атанас Стан-
ков. Чувайки изстрелите,
той започнал да стреля
срещу снайперист, нами-

Престрелката срещу Баретата блокира пространството около Съдебната палата,
а мнозина станаха свидетели на случващото се. Делото срещу него трябваше на
влезе на втора инстанция в Апелативния съд. Адвокатката му Мариана Тодорова

коментира, че Иванов не е споменавал нищо за заплахи

Инцидентът с българския престъ-
пен бос е  поредният удар по
усилията на десноцентристкото
правителство на ГЕРБ да върне
върховенството на закона и подоб-
ри имиджа на балканската страна.

Простреляха Златко Баретата
пред Съдебната палата
Минути след атаката таванското
помещение, от което са дошли
изстрелите, избухна в пламъци

ращ се в сграда срещу
Палатата.

Там се намира Търгов-
ски център, в който има
много адвокатски канто-
ри. Минути след покуше-
нието в сградата избухна
пожар. По неофициална
информация нападатели-
те са подпалили апарта-
мента, за да заличат сле-
дите. Районът бе отцепен
почти до 14 часа вчера,
но пожарът в сградата
бързо бе потушен. Почти
през целия ден край
Съдебната палата имаше
следи от кръв. По улици-
те по време на стрелбата
е имало и много хора.

Стрелбата срещу Ба-
ретата предизвика бурни
коментари. Премиерът
Борисов заяви, че хора
като наркобоса трябвало
да стоят в ареста. “Злато-
мир Иванов има присъда
на първа инстанция. Ви-
наги съм казвал, че тези
хора трябва да стоят в
ареста. Това е здраво-
словно за самите тях”,
заяви Борисов. Според
министър-председателя,
хора, които се конвоират
от ареста, минават по
друг маршрут, през

вътрешен двор и под ох-
рана. Да се надяваме, че
един ден ще има на-
предък в тази част от
законодателството, доба-
ви премиерът.

ДУМА припомня, че
Баретата и още 20 души
са подсъдими за органи-
зиране и участие в
престъпна група за раз-
пространение на нарко-
тици и убийство. Групата,
в която държавното обви-
нение твърди, че те са
участвали, стана известна
като “Фирмата”. На 13
февруари миналата годи-
на Софийският градски
съд осъди на 8 години
затвор Баретата за раз-
пространение на нарко-
тици, но го оправда по
обвинението за убийство-
то на Румен Стефанов-
Алфа през 2007 г. Офици-
ално Златомир Иванов се
занимава с охранителна
дейност, търговия с пет-
ролни, химически и фар-
мацевтични продукти,
собственик е на бинго и
игрални зали. Лица от
МВР често го свързват и с
трафик на дрога, на жени
и контрабандни канали за
крадени автомобили.

ЕН БИ СИ:

ПОКУШЕНИЕТО Е ПОРЕДЕН УДАР
ПО УПРАВЛЯВАЩИТЕ

Така амекиранската телевизия Ен
Би Си коментира случващото се,
позовавайки се на Ройтерс. Редица
световни медии публикуваха
новината за стрелбата, в това
число ИТАР-ТАСС и Франс прес.

Снимка Мариета ТОМОВА

П
о д с ъ д и м и я т
като лидер на
н а р к о б а н д а
Златомир Ива-
нов, известен

Велиана ХРИСТОВА

Финансовият министър Симеон Дянков предлага фондът “Науч-
ни изследвания” в МОМН, заради чиито золуми бе изгонен ми-
нистър Сергей Игнатов, да бъде преобразуван в дирекция в МОМН,
за да бъде прако контролиран от министъра. Учените от години
предлагат обратното - фондът да излезе извън МОМН като незави-
сима структура.

В интернет форумите и вчера учени активно обсъждаха отстра-
няването на Игнатов. Те масово се поздравяваха “с победата над
най-некомпетентния министър, който разби науката, като се започ-
не със Закона за академичния състав”. Отмяна на този порочен
закон на Игнатов, при който “и магаре може да стане професор,
ако плати”, да е следващата спешна стъпка, настояват учените.
Мнозина обаче смятат, че става дума за предизборен пиар на
Бойко Борисов.

Оставката на Игнатов не би била нищо повече от една маневра,
ако всичко спре дотук и не се потърси отговорност за откраднатите
пари от фонда, каза пред Дарик проф. Лъчезар Аврамов от БАН,
който в началото на януари сезира главния прокурор за злоупотре-
би със средства от фонда. Според него основният грях на Иагнатов
обаче е, че през целия си мандат е работил целенасочено и ак-
тивно за разбиване на изследователската структура.

Не мога да понасям думата “корупция”, изкипри се вчера пре-
миерът Борисов пред американския и британския посланик. Сергей
Игнатов се опитал да защитава ръководството на фонда и твърдял,
че няма нередности, затова си заминал, става ясно от думите на
Борисов. Той уточни, че в бързината е забравил да поиска и остав-
ката на председателя на фонда Рангел Гюров, но се надява, че тя
щяла да стане факт до края на деня вчера.

ДЯНКОВ ЩЯЛ ДА ПОНИЖИ
НАУЧНИЯ ФОНД В ДИРЕКЦИЯ

Не считам, че съм заплаха
за обществото, нямам намере-
ние да извърша друго
престъпление и се надявам
съдът да уважи молбата ми да
бъда задържан под домашен
арест. Това заяви Октай Ени-
мехмедов пред Софийския
градски съд по време на
обсъждането на наложената
му мярка “задържане под стра-
жа”. Октай заяви, че такава
мярка ще му позволи да се учи
и да се подготвя в студентство-
то, и занапред да се развива.

Октай Енимехмедов:

риемни за граждани по актуални въпро-
си и проблеми организира в петък
българският евродепутат от левицата
Кристиан Вигенин. Той ще се срещне с
граждани от районите “Оборище” и

Не съм заплаха за обществото

П
“Средец”. Приемните ще се проведат от
10 до 11 ч. в клуба на БСП в район
“Оборище” на бул. “Дондуков” 2 и от 14
до 15 часа в Градския съвет на БСП на
ул. “Леге” 10.

Той коментира нападение-
то си над Ахмед Доган с думи-
те, че живеем в демократична
държава и всеки има право да
изрази мнението си, както по-
желае. “Различните култури
налагат различни ценности.
Вярвам в бъдещето на Бълга-
рия. Нищо, че сме малка
държава - това не ни пречи да
сме най-добри”, заяви Октай в
съда.

Отново, както и пред Рай-
онния съд, той се обърна към
магистратите с думите: “Уважа-

еми народни представители”,
след това обясни, че за него
те са такива, защото казват
решението си в името на на-
рода. Октай заяви, че живеем
в демократична страна, в коя-
то всеки има право на мнение.

В крайна сметка съдът ос-
тави в ареста 25-годишния мъж
с мотива, че обвиненията сре-
щу него за хулиганство и за-
плаха за убийство са правилни
и че с деянията си Енимехме-
дов грубо е нарушил общест-
вения ред.

Вигенин организира приемни
за граждани в София
Вигенин организира приемни
за граждани в София
Вигенин организира приемни
за граждани в София
Вигенин организира приемни
за граждани в София
Вигенин организира приемни
за граждани в София
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‘ НАЙ-СЕТНЕ БОРИСОВ ПРИЗНА, ЧЕ НЕ Е КОМПЕТЕНТЕН В НЕЩО

Íå ñå çíàå ñëåäâàùèÿò ðåôåðåíäóì ìîæå äà å
êîñìîäðóì äà ïðàâèì äî Ïàçàðäæèê, çà äà áúäå
óäîáíî. Ìîæå è òîâà äà âçåìåì êàòî ðåøåíèå
åäèí äåí. Çà Êîñìîñà íå ñìå êîìïåòåíòíè

БСП настоява за
оставки „три в едно”

ко има оставки в каби-
нета, те трябва да са
три в едно, заяви ли-
дерът на БСП Сергей
Станишев на прескон-

Най-големият вот на недоверие Борисов получи на референдума, заяви лидерът на левицата

Юлия КУЛИНСКА Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Големият печеливш от референдума е гражданското общество у нас, а големият губещ е
премиерът Борисов, който три пъти каза “не”, но хората не го послушаха, заявиха от БСП

на пряката демокрация и на на-
родовластието, подчерта Стани-
шев. “Всички, които гласуваха,
заеха гражданска позиция и по-
казаха, че гражданското общест-
во има своите съпротивителни
сили. Никой няма право да под-
ценява участието на над 1 400
000 души. А това означава, че
всеки четвърти българин с изби-
рателни права е гласувал, неза-
висимо от “мъртвите души” в
списъците”, продължи лидерът на
левицата. За БСП е важно, че
тезата й е надделяла в общест-
веното пространство. Успяхме да
убедим 62% от гласувалите, че
ядрената енергетика и нова цен-
трала имат бъдеще в България,
твърди Станишев. Големият пече-
ливш от референдума е граждан-
ското общество у нас, а големият
губещ е премиерът Борисов, кой-
то три пъти каза “не”, но хората
не го послушаха, отсече той. Ста-
нишев изрази остър протест сре-
щу ЦИК. Ниско като брой участие
в референдума, една бюлетина,
лесен начин за преброяване и
дълго необявяване на резултат,
възмути се той. За финансиране-
то на кампанията преди референ-
дума той обяви, че БСП единст-
вено е отпечатала голям тираж
листовки и плакати. “Клиповете
са поръчани и реализирани от
инициативния комитет и не знам
колко струват. Кампанията стар-
тира с дарения от по 1000 лева,
които даде всеки един от депута-
тите от БСП”, уточни Станишев.

Михаил Миков определи
стрелбата в центъра на София
като атестат за мутренска, а не
за правова държава. Той изрази
опасенията си, че случаят ще
има отглас и в предстоящия до-
клад на ЕК. Според него това е
още един акт, който изцапа ли-
цето на България преди влиза-
нето ни в Шенген.

ден Сергей Игнатов и припомни,
че скандалът във Фонд “Научни
изследвания” започна преди 3
месеца, а решението се взима
чак сега. Той отбеляза, че скан-
дали има и около други минист-
ри в кабинета, свързани със за-
менките на Мирослав Найденов
и спечелването на търгове за де-
сетки милиони от кумеца на Цве-
тан Цветанов.

Най-големият вот на недове-
рие премиерът Бойко Борисов
получи на референдума, отгово-
ри на журналистически въпрос
Станишев. “Всъщност ГЕРБ по-
лучи два вота на недоверие.
Първият е от българите, а втори-
ят от Брюксел заради неизпълне-
ние на препоръките на ОССЕ”,
поясни той.

Референдумът е успех като
първа стъпка към възстановяване

Ще настояваме да се създаде парламен-
тарна анкетна комисия, която да проследи
дейността на ГРАО, МВР и Информационно
обслужване при съставянето на избирател-
ните списъци и за целия процес на подго-
товка на референдума, защото хаосът
беше голям, обяви Янаки Стоилов. Той
уточни, че ще предложат комисията да
бъде създадена с равно представителство

СОЦИАЛИСТИТЕ ИСКАТ АНКЕТНА КОМИСИЯ
ЗА РАБОТАТА НА ГРАО, ИО И МВР

на парламентарните сили. Стоилов допълни,
че социалистите ще предложат промени в
закона за референдумите. Продължава да
бъде актуална и темата с измененията в
Изборния кодекс, информира той. Стоилов
отбеляза, че предстои парламентът да
подготви проект за решение, с което да
бъде обявена волята на българските граж-
дани от допитването в неделя.

то покушение срещу Златомир
Иванов - Баретата пред Съдеб-
ната палата. По думите на лиде-
ра на БСП опитът за убийство
говори за ескалация на органи-
зираната престъпност у нас.
Стрелбата е извършена на 100
метра от хотел “Шератон”, къде-
то премиерът има среща с чуж-

дестранни инвеститори и на 300
метра от МС. Освобождава се по-
литически най-слабият министър,
който няма особено влияние, но
има група неприкосновени в това
правителство, които каквото и да
вършат, Борисов ги покрива, ко-
ментира Станишев. Той посочи,
че има за какво да бъде освобо-

А
ференция вчера. Според него
освен  просветният министър
Сергей Игнатов правителството
трябва да напуснат Цветан Цве-
танов и Мирослав Найденов. Виж-
даме панически кризисен пиар -
с уволненията на председателя
на ДКЕВР Ангел Семерджиев и
на министър Сергей Игнатов,
както и посещението в Сопот,
смята Станишев. “Целта е ясна -
да се отвлече вниманието от най-
голямата лична загуба, която
Бойко Борисов преживя като по-
литик. Явно българите вече не го
следват сляпо”, заяви още той.
Станишев отново описа като
скандално поведението на Бори-
сов и честата смяна на неговата
позиция, която обърка даже соб-
ствените му съпартийци.

Той посочи, че  министърът
на вътрешните работи не си е
свършил работата по организи-
рането на референдума, не е
подал информация за почиства-
не на списъците от “мъртви души”.
Станишев бе категоричен, че
оставката на Цветанов трябва да
бъде взета и заради вчерашно-

Не персонални промени, а смяна на модела е
необходима. Никакви персонални промени вече
няма да спасят кабинета и няма да му спестят
ускорената тенденция за спад на доверието, смята
председателят на ДПС Лютви Местан. Той отбеля-
за, че оставката на Сергей Игнатов е съвършено
закономерна. Същото се отнасяло до оставката на
Ангел Семерджиев, каза лидерът на ДПС. Това е
добре познат и елементарен трик заради напре-
жението в обществото за високите цени на парно-
то. Основната отговорност, че ГЕРБ вече са загу-
били правото да управляват страната, е тяхна, по-
сочи Местан. “Авторитарният манталитет е безгре-
шен, не признава грешки и все някой друг е вино-
вен - и за Шенген, и за безработицата, и за цените
на парното”, коментира председателят на ДПС.

Помолен да коментира изстрелите по Златко
Баретата зам.-председателят Христо Бисеров смя-

Лидерът на БСП Сергей Ста-
нишев изказа благодарност за
участието в референдума на
Младежкото обединение на ле-
вицата. “Въпреки постоянните
твърдения, че младите са апа-
тични, неангажирани и нехайни
към своето бъдеще, изпитът по
пряка демокрация те положиха
с отличен. 6,58 на сто от студен-
тите отговориха на въпроса за

рокуратурата да развали всички сключени след 1
януари 2008 г. сделки с държавни имоти, в които
попадат пясъчни дюни, призоваха природозащитници
от екокоалицията “За да остане природа в България”
пред журналисти вчера. Законовите поправки в мо-
мента няма да спасят Черноморието, а отварят нови
“вратички” за строителство, твърдят природозащитни-
ците. Екоорганизациите предлагат на НС да наложи
мораториум върху промяната на предназначението на
държавни терени от горския и поземлен фонд, както и
да се забрани издаването на строителни разрешения
в черноморските зони от европейската екомрежа
НАТУРА 2000. Сред изброените места, нуждаещи се
от защита, екозащитниците посочват Дуранкулашко
езеро - Св. Ана, Крапец, Шабленски езера, степите
между нос Шабла и град Каварна, Камчийски пясъци
- Шкорпиловци, Карадере, Иракли - нос Емона, Помо-
рийско езеро, Мандра - Пода, Вая, Атанасовско езеро,
Дюни-Алепу, Аркутино, Маслен нос (брегът и плажове-
те между “Перла” и резерват “Ропотамо”), Дяволското
блато, р. Караагач - Корал. “За да остане природа в
България” препоръчва на МОСВ да издаде заповеди
за обявяване на 19-те защитени зони по местообита-
нията в района на Черно море, като забраната обхва-
ща ивицата с широчина 2 км от границата на морския
бряг или морските плажове, посочи Дунчев. Наложи-
телно е обявяването на парк “Българско Черноморие”
- национален или природен, и той да има самостоятел-
на администрация, смятат природозащитниците. Те
предлагата още да се прекратят всички процедури за
придобиване на държавни имоти в защитени зони от
НАТУРА 2000 по реда на законите за горите и за
земеделските земи. “За да остане природа в Бълга-
рия” препоръча на МС да създаде специализирана,
независима, държавна агенция за защита на природа-
та и за опазването на горите.

Екозащитници зоват
прокуратурата да развали
всички сделки с дюни

Станишев благодари на младите
за участието им в допитването

ППППП
развитието на ядрената енерге-
тика. Близо 40% от общия брой
на гласувалите са млади хора”,
написа в писмо Станишев. Той
коментира, че това е един от най-
позитивните резултати от допит-
ването.

Соцлидерът бе категоричен,
че младите хора дадоха урок по
демокрация на останалата част
от обществото и показаха на

властта, че искат да бъдат пита-
ни по въпросите, които засягат
тяхното бъдеще.

За добрия резултат сред мла-
дите хора Станишев каза, че
нямаше да се случи и без актив-
ната работа на Младежкото обе-
динение на БСП. Той заяви, че
младите социалисти от самото
начало са били от най-активните
поддръжници на референдума.

ДПС:
ПЕРСОНАЛНИ ПРОМЕНИ
НЯМА ДА СПАСЯТ КАБИНЕТА

Веселка ВЕНКОВА та, че е показателна стрелбата по стълбите на
Съдебната палата. “Явно са голословни твърдени-
ята, че гръбнакът на организираната престъпност
е пречупен. Ние сме искали няколко пъти оставка-
та на министъра на вътрешните работи Цветан
Цветанов, но в края на мандата вече става въпрос
за оставката на Бойко Борисов”, посочи Бисеров.

Днес ДПС ще предложи проектът за деклара-
ция на Народното събрание, осъждаща покушени-
ето срещу Ахмед Доган, да е първа точка в дневния
ред на парламента. Текстът бил предварително
разпратен до всички парламентарни групи, но отго-
вори с промени в текста Движението не е получило.

Обсъждана е и темата, свързана с гласуването
в ПАСЕ за постмониторинга над България. “Ако
ГЕРБ се опитат да реализират идеята си да репре-
сират Юнал Лютфи и Янаки Стоилов за това, че не
са подкрепили отпадането на постмониторинга, това
означава, че ГЕРБ осъществява репресия срещу
политическия плурализъм”, коментира Местан.
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абъбването на сметката
за референдума от 14 до
20-25 млн. лв., които фи-
нансовият министър Си-

Сметката на Дянков
за оскъпения
референдум не излиза
Според Синдиката на българските учители преразходът за училищата
бил около 6 млн. лв., но и това не обяснява раздуването на сумата

ННННН
меон Дянков обяви, все още
няма обяснение. Проверка по
ведомствата, разписани по пера
в план-сметката на МС за орга-
низацията и провеждането на
националното допитване, не
даде отговор на въпроса как
разходите скачат с 10 млн. лв.

Според дадените набързо
обяснения от Дянков в неделя
вечер, когато той придружи
премиера до избирателната му
секция в Банкя, референдумът
щял да излезе 20-25 млн. лв.
Причина била, че училищата
имали нужда от отопление за
секционните комисии, което
надвишило с 2 млн. лв. предва-
рителните разчети.

Референдумът трябваше да

излезе малко над 14 млн. лв.
Няма ведомство, което да е над-
вишило предварително разписа-
ните от Министерството на фи-
нансите средства. Според пла-
нираните от МФ разходи
вътрешното министерство е по-
лучило 2 800 000 лв., което е
под половината реално похар-
чени от МВР пари за охрана на
изборите “2 в 1” през 2011 г.
Най-голямото перо за референ-
дума е на Министерския съвет
за организационно-техническа-
та подготовка - 9 960 000 лв. В
него влизат възнагражденията
на ЦИК (1 450 000 лв.), осигу-
ровки за комисията - 300 000
лв., възнаграждения по граж-
дански договори - 200 000 лв.,
както и материално-техническо
осигуряване на комисията 925
000 лв. Заплатите на РИК и СИК
ще бъдат близо 4 000 000 лв.

От Централната избирател-
на комисия обясниха, че не са
искали допълнително пари.
Служба ГРАО в МРРБ е полу-
чила 520 000 лв., МВнР - 500
000 лв., а МО - 11 000 лв. Ве-
домствата не са надвишили
средствата си, заявяват офи-
циално от техните прес-цент-
рове.

От МФ така и не успяха да
обяснят за какво са били
допълнителните около 11 млн.
лв., които държавата се е нало-
жило да изхрачи, според смет-
ките на Дянков. Разчети, предо-
ставени на Синдиката на
българските учители, сочат, че
при провеждането на референ-
дум или избори едно училище
губи средно 925 лв. на ден за
подготовка, отопление и други
разходи. Председателката на
синдиката Янка Такева комен-

тира, че тези разходи трябва да
се възстановят на училищата.
При разход от 1850 лв. за два
дни, умножен по 3000 училища,
се получават 5,5 млн. лв. От син-
диката изпратили писмо на МФ,
с което искат възстановяване на
средства.

Твърдението на Дянков, че за
референдума са похарчени 25
млн. лв. е манипулативно и отра-
зява отношението на държавни-
те институции към първия демо-
кратичен референдум, заяви и
Антоанета Цонева от Института
за развитие на публичната сре-
да. Според нея Борисов и Дян-
ков не били удовлетворени от
резултатите на всенародното
допитване и затова е обявена
тази завишена сума пред обще-
ството. С числата дълго не може
да се прави политика, категорич-
на е Цонева.

Ц
Централната избирателна

комисия обяви резултатите от
гласуването в националния
референдум на 27 януари
2013 г. Гласували са 1 405
463 гласоподаватели, пред-
ставляващи 20,22 на сто от
гражданите с избирателни
права, от които с отговор “да”
са гласували 851 757 гражда-
ни, което е повече от полови-
ната от броя на участвалите в
националния референдум.

Това гласи решението на
Централната избирателна
комисия, с което се обявяват
резултатите от гласуването в
националния референдум на
27 януари 2013 г. с въпрос “Да
се развива ли ядрената енер-
гетика в Република България
чрез изграждането на нова
ядрена електроцентрала”.
Решението е на базата на
обобщените данни от гласу-
ването в цялата страна, вклю-
чително в дипломатическите
и консулските представител-
ства на България.

Гражданите с избирател-
ни права в националния ре-
ферендум са 6 950 900. Броят
на участвалите е по-малък от
броя на гласувалите в послед-
ните избори за народни пред-
ставители на 5 юли 2009 г. из-
биратели, който е 4 345 450.

ЦИК:
20,22% СА
УЧАСТВАЛИ В
ДОПИТВАНЕТО

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

9000 са гласовете “да”
и около 7000 - “не” от
проведения ядрен рефе-
рендум в Добрич, съоб-
щи общинският председа-
тел на БСП-Добрич Вла-
димир Калчев. “В подпи-
ската за свикване на ре-
ферендум имахме 3000
гласа, това означава мо-
билизация на местната
партийна организация”,
добави той.

В предизборната об-
становка до парламен-
тарните избори през юли
т.г. от БСП-Добрич, смя-
тат да заложат на ини-

Кризисна трапезария отвори БЧК в Русе, която
ще предоставя топъл обяд на бездомниците в града.

Хората без подслон ще могат да ползват и безплатна баня

В Добрич 9000 казаха „да”
на ядрената енергетика

В цялата Бургаска област ре-
зултатът „да” на референдума е
39 988 гласа или 57,885%, показ-
ват данните от сайта на ЦИК. С
“не” са гласували 28 190 или
40,807%.

Във вчерашния брой на ДУМА
резултатът “да” е представен с
цифрата 17 947 гласа, което оба-
че е само броят на гласувалите
в самия Бургас. Объркването се
дължи на факта, че в информа-
циите на много агенции  това бе
представено като резултат за
цялата област.

Дана РУСЕВА циирането на местни ре-
ферендуми по проблеми,
поставени от хората.
Друга голяма цел е най-
после Добрич да има
омбудсман - проблем,
който се коментира по-
вече от 6 години, като
идеята е предложението
да “се прекара през ске-
нера на местно допитва-
не”, тъй като политиците
досега не се разбраха по
нея.

Референдумът мина-
лата неделя ни даде ин-
формация за граждан-
ското общество и ние не
бива да я подминаваме
леко, добави Калчев.

Дали да има локална
магистрала между Доб-
рич и Варна, кога ще
бъде завършен краткият
път Добрич-Албена, са
други възможни въпроси
за местни референдуми,
посочи той. Генади Ган-
чев, зам.-председател на
БСП припомни, че през
2009 г. младежката орга-
низация направила до-
питване сред членове и
симпатизанти на партия-
та за приоритетите за
развитие на града и ос-
новното искане било
свързано с развитието на
образованието и открива-
нето на университет.

В БУРГАС 39 988 ГЛАСУВАХА
ЗА НОВА ЯДРЕНА ЦЕНТРАЛА

Народният представител Румен Петков е по-
дал жалба до ЦИК за неправомерна агитация на
премиера Бойко Борисов преди края на изборния
ден.

Според Петков това е нарушение на чл.133,
ал.5 от Изборния кодекс. Нарушението е извърше-
но пред СИК 3 в 78-мо СОУ в район Банкя в 18,30
ч. по национални медии.

Борисов е направил изявление, което пред-
ставлява агитация в полза на един от двата
възможни отговора. Изявлението бе излъчено по
редица национални електронни медии, които на-
правиха преки включвания от мястото преди края
на изборния ден, се казва в жалбата.

РУМЕН ПЕТКОВ
АЛАРМИРА ЦИК ЗА
НЕПРАВОМЕРНА
АГИТАЦИЯ НА БОРИСОВ

СДС: КОСТОВ „ПОМОГНА”
НА БСП С 20 000 ГЛАСА

олям политически провал за БСП е рефе-
рендумът, но щеше да е още по-голям, ако
не бяха получили една мъничка подкрепа
от Иван Костов, за да преминат 20-те про-
цента. Твърдението е на председателя на
СДС Емил Кабаиванов, а според изчисле-
нията им Костов помогнал с “едни около 20
000 гласа, събрани с много усилия от ини-
циативния комитет на г-н Костов и убедени
да гласуват против”. Но те вдигнаха точно
с толкова изборния резултат и общата ак-
тивност от референдума, че той да стане
валиден, обяви Кабаиванов сериозно.

Попитан от ДУМА как е пресметнал про-

Веселка ВЕНКОВА цент и половина “заслуга” на Иван Костов, Кабаи-
ванов побърза да се позове на социолозите. На
СДС обаче им направило впечатление, че всички
партии - без тях и ГЕРБ, се опитвали да изтъкнат
заслугата си за голям процент от гласувалите в
неделя.

Сините се похвалиха, че в деловодството на НС
са внесли заявка за иницииране на референдум
по въпроса “да отпадне ли пълната забрана за
тютюнопушене на обществени места”. Председате-
лят на инициативния комитет Любомир Ковачев си
е поставил за цел необходимите подписи да бъдат
събрани за два месеца, за да може допитването
да се проведе заедно с парламентарните избори.
За насрочването на референдума на желаната
дата СДС разчитали на подкрепа от президента
Росен Плевнелиев.

Г
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България

М
„Молба за право на живот”

внесоха в МЗ пациенти с фамил-
на амилоидна полиневропатия
(ФАП) и техни близки. Те поис-
каха от здравната министърка
Десислава Атанасова заболява-
нето да бъде включено в Наред-
ба 38. Това е първата стъпка, за
да бъде включено живото-
поддържащото им лекарство в
позитивния лекарствен списък и
по-късно частично или напълно
стойността му да бъде поета от
НЗОК.

ФАП е рядко генетично за-
боляване, от което са засегнати
около 100 души от над 36 фами-
лии в страната, като най-много
са в Благоевградско и Кюстен-
дилско. Болестта се развива след
40-50 г.  До преди повече от
година единственият шанс за
тези болни е била специфична
чернодробната трансплантация.
В края на 2011 г. Европейската
агенция по лекарствата е одоб-
рила медикамент за лечение на
пациенти в ранен стадий на бо-
лестта.

От февруари 2012 г. до мо-
мента са изпратени  писма до
МЗ, НЗОК, министър-председа-
теля, парламентарната комисия
по здравеопазване, омбудсмана

Тежко болни молят
министъра за право на живот
Пациенти от Благоевградско
и Кюстендилско със специфично
генетично заболяване чакат
животоспасяващо лекарство

20 млн. лв. не достигат
на перничани да покрият
щетите от земетресение-
то, съобщиха от Инициа-
тивния комитет за подкре-
па на пострадалите от тру-
совете през май 2012 г.
Според официалната
справка за преодоляване
на щетите от Междуве-
домствената комисия към
МС са поискани 23 965
028 лв. До момента са
получени 3 374 465.

ДУМА припомня, че
8700 жители на Перниш-
ка община подадоха мол-
ба за получаване на пари.
Общо 7825 комплекта до-
кументи на пострадали
сгради бяха депозирани в
комисията. За общинските
сгради бяха поискани 19
681 864 лв., досега са
получени 4780 596. Кам-
панията на БЧК стартира
чак през септември и за

“Молба за право на живот” внесоха в МЗ болни с рядко заболяване, които чакат лекарство

Аида ПАНИКЯН

Снимка Мариета ТОМОВА

и др., поясни Антон Адамски,
председател на асоциацията
“Фамилна амилоидна полинев-
ропатия-България”. Към момента
около 10 души са в начален ста-
дий на болестта и могат да се
възползват от новия медикамент,
който струва около 30 000 лв.
месечно за пациент.

Процесът на включване на
нови заболявания в Наредба 38
изисква сериозен анализ и ста-
новища на национални консул-
танти относно икономическата и
медицинската ефективност на
лечението, заяви пред журнали-
сти д-р Емилия Ташева, начал-
ник на отдел “Организация и ме-
тодология на медицинските дей-
ности, специализирани медицин-
ски дейности и електронно здра-
веопазване” в МЗ.

Според началника на отдел
“Лекарствени продукти и меди-
цински изделия” в МЗ д-р Деси-
слава Велковска в момента ле-
карството, регистрирано в Евро-
па, не отговаря на критериите за
започване на реимбурсация в
България. По думите й то се ре-
имбурсира само в 3 от 17 страни,
с които се реферира България, а
изискванията са за 5. По думите
й в ЕС още няма точни показа-
ния за ефекта от лечението с
него. Фирмата притежател на

разрешението за употреба е
подала заявление към Комисия-
та по цени и реимбурсиране за
издаване на максимална про-
дажба цена. В правото й е да
подаде заявление и за включва-
не в Позитивния лекарствен
списък, поясни д-р Велковска.

Дори от февруари в Наредба
38 да бъдат включени нови за-

болявания, това не означава, че
пациентите ще започнат да се
лекуват веднага - най-рано 9
месеца, коментира Владимир
Томов, председател на Нацио-
налния алианс на хората с ред-
ки болести. Той припомни, че има
заболявания, включени в Наред-
ба 38 от 2011 г., но те още не са
получили лекарствата си по ли-

ния на НЗОК. По думите на То-
мов не в 3, а в 8 от 17-те държа-
ви, с които България се рефери-
ра, осигурителни каси плащат
напълно или частично лекарст-
вото, но някои от тях били частни
каси, а България плащала ле-
карства, ако в другите страни те
се плащат от обществени каси,
каквато е НЗОК.

атифицираната спо-
годба за социална
сигурност между
България и Сърбия

едемдесеттте ми-
лиона лева, пред-
видени в бюджета
на НЗОК за меди-

Перничани продължават да чакат
още 20 млн. за земетресението
Юлия КУЛИНСКА малко повече от месец

бяха събрани близо 1 800
000 лв. Парите ще стигнат
за построяването на 18
дървени къщи. Заради
късния старт на строител-
ството забавяне няма, за-
щото двумесечният срок
за изграждане започва да
тече от датата на възлага-
не на обществената
поръчка, а за първите до-
мове това се случи през
ноември.

Девет месеца след
земните трусове все още
49 души продължават да
живеят във фургони, пояс-
ниха от Инициативния ко-
митет. 23 семейства са на-
станени временно в об-
щинско жилище, а три
ромски фамилии от обще-
житията на “Мини Марица
- изток” битуват на палат-
ки. Само едно семейство
е настанено в сглобяема
къща, построена със
събраните от даренията

пари. Още пет от общо 18
са завършени от начало-
то на 2013 г.

Правителството отчита
с около 50 000 лв. повече,
отпуснати за преодолява-
не на щетите на частни
домове, но сумата е ни-
щожна в сравнение с по-
раженията, за покриване-
то на които хиляди перни-
чани чакат помощ от
държавата. От Инициатив-
ния комитет обясниха, че
с наближаването на зим-
ния сезон и многото мол-
би Междуведомствената
комисия е разглеждала и
осигурявала средства пре-
ди всичко за сградите с
най-тежки конструктивни
проблеми. Съобразявали
са се главно със социал-
ното положение на собст-
вениците им. Разглежда-
нето на молби продължа-
ва бавно и не е ясно доко-
га всички нуждаещи се ще
получат обезщетение.

Р

СПОГОДБА ЗА СОЦИАЛНА СИГУРНОСТ
МЕЖДУ БЪЛГАРИЯ И СЪРБИЯ
ВЛИЗА В СИЛА ОТ 1 ФЕВРУАРИ

се основава на принципи-
те на еднаквото третиране
на гражданите от двете
държави в областта на со-
циалната сигурност, съоб-
щиха от НОИ. Спогодбата
дефинира задължението
за приложимост в тази сфе-
ра само на едно от
държавните законодател-
ства. Чрез нея се установя-
ва правилото за сумиране
на осигурителни периоди
за придобиване право на
парични обезщетения и

помощи, както и възмож-
ността за износ на парич-
ни обезщетения.  В спогод-
бата от българска страна
са включени медицински-
те услуги извън обхвата на
задължителното здравно
осигуряване, медицинска-
та помощ в обхвата на
задължителното здравно
осигуряване, държавното
обществено осигуряване
за временна неработоспо-
собност, майчинство, ста-
рост, инвалидност, трудова
злополука, професионал-
на болест, безработица,
смърт и семейните помо-
щи за деца.

Спогодба влиза в сила
от 1 февруари 2013 г. Тога-
ва се прекратява действи-
ето на Конвенцията по
социалното осигуряване
между Народна републи-
ка България и Федератив-
на народна република
Югославия от 1958 г. Та-
зи конвенция Република
България ще продължи да
прилага в отношенията си
с Черна гора и Босна и
Херцеговина. Придобитите
права по действалата до 1
февруари 2013 г. конвен-
ция не се губят и пенсио-
нерите ще продъл-жават
да получават пенсиите си.

Пациенти и лекари са
срещу процедурата на НЗОК
за стентове и стави

ССССС
Аида ОВАНЕС БЛС: ПРОЦЕДУРАТА

НА КАСАТА Е
ПРОТИВОЗАКОННА

Процедурата за договаряне на медицински
изделия, която е приета от Надзорния съвет, ще
създаде значими правни, административни, тех-
нически и медицински проблеми, които пряко
ще повлияят върху качеството и изобщо възмож-
ността за лечение на здравноосигурените лица,
пише в писмо на Българския лекарски съюз до
управителя на НЗОК д-р Пламен Цеков. Паци-
ентът и лекарят нямат право на никакъв избор,
дори ако пациентът е съгласен да доплати, как-
то бе досега. Ето защо БЛС счита, че започна-
тата процедура е противозаконна, технически и
правно неиздържана и опасна за пациентите.
“Най-добре е да бъде отменена, реимбурсиране-
то да продължи по досегашния ред, при необхо-
димост да се инициират промени в Закона за
медицинските изделия и след това да се напра-
ви ясна и издържана процедура за 2014 г.”,
завършва писмото, подписано от председателя
на УС на БЛС д-р Цветан Райчинов.

цински изделия, няма да
са достатъчни, категорич-
ни са от пациентски ор-
ганизации. Освен това
новата методика пре-
движда НЗОК да плаща
най-евтиното медицинско
изделие и не е предви-
ден вариант пацинетът да
доплаща, ако е необхо-
димо да му бъде сложе-
но по-скъпо изделие. До
т.г. НЗОК плащаше око-
ло 1050 лв. за тазобедре-
на става, 1200 лв. за стент
и пр., но при медицински
показания за по-скъпи
изделия за даден паци-
ент имаше възможност за
доплащане. Тъй като при
новата методика няма та-
кава възможност, ще има
много случаи, в които ле-
карите трябва или да на-
рушават медицинските
стандарти, или пациентът
да плаща изцяло сумата
за протезата. С икономи-
ята от 30%, която плани-
ра касата да постигне с
новата методика, може
да й се наложи след това
да плаща милиони пове-
че за рехоспитализации
и повторни операции на
пациентите, на които са
сложени неправилните
от медицинска гледна
точка медицински изде-
лия, за да се придържа
към методиката, коменти-
ра д-р Добрин Василев.

Отново настояваме за
среща и дискусия между
ръководството на НЗОК и
заинтерованите страни

за  изясняването на по-
зициите, категорични
бяха вчера пациентски
организации и национал-
ни консултанти.

От изказванията им
стана ясно, че няма отго-
вор нито на писмото от
19 януари до НЗОК, до

МС и МЗ, нито на писмо-
то отново до г-н Бойко
Борисов, д-р Даниела
Дариткова, г-жа Десисла-
ва Атанасова, г-жа Деси-
слава Димитрова, д-р
Пламен Цеков с искане
за среща дискусия на 25
януари.
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също така качествено, че дори
и по-добре. Tова заяви предсе-
дателят на Държавната коми-
сия за енергийно и водно регу-
лиране (ДКЕВР) в оставка Ан-
гел Семерджиев, като съобщи,
че това е последното заседа-
ние на на комисията, което
ръководи, предаде БГНЕС. Се-
мерджиев посочи още, че и той
има нужда от време да осмис-
ли това, което се е случило, за
да говори, като отказа да ко-
ментира повече причините за
оставката си.

ДУМА припомня, че в поне-
делник министър-председате-
лят Бойко Борисов заяви, че ще
предложи на Министерския
съвет да освободи от длъжност
председателя на Държавната
комисия за енергийно и водно
регулиране Ангел Семерджиев.
Предложението е във връзка
със забавянето и липсата на
разработени и приети подзако-
нови административни актове,
свързани с Третия енергиен
либерализационен пакет, кое-
то стана причина Европейска-
та комисия да сезира Съда на
ЕС.

Миналата седмица, след
като се получи решението на
ЕК, министърът на икономика-

та Делян Добрев заяви, че про-
цедурата срещу България изця-
ло се дължи на забавянето от
страна на ДКЕВР.

Дни по-късно Семерджиев
се опита да защити действията
си и тези на цялата комисия,
като посочи, че наредбите е
трябвало да бъдат приети до
юли тази година - 12 месеца,
след като се приеха последни-
те промени в Закона за енерге-
тиката.

Конфликтът между Добрев и
Семерджиев се прояви в пълна-
та си сила преди три месеца,
когато в последния ден на ок-
томври шефът на енергийния
регулатор заяви, че токът от
юли 2013 г. ще поскъпне с 3-
4%. Няколко часа по-късно той
бе извикан в МИЕТ, за да дава
обяснение за думите си, след
което последва пресконферен-
ция, на която Добрев “успокои”,
че няма основание да се търси
ново увеличение на електрое-
нергията.

След тази среща прогнози-
те на Семерджиев бяха по-пес-
теливи, като в последните ня-
колко седмици той дори заго-
вори за възможно поевтинява-
не на услугата.

Това, което означава при-
етият либерализационен пакет,
е, че тепърва ДКЕВР ще става
много по-важен играч на паза-
ра и тепърва българското пра-
вителство ще трябва да се отка-

же от влияние върху регулато-
ра, заяви Руслан Стефанов от
Центъра за изследване на де-
мокрацията пред БНР вчера.
Според него това ще е едно от
нещата, които Европейската
комисия ще следи, а следващи-
ят председател на ДКЕВР със
сигурност ще получи много по-
големи правомощия. Мисля, че
и тази смяна в ДКЕВР ще бъде
тълкувана в Брюксел като лип-
са на независимост на регула-
тора, допълни той.

Според Стефанов либерали-
зационният пакет ще доведе до
повишаване на цените на енер-
гията, защото тя ще се опреде-
ля от европейските пазари.

Семерджиев:

ДКЕВР може и без мен
Брюксел ще изтълкува смяната като липса на
независимост на регулатора, смятат експерти

роизводителите на електроенергия от възобновяеми източници (ВЕИ) подкрепят
решението за освобождаване на Ангел Семерджиев, става ясно от разпространено
вчера съобщение на Българската фотоволтаична асоциация (БФА) до медиите.
В него се изтъква, че след смяната на шефа на ДКЕВР асоциацията очаква да бъде
отменена цената за достъп до мрежата, въведена за ВЕИ централи. Според асоциа-
цията, позицията на новото ръководство на ДКЕВР относно “цената за достъп” ще
бъде показателна за нещо много важно - дали това решение е било инициирано
лично от г-н Семерджиев, или е част от цялостна управленска политика на българ-
ската държава.
БФА обръща внимание и на актуализирания Национален план за действие за енер-
гията от възобновяеми източници (НПДЕВИ), приет от Министерския съвет на 9
януари, според който неоснователно се сочело изпълнение на целите за 2020 г.
Изчисленията на БФА показвали, че е необходимо изграждането на поне още
толкова ВЕИ мощности, за да бъде достигнат ангажиментът от 16% дял на ВЕИ в
крайното брутно енергийно потребление на страната, поради което те настояват за
отмяна на решенията на ДКЕВР.

Семерджиев вчера по време на последното заседание на ДКЕВР
под негово ръководство

ВЕИ СЕКТОРЪТ ОЧАКВА
ОТПАДАНЕ НА ТАКСА ДОСТЪП

К
омисията по начина,
по който работи,
може да работи без
който и да е от нас,
може и без мен -

ППППП

Снимка Мариета ТОМОВА

Руският газов гигант “Газпром”
съобщи, че ще трябва да инвести-
ра около 12.5 млрд. евро, за да
пригоди руската газопреносна си-
стема към проекта “Южен поток”.
По този начин цената на цялата
газопреносна мрежа, минаваща
през Черно море до Централна
Европа, достига 29 млрд. евро,
съобщи Reuters. Предишни изчис-
ления на газовия монополен из-
носител на Русия сочеха, че
“Южен поток” ще струва 16 млрд.
евро, включително 10 млрд. евро
за подводната му част, излизаща
на българския бряг.

Ако искате да теглите потребител-
ски кредити, имайте предвид, че офер-
тите на различните банки варират в
много широки граници. Едно от основ-
ните изисквания за това да ви бъде
отпуснат кредит при по-изгодни усло-
вия е работната ви заплата да се пре-
вежда в съответната банка.

Много работодатели (особено по-го-
лемите) работят с конкретни банки и
могат да не се съгласят да превеждат
заплатата ви в друга финансова инсти-
туция. В този аспект, може би по-добри-
ят вариант е да се насочите към кредит
за текущи нужди към банката, обслуж-
ваща вашата компания.

Ако, по една или друга причина,
тази институция не предлага продукт,
отговарящ на конкретните ви изисква-
ния, имайте предвид, че може да ви се
наложи да платите значителна премия,
ако теглите потребителски кредит от
друга банка.

След като разгледахме най-изгод-
ните предложения на пазара за потре-
бителски кредити без поръчители, вре-
ме е да погледнем и кои са най-скъпи-
те или най-неизгодните оферти.

За целта ще разгледаме офертите
при по-малките потребителски кредити
(които масово се ползват за закупува-
не на потребителска електроника) без
поръчители до 5000 за период от пет
години в банковия сайт moitepari.bg.

те приходи в края на периода са 3327
хил. лв., което е с 10.97% повече спря-
мо предходния период. Общите разхо-
ди отчитат спад от 0.64% спрямо пред-
ходния период до 2652 хил.лв.

Нетните приходи от продажби в края
на четвъртото са в размер на 2972

Дружеството “Вива Телеком България” е отправило пред-
ложение за закупуване на акциите на останалите акционе-
ри в “Българска телекомуникационна компания” (БТК),
става ясно от съобщение на сайта на Българска фон-
дова борса (БФБ). Мажоритарният собственик пред-
лага на останалите притежатели на акции цена от
2,806 лв. за брой. Акциите, за които се отнася търгов-
ското предлагане, са всички акции с право на глас, издадени от БТК.

Общият брой на акциите с право на глас е 288 764 839 - обикновени и поимен-
ни, с номинал от 1 лев, като в акционерния капитал влиза и една привилегирована
акция. Към момента притежаваните от “Вива Телеком България” дялове са 271 712
216 броя обикновени акции. Те представляват приблизително 94,09% от капитала
на БТК. През есента на миналата година БТК с търговската марка Vivacom се сдоби
с нов собственик в лицето на “Вива Телеком България”, която купи на два пъти през
ноември книжата на бившата държавна компания. Така акциите - обект на търгов-
ското предложение, са всички останали акции с право на глас, т.е. 17 052 623 броя
обикновени акции и една привилегирована. Преференциалната привилегирована
акция може да се притежава само от Министерството на транспорта, информаци-
онните технологии и съобщения (МТИТС) или от друг държавен орган, който пред-
ставлява България. Упълномощеният инвестиционен посредник по сделката е “Бал-
канска консултантска компания - ИП”.

МАЖОРИТАРНИЯТ СОБСТВЕНИК
НА БТК ИСКА ВСИЧКИ
АКЦИИ НА ТЕЛЕКОМА

БФБ с 10% ръст на печалбата
хил.лв. и представляват 89.33% от об-
щите приходи. Спрямо съответния пе-
риод за 2011 г. те се увеличават с
12.19%.

Към 31 декември 2012 г. дружество-
то показва печалба на акция в размер
на 0.09 лв. Данните са от Баланс/Отчет
на дружеството за IV трим. на 2012 г.
Собственият капитал на дружеството е
10 596 хил. лв., като спрямо същия пе-
риод на 2010 г. се е увеличил с 2.38%.

Райфайзенбанк и ОББ с най-скъпите
мини потребителски кредити

„ГАЗПРОМ” ВДИГНА ЦЕНАТА
НА „ЮЖЕН ПОТОК” ДО 29 МЛРД. ЕВРО

В съобщение на сайта на “Газ-
пром” се посочва, че като част от
проекта в дългосрочната инвести-
ционна програма на компанията
са предвидени допълнителни
509.6 млрд. рубли ($16.9 млрд., или
12.5 млрд. евро) с цел модерниза-
ция на руската газопроводна мре-
жа. Близо половината - 232.1
млрд. рубли, ще бъдат вложени в
увеличаване капацитета на тръби-
те от Ухта в Северна Русия до Тор-
жок, на около 230 километра се-
верно от Москва. Партньорите в
“Южен поток” - италианската Eni,
германската Wintershall и френска-

та EDF, ще помогнат да се финан-
сира половината от първоначал-
ните 16 млрд. евро, но не и разхо-
дите за вътрешната руска мрежа.

На строителството на “Южен
поток” бе даден символичен старт
на 7 декември. Реалната работа
по подводната част се очаква да
започне след около година, а
първите количества синьо гориво
да тръгнат към България в края на
2015 г. Първоначалният капацитет
ще бъде от около 16 млрд. куб.
метра годишно с идея в 2018 г. да
бъде достигнат максимум от 63
млрд. куб.м.

Въпреки че средните лихви при по-
требителските кредити, според статис-
тиката през декември, са били при ниво
от 12.1%, по данни на БНБ, при този
род малки кредити лихвите достигат
дори нива над 16%, което прави годиш-
ния им процент на разходи над 19%.

Значително по-високите лихвени
проценти тук не са особено учудващи,
предвид на високия процент на лошите
и преструктурираните кредити, макар и
въпреки наблюдаваната положителна
тенденция на понижение.

Към края на 2012 г. този род креди-
ти за домакинствата достигат ниво от
19.30 на сто, след като месец по-рано
са били 19.56 на сто от съвкупните. В
края на 2011 г. проблемните експози-
ции са били 19.97 на сто.

За период от пет години малък по-
требителски кредит до 5000 лева е с
годишен процент на разходите от
19.8% в ОББ, без поръчител и без пре-
вод на работна заплата. Месечната
вноска при този кредите е в размер на
123.59 лева. Общата изплатена за пе-
риода на кредита сума е в размер на
7570.59 лева

С втора най-висока цена се отлича-
ва Райфайзенбанк при същите условия
и ГПР в размер на 19.5%. Тук месечна-
та вноска е в размер на 121.46 лева, а
общоизплатената за периода на кре-
дита сума възлиза на 7529.90 лева.

Б
ългарска фондова борса - София
АД е реализирало печалба към
четвъртото тримесечие на 2012
г. в размер на 608 хил. лв. Общи-
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Потребителските жалби -
директно за Брюксел

В

бщо 225 работода-
тели в Пловдивска
област са заявили
400 свободни работ-
ни места, които мо-

Бизнесът предлага работа
за 400 души от ВМЗ
Създаването на агенция по отбранителна промишленост или пък на
финансово-промишлен холдинг можели да спасят оръжейницата, според синдикатите

бодни работни места в регио-
на. Това стана ясно след вче-
рашната среща при премиера
Бойко Борисов на представи-
тели на синдикатите и минист-
рите на икономиката, енерге-
тиката и туризма Делян Доб-
рев и на труда и социалната
политика Тотю Младенов, съоб-
щиха от МС. Очаква се местно-
то бюро по труда да представи
на синдикатите списък със за-
явки, компании и длъжности, за
да може работниците да бъдат
пренасочени.

Според министър Младенов
социалните партньори КТ
“Подкрепа”, КНСБ и Асоциаци-

ята на индустриалния капитал
имат проекти по Националния
план за заетост, които също
ще се включат в мотивирането
на хората от ВМЗ в тяхното
обучение, квалификация и
допълнителна преквалифика-
ция. Българо-германските цен-
трове също са заявили над
триста човека за допълнител-
на квалификация и преквали-
фикация, обяви министърът и
допълни, че в оздравителната
програма правителството се
стреми да запази всяко работ-
но място във ВМЗ, а на работ-
ниците, на които им се наложи
да бъдат пренасочени, задъл-
жително трябва да им бъдат
предоставени алтернативи.

Становището на КНСБ от-
носно бъдещето на дружество-
то е обособено около два ва-
рианта, стана ясно още след
срещата. По думите на прези-
дента на синдиката Пламен
Димитров единият вариант е
“Агенция по отбранителна про-
мишленост, към която да бъдат
интегрирани държавните струк-
тури и с публично-частно парт-
ньорство да бъдат подкрепени
от частния сектор, а другият -
финансово-промишлен хол-
динг с подкрепяща търговска
банка, който също да може да
организира в себе си отноше-
нията между всички структури
и да гарантира сериозни
поръчки и договори към цяла-
та промишленост, в това число
и към ВМЗ”, обясни Димитров.

Посещението на Бойко Борисов във ВМЗ-Сопот
бе част от кризисния пиар заради загубата на
ГЕРБ и лично на премиера от референдума. Това
се казва в позиция на депутата от БСП Корне-
лия Нинова. “Там Борисов направи гаф, който
показва пълна некомпетентност и поставя под
съмнение действията на правителството за
спасяването на завода. С изненада разбрах от
министър-председателя, че ВМЗ-Сопот произвеж-
да гранатомети и автомати. Ден преди това
директорът на агенцията за приватизация ни
убеждаваше в парламента, че няма голям
външен стратегически инвеститор за покупката
на завода, защото “чужденците не познавали
вътрешния пазар на оръжия в България”. Като
събереш двете изказвания, разбираш, че ВМЗ-
Сопот произвежда гранатомети, които се харчат като топъл
хляб у нас. То бива бива неграмотност, но чак пък толкова.

Корнелия Нинова:

Съдбата на военнопромишления комплекс е в ръцете на невежи
Вазовските заводи никога не са произвеждали
такава продукция и никога не са продавали
стоките си в България. Ако за един юрист
донякъде е разбираемо, че не прави разлика
между гранатомети и боеприпаси, то за един
бивш главен секретар на МВР е недопустимо.
И може би нямаше да има никакво значение
какво говорят тези двама мъже, ако съдбата на
предприятието днес не беше в техни ръце. Те ще
водят преговори с купувачи, ще търсят инвести-
тор и ще разработват пазари за предприятие, в
което не знаят какво се произвежда и къде се
продава. После да не се чудим защо нещата не
вървят. Представете си в ръцете на какви неве-
жи е съдбата на военнопромишления комплекс
в България - стратегически отрасъл с експортни

възможности, в който професионализмът понякога е въпрос на
живот и смърт”, се казва в позицията на Нинова.

О
гат да бъдат заети от съкрате-
ните служители на ВМЗ-Сопот,
обяви вчера социалният ми-
нистър Тотю Младенов. Все още
не е ясно колко точно служите-
ли на оръжейния завод ще ос-
танат без работа. Най-вероятно
част от хората ще преминат и
на 4-часов работен ден.

Започват да се търсят
възможности за пренасочване
на работници от ВМЗ към дру-
ги предприятия, заявили сво-

Европейската комисия може да забра-
ни опасни за пчелите пестициди, стана
ясно вчера. Причината е, че в доклад на
Европейската служба за безопасност на
храните (EFSA) се посочва, че 3 широко
използвани пестициди в зърнопроизвод-
ството представляват сериозна опасност
за пчелите.

 В момента ЕК разглежда всички фак-
ти и отговори от страна на производите-
лите, коментира говорителя на комисията
по здравеопазване Фредерик Винсент.
“Ние трябва разумно и без напрежение
да сложим всички факти и аргументи на
масата и да вземем най-доброто реше-
ние за сектора, още повече, че сезонът
на активната растителна защита е съвсем

Броят на автомобилите в
София през 2012 г. е нама-
лял с около 1500, заяви
зам.-кметът Дончо Барбалов,
цитиран от Радио София. По
думите му в столицата има
около 1 милион автомобили.
През 2012 г. в данъчните

Всички жалби на потребители
вече ще влизат в обща база данни,
която отива директно в Еврокоми-
сията в Брюксел. Комисията за за-
щита на потребителите ще се вклю-
чи в огромната информационна си-
стема. От институцията уточниха, че
влизането в системата не е за-
дължително, защото е “препоръка,
не регламент”, но страната ни е
взела решение да участва.

В огромния масив от информа-
ция се вкарват всички жалби на
потребители, като те са разделени
по сектори. Всеки, който има достъп
до системата, ще вижда ясно жал-
бите, както и кой се е оплакал. До
момента данни са въвели Испания,
Чехия, Белгия, Унгария, Италия,
Полша, Литва и Малта.

Базата данни е необходима, за
да се засили диалога между потре-
бители и бизнес, за да се обърне
внимание на проблемите. Тя трябва
да е и индикатор за вътрешния
пазар, за процесите в него, обясни-
ха пред Дартс нюз от КЗП.

Според данни на Комисията за

ЕК може да забрани опасни за пчелите пестициди
близо”, заяви още Винсент.

Страховете от пагубния ефект, който
имат неоникотиноидните пестициди, на-
кара през изминалата година Франция
да наложи пълна забрана върху използ-
ването на препарат на световноизвестен
швейцарски производител, който се из-
ползва за растителна защита на рапица.
Други държави, членки на ЕС, като Гер-
мания, Словения и Холандия, заявиха
своите позиции за по-строг контрол и
забрана на определени препарати за
определени култури, но не за пълна за-
брана на всички.

 Научни съветници на ЕС, както и
представители на Европейската агенция
за околна среда (ЕАОС) заявиха катего-

рично, че бавната реакция на политиците
по ограничаване използването на неони-
котиноидните пестициди, може да има
пагубно въздействие върху пчеларството
и икономиките на редица страни в цяла
Европа и призоваха фермерите - зърно-
производители да имат отговорна отно-
шение към това какви препарати за рас-
тителна защита използват.

 Жаклин Макглейд, изпълнителен ди-
ректор на ЕАОС, заяви че след 10 годиш-
ни проучвания, вече е научно доказана
вредата на неоникотиноидните пестици-
ди, които дезориентират и убиват пчели-
те. Докладът на EFSA изтъква, че са от-
крити остатъци от пестициди в цветен
прашец и нектар на растения, лекувани с

трите химикала, което означава, че тряб-
ва да се използват само за култури, които
не са привлекателни за медоносните
пчели, като захарно цвекло например.
Това абсолютно изключва тяхното използ-
ване върху култури като царевица, рапи-
ца и слънчоглед.

защита на потребителите бълга-
ринът се жалва най-много от мо-
билните оператори. 14% от всички-
те 17 736 сигнали, постъпили в
институцията, са от ужилени потре-
бители на мобилни услуги. Най-
често българите се оплакват от
начислени суми по фактури за
ползвани услуги. Следват пробле-
мите при преносимостта на номера
от мрежата на един оператор към
друг, невъзможност за предсрочно
прекратяване на сключени срочни
договори заради некачествени ус-
луги. Българи са подавали жалби и
за некоректно сключени договори
със съмнение за измама. Нашенци-
те са се оплаквали и от некачест-
вени битови електроуреди, като
това са 12% от жалбите, а 4% са за
некачествени туристически услуги.

За декември 2012 и януари тази
година има едва 26 жалби заради
завишени цени на сметките за пар-
ното, но те са препратени към
Министерството на икономиката,
който е компетентен по този вид
оплаквания.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

служби са били регистрира-
ни около 89 000 нови коли.
Собствениците обаче са
отписали от регистрите над
90 000 автомобила. “Възмож-
но е да са били отписани тук
и регистрирани в други
общини в страната”, предпо-

ложи Барбалов и обясни, че
това най-често ставало при
лизинговите автомобили,
които вече са изплатени.
Вероятно част от колите са
твърде стари и собственици-
те им са ги продали за
скрап, предположи още той.

Намалява броят
на автомобилите
в София

Намалява броят
на автомобилите
в София

Намалява броят
на автомобилите
в София

Намалява броят
на автомобилите
в София

Намалява броят
на автомобилите
в София
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низми за предотвратяването
й. Това се твърди в първия по
рода си доклад за предотв-
ратяване на корупцията в от-
браната, създаден от британ-
ския клон на организацията
Transparency International. В
него са обхванати 82 държа-
ви, на които се падат 94% от
разходите за отбрана (1,6
трилиона долара) в света
през 2011 година.

Всяка година в корупцион-
ни сделки при военните потъ-
ват най-малко 20 милиарда
долара. За сравнение - това
са точно толкова пари, колко-
то, според Г-8 на форума през
2009-а, са необходими за бор-
бата с глада в света, при това
не за една година, а за три.

За оценката си авторите
на изследването са имали 77
въпроса в пет категории - по-
литически рискове, финансо-

Полицията отблъсна с водни струи
протестиращите работници от

завода ArcelorMittal в белгийския град
Лиеж. Стоманеният гигант преди

дни обяви плановете си за
съкращаване на 1300 работни места

“Наблюдаваме ръст на екстремизма, ксе-
нофобията, антисемитизма, омразата и на-
ционализма”, изтъкна еврокомисарят по
вътрешните работи Сесилия Малмстрьом. Ек-
стремизмът достигна най-високото си рав-
нище в Европа от края на Втората световна
война насам, предупреди Еврокомисията.

В речта си в навечерието на разговорите
за това как да откриваме и предотвратяваме
екстремизма еврокомисарят по вътрешните
работи Сесилия Малмстрьом призова ЕС “да
се изправи и защитава своите ценности, след
като бяха оспорени в редица страни”. Ако
тази тенденция продължи, идните европей-
ски избори през 2014 г. “може да подкрепят
тези сили допълнително”, което ще изложи
на риск целия европейски проект, допълни
Малмстрьом. Набиращата в Гърция сила
крайнодясна партия “Златна Зора” е пример
за опасенията на някои високопоставени
лица в ЕС.

Гласоподаватели от всички 27 страни в
ЕС ще изберат през 2014 г. депутати за
повече от 750 места в ЕП - избор, който ще
доведе и до промяна на състава на Евроко-
мисията.

Правителствените войски в Сирия
са постигнали повратна точка в бой-
ните действия в страната, заяви пре-
зидентът Башар ал Асад. В най-ско-
ро време Дамаск очаква връщане на
бежанците по домовете си и възста-
новяване на разрушената инфраст-
руктура. “Ако Турция затвори грани-
цата си и спре да пропуска през нея
бунтовници и оръжия, конфликтът в
Сирия ще приключи до две седми-
ци”, казва Асад, цитиран от ливан-

Подкрепата на гражданите на Сърбия за присъединяването на страната
към ЕС е паднала до най-ниското ниво през последното десетилетие и е
41% според проучване, което е било направено през декември миналата
година, предаде БТА. Според председателя на Форума за международни
отношения на Европейското движение в Сърбия Предраг Симич това показ-
ва, че страната се намира в абсурдна ситуация. Всички парламентарни пар-
тии, с изключение на Демократическата партия на Сърбия, са за европей-
ската интеграция на страната, а подкрепата на евроинтеграцията падна до
41 на сто.

В Атина
общински
работници
демонстрираха
против
приватизацията
на депата за
отпадъци.
Междувременно
фермерите в
Гърция
заплашват с
протести, тъй
като от пет
месеца не са им
изплащани
парите за
произведената
продукция.
Протестиращите
искат по-ниски
цени за горивата
и земеделските
суровини да не
се облагат с
данъци

Корупцията в
отбраната струва
на света $20 млрд.
Повечето държави не са в състояние да контролират
военнопромишления комплекс

ви рискове, кадрови риско-
ве, операционни рискове и
рискове при купуване на
въоръжения. При анализа си
те са взимали под внимание
такива фактори като нивото
на парламентарния контрол
над военните разходи и изи-
скванията към фирмите във
военнопромишления ком-
плекс (ВПК).

Оказва се, че изследва-
ните страни често не разпо-
лагат с механизми, позволя-
ващи да се предотврати ко-
рупцията във ВПК, а в 17 на
сто от държавите средства-
та за борба с нея просто не-
достигат.

 Половината държави
дори не публикуват бюджета
си за отбрана или пък само
посочват общата сума, но не
и разбивката по пера как се
използва тя.

Сред тях България е в
групата на страните с уме-
рен риск от подобен род
корупция. В нея са общо 16
страни, сред които Франция,

Испания и Италия, както и
други членове на НАТО като
Гърция, Чехия, Унгария, Лат-
вия, Полша и Словакия.
Извън Европа в групата, об-
хващаща 20% от анализира-
ните държави, са включени
още Аржентина, Бразилия,
Чили, Колумбия и Япония.

В доклада на Transpa-
rency International се посоч-
ва, че единствено Германия
и Австралия могат да се по-
хвалят със силни механизми
за борба с корупцията в от-
браната. В категорията с най-
добри показатели са попад-
нали едва 2% от анализира-
ните страни. Силни отбрани-
телни сектори като тези на
САЩ и Великобритания са
във втората (“нисък риск” от
корупция) от седемте катего-
рии, покриваща 9% от обхва-
натите държави.

Сред страните със слаб
контрол са две трети от най-
големите вносители и полови-
ната от водещите износители
на оръжие в света. Русия, ко-

ято е водеща в продажбите
на оръжие, например, попада
в категория с висок риск от
корупция в компанията на
Китай, Турция, Бангладеш,
Руанда, Гана, Етиопия и Па-
лестинската автономия.

Най-лоши резултати (гру-
па F) имат девет страни: Ал-
жир, Ангола, ДР Конго, Еги-
пет, Йемен, Камерун, Либия,
Сирия и Еритрея.

Авторите на индекса опи-
сват ситуацията като опасна
и благодатна за пилеене на
ресурси. Според тях коруп-
цията в отбраната се шири и
в много държави, които ина-
че са смятани за установени
демокрации, и едва 15%
имат политически контрол
над отбраната, за да бъде тя
ефективна и отговорна.

Повече прозрачност, осо-
бено при поръчките за отбра-
ната, не само ще спести
средства, но и ще спаси
здравето и живота на воен-
ни и цивилни, допълват от
Transparency International.

ЕК: ЕКСТРЕМИЗМЪТ
Е НОВАТА ЗАПЛАХА
ЗА ЕВРОПА

Асад вижда края
на конфликта в Сирия

ския вестник, близък до “Хизбула”,
“Ал Ахбар”.

Президентът е провел среща с
представители на “арабската обще-
ственост.” Голямата делегация на
културни дейци, медии и обществени
организации от няколко арабски
държави е била приета в двореца
“Рауда” в Дамаск. “Въоръжените сили
на републиката си върнаха инициа-
тивата на бойните полета и постиг-
наха ключов обрат”, заяви Асад.

РЕКОРДНО НИСКА ПОДКРЕПА
СРЕД СЪРБИТЕ ЗА ЕС

К
орупцията в отбра-
ната по света е
масова и 70% от
държавите нямат
изградени меха-

Снимки БГНЕС Русия призова
страните в Европа
да не променят
границите си

Министърът на външните
работи на Русия Сергей Лавров
призова всички страни в Европа,
включително и Албания, да спаз-
ват Хелзинкските споразумения
и да не допускат промяна на
границите, предаде РИА “Ново-
сти”. “По повод прекрояването
на границите в Европа считам
за необходимо всички държави
неотклонно да следват осново-
полагащите принципи на Хел-
зинкския заключителен акт. В
пълна сила това се отнася към
ситуацията на Балканите, къде-
то за последното десетилетие
се проля немалко кръв”, заяви
Лавров.

Растежът на
полската икономика
се забави

Икономиката на Полша се
забави повече от очакваното
през 2012 г., след като нарасна
с 2%, но не изпълни прогнозата
на правителството за растеж
от 2,5 на сто в резултат на
кризата в еврозоната, намале-
лия износ и по-слабите инвести-
ции. Растежът през м.г. спадна
наполовина спрямо нивото от
4,3% през 2011 г.

Румънец иска
евтаназия заради
бедност

Гражданин на Румъния е поис-
кал от съда разрешение за евта-
назия, тъй като се е уморил да
живее в нищета. Маричел По-
столаке от Яш е бил уволнен от
системата за обществен транс-
порт преди шест години. Сега
той е решил да сложи край на
живота си и се е обърнал за
помощ към държавата, предаде
“Молднюз”. В съда в Яш той е
внесъл иск, в който настоява да
му се организира безболезнена
смърт, тъй като “ситуацията с
всеки ден става все по-лоша,
направо непоносима”.

Германски учени
срещу електронните
цигари

Германски учени смятат, че
електронните цигари са по-опас-
ни от обикновените, тъй като
предизвикат силно раздразнение
на дихателните пътища, съоб-
щи руският вестник “Труд”. Уче-
ните отбелязват, че все още
докрай не е изучено въздействи-
ето на веществата в парата на
електронните цигари върху ор-
ганизма на човек. Освен това
парите не са тествани за безо-
пасност. Електронните цигари
са забранени в няколко щата в
САЩ, в Канада и в Австралия.
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В понеделник турски воена-

чалник подаде оставка в израз
на увеличаващото се разоча-
рование сред военното ко-
мандване в страната от ареста
на стотици турски военнослу-
жещи, предаде Ройтерс.

Повод за оттеглянето на
адмирал Нусрет Гюнер, който е
бил оперативен командващ на
военноморския флот, е в знак
на протест срещу стотиците
арести на турски военнослуже-
щи през последните години. От
2006 г. насам по нареждане на
премиера Реджеп Ердоган са
били задържани стотици турски
действащи и пенсионирани во-
еннослужещи.

В резултат на действията на
властите бяха арестувани око-

Турски военачалник
подаде оставка
Адмирал Нусрет Гюнер напусна армията заради нарастващото противоборство
между режима на Ердоган и светски настроеното военно ръководство

ло 20% от генералите от тур-
ската армия по подозрение, че
са участвали в заговор за сва-
ляне на правителството.

Сред висшия офицерски
състав се шири мнението, че
масовите арести целят обез-
силване на турската армия, тъй
като тя традиционно се явява
гарант за светска държава.

Правителството на Ердоган,
който е на власт от 2003 г., се
опитва да налага традиционни
ислямски порядки като носене-
то на бурка от жените и пр.,
срещу което военните са тра-
диционно против.

През юли 2011 цялото вис-
ше военно ръководство на Тур-
ция подаде оставка заради
несъгласие с правителството.

През последните години на-
расна противопоставянето
между армията, смятана за за-
щитник на светския характер
на турската република, и уп-
равляващите ислямисти на пре-
миера Реджеп Тайип Ердоган.

Една пета от турските гене-
рали в момента се намират в
затвора. Шестдесет и осем тур-
ски генерали са зад решетки-
те, което е 19 на сто от общия
брой генерали в страната. Ня-
кои от арестуваните висши во-
енни са заподозрени за учас-
тие в нелегалната организация
“Ергенекон”, която се смята, че
е организирала заговори за
сваляне на правителството,
други са заподозрени в учас-
тие в предполагаемия план за

военен преврат под кодово
име операция “Чук”.

Процесът “Ергенекон” про-
дължава вече четири години,
като сред обвиняемите има по-
литици, академици, журналис-
ти и бивши военни офицери.
Основното обвинение срещу
тях е за участие в нелегална
мрежа от ултранационалисти,
която според властите стои зад
десетилетия на политическо
насилие, убийства и бомбени
атаки, и която се е опитала да
свали от власт ислямисткия
режим. Един от последните
арести на висш военен ръко-
водител бе задържането в на-
чалото на януари на бившия
началник на генералния щаб
на турската армия Исмаил

Хакъ Карадайъ, който по-
късно бе освободен.

Припомняме, че тримата
главни съдии в съда за тежки
престъпления в Истанбул
първоначално осъдиха на до-
животен затвор бившия ко-
мандващ Първа армия о. з. ген.
Четин Доган, бившия команд-
ващ ВМС адм. Йозден Йорнек
и бившия началник на ВВС
Халил Ибрахим Фъртъна. По-
късно обаче присъдите им бяха
намалени на по 20 г. затвор,
защото опитът им бил неуспе-
шен. Съдът осъди още 327
настоящи и бивши военни за
участие в заговора за преврат,
като 11 от тях получиха присъ-
ди затвор по 18 г., а трима - по
16 години.

Китай ще вложи в развитието на енергетиката си 13,5 трлн. юана или 2,17
млрд. долара между 2011 и 2015 г. Това съобщиха световните агенции, позо-
вавайки се на плана на правителството в Пекин за 12-ата петилетка. За изпълне-
ние на плана “в строителството на производствени мощности ще бъдат инве-
стирани 1,36 млрд. долара. Капиталовложенията в съоръжения за съхранение
и пренос на електроенергия ще достигнат 803 млн. долара.

За да изпълни амбициозния план, правителството ще трябва да намери
допълнителни източници на кредитиране, според експерти, цитирани от bTV.
“Сега китайските банки кредитират около 70-75% от стойността на подобни
програми. Техният брой обаче силно се увеличава и поради тази причина
потенциалът на традиционните схеми за финансиране на практика е изчерпан.
За да се измъкнат от създалото се положение, компаниите трябва да увеличат
емитирането на облигации”, посочва китайски експерт.

Пътнически самолет
катастрофира близо до
търговската столица на
Казахстан Алмати, в юго-
източната част на стра-
ната, съобщи Ройтерс.
Според агенцията на
борда е имало 21 души.
Най-вероятната причина
за инцидента е гъстата
мъгла, обгърнала окол-

Чужденците ще съставляват
близо половината от населението
на Сингапур до 2030 г., съобщи
правителството, след като пред-
стави политически чувствителна
прогноза за града със 7-милионно
население от предимно млади
имигранти, предаде БГНЕС. Делът
на сингапурците ще спадне до 55
на сто от 62% през юни 2012 г.

В документ за демографската
обстановка в страната правителст-
вото обяви, че сингапурската раж-
даемост, която бе под необходими-
те нива за подмяна на поколенията
през последните три десетилетия,
принуди проспериращия азиатски
град да търси имигранти. Прогно-
зата разгневи мнозина и предизви-
ка бурни реакции в интернет.

Международният валутен фонд реши
да отпусне на Мали извънреден заем
от 18,4 млн. долара. Управителният
съвет на фонда одобри заема две сед-
мици, след като Франция започна во-
енна операция срещу радикалните ис-
лямисти, контролиращи северната част
на страната. Както съобщи пресслуж-
бата на международната организация,
извънредният заем се отпуска с цел да
се поддържа на макроикономическата
стабилност на Мали и да бъдат убеде-
ни международните донори (ЕС, Све-
товната банка и други) да възобновят

Палестина и Йорда-
ния могат да създадат
конфедерация след фор-
мирането на самостоя-
телна палестинска
държава, заяви лидерът
на “Хамас” Халед Маша-
ал, предаде БГНЕС. Иде-
ята бе лансирана по вре-
ме на срещата на Маша-
ал с йорданския крал
Абдула II. “Да говорим за
конфедерация в този мо-
мент, преди да има неза-
висима палестинска дър-
жава, е неприемливо.
Когато това стане факт
обаче, въпросът би могъл
да се обсъди в контекста

За едно денонощие в Русия от сил-
ни студове са загинали 9 души, съобщи
на агенция Интерфакс източник в ме-
дицинските кръгове.

“От началото на студовете от преох-
лаждане и замръзване в руските реги-

обявиха повишено “жълто” ниво на опасност
и препоръчват на жителите да не напускат
къщите си.

От началото на януари 2013 г. признаци
за близка екологична катастрофа в Пекин
се фиксират за четвърти път. Най-голямото
замърсяване е отбелязано на 13 януари.
Съгласно оценки на лекарите, през същия
период значително е нараснал броят паци-
енти с респираторни заболявания, детските
болници на Пекин са препълнени.

Съществува риск от
избухване на нова епиде-
мия от птичи грип, ако на-
блюдението и контролът
над болестта не бъдат
засилени в световен ма-
щаб. Това предупреди
Организацията на ООН по

МВФ отпуска заем на Мали

Тълпата поздравява пристигналите френски войници в Тимбукту, Северно Мали

помощта си за страната.
Междувременно канадски командо-

си бяха изпратени в малийската столи-
ца Бамако, за да осигурят безопасност-
та на персонала на посолството на Ка-
нада, съобщиха от външното министер-
ство на страната. Приносът на Канада
към международните усилия за борба
с ислямските екстремисти в Северно
Мали се изразява в предоставянето на
един военнотранспортен самолет С-17
за прехвърляне на техника и оборуд-
ване от Франция в африканската
държава.

223 жертви на студовете в Русия

на взаимоизгодни усло-
вия както за Палестина,
така и за Йордания”, за-
яви Машаал.

В периода 1948-67 г.
Йордания контролира
Западния бряг на река
Йордан и Източен Еруса-
лим. Едва през 1998 г.
Аман се отказва от пре-
тенциите си върху тази
част от палестинската
територия, окупирана от
Израел. Идеята за йор-
данско-палестинска кон-
федерация изниква регу-
лярно на дневен план
заради дългогодишната
липса на напредък в по-

стигането на траен мир в
Близкия Изток.

По време на разгово-
ра си с Халед Машаал
крал Абдула II (чиято
съпруга Рания е палес-
тинка) не е изразил кон-
кретно мнение по въпро-
са за формирането на
конфедерация. Йордан-
ският държавен глава е
отбелязал, че най-важно-
то за момента е постига-
нето на примирие между
двете главни палестин-
ски движения - “Хамас” и
“Фатах”, конкуриращи се
за контрола върху палес-
тинските територии.

ПЪТНИЧЕСКИ САМОЛЕТ
СЕ РАЗБИ В КАЗАХСТАН

они са загинали 223 души. От измръзва-
не са пострадали 4900 души, в това
число 215 деца”, съобщи източникът.

“На над 2600 пострадали, в това чис-
ло на 95 деца, им трябва настаняване в
болница”, алармират медици.

ООН ПРЕДУПРЕДИ ЗА НОВА
ЕПИДЕМИЯ ОТ ПТИЧИ ГРИП

прехрана и земеделие в
Рим, предаде АФП.

“Продължаването на
световната икономическа
криза означава, че има
по-малко налични пари за
превенция във връзка с
птичия грип от вида H5N1

или други животински
болести”, заяви главният
ветеринар на организаци-
ята в свое комюнике. “При
настоящите условия пра-
вителствата са неспособ-
ни да останат нащрек”, се
казва още в документа.

Сингапурците
стават
малцинство
в родината си

Пекин отново
е в мъгла

ООООО тровен смог покри столицата и из-
точните райони на Китай. Властите

Китай инвестира над $2 млрд.
в енергетика
Китай инвестира над $2 млрд.
в енергетика
Китай инвестира над $2 млрд.
в енергетика
Китай инвестира над $2 млрд.
в енергетика
Китай инвестира над $2 млрд.
в енергетика

„ХАМАС” ПРЕДЛАГА
ЙОРДАНСКО-ПАЛЕСТИНСКА
КОНФЕДЕРАЦИЯ

„ХАМАС” ПРЕДЛАГА
ЙОРДАНСКО-ПАЛЕСТИНСКА
КОНФЕДЕРАЦИЯ

„ХАМАС” ПРЕДЛАГА
ЙОРДАНСКО-ПАЛЕСТИНСКА
КОНФЕДЕРАЦИЯ

„ХАМАС” ПРЕДЛАГА
ЙОРДАНСКО-ПАЛЕСТИНСКА
КОНФЕДЕРАЦИЯ

„ХАМАС” ПРЕДЛАГА
ЙОРДАНСКО-ПАЛЕСТИНСКА
КОНФЕДЕРАЦИЯ

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

ността. Интерфакс преда-
де, че пасажерите са
били 16, сред които и
едно дете, а екипажът се
е състоял от петима
души. Според Юри Илин,
заместник-ръководител
на департамента за бед-
ствия и аварии в Алмати,
загиналите са 22-ма.

“Най-вероятната при-

чина за инцидента е ло-
шото време”, заяви заме-
стник-кметът на Алмати
Маулен Мукашев. “Не е
имало огън, нито експло-
зия. Самолетът просто се
е гмурнал към земята”,
каза и Илин. Нито една
част от самолета не е до-
стигнала земята не-
покътната.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

10 СРЯДА 30 ЯНУАРИ 2013

Свят

Владислав
ВОРОБЬОВ

Изпатиха
си почти
всички. Така
с едно изре-
чение може да се опише състоялата се в Москва пресконференция на
ръководителя на руското външно министерство Сергей Лавров за
резултатите на 2012 година.

Едностранните претенции на японски политици към Русия не спо-
магат за развитието на двустранните отношения, Рига може да на-
прави далеч повече за решаването на проблемите на негражданите,
медиите трябва да помагат на международната сцена действията на
Русия, както и на всяка друга държава, да се възприемат обективно,
Москва последователно ще отклонява опитите (преди всичко на
Вашингтон) за намеса във вътрешните работи на Русия, северноко-
рейските съседи си заслужава да се вслушат в гласа на международ-
ната общност и да се върнат на шестстранните преговори, а Киев е
добре да осъзнае онези огромни предимства, които дава взаимодей-
ствието между страните ни в условията на висококонкуретния свят. На
всички въпроси Сергей Лавров отговаряше откровено и без излишни
емоции.

При това министърът не скри: при решаването на международни
проблеми Русия смята да използва сила, но - специфична. По думите
на Лавров, по-широкото използване на т.нар. мека сила ще спомогне
за повишаването на практическата ефективност на външната полити-
ка на Русия. Паралелно с това външното министерство смята да
продължи “по-енергичното сътрудничество със структурите на граж-
данското общество”. Руското външнополитическо ведомство, добави
министърът, смята да прави чести срещи с неправителствени органи-
зации, експертни дружества в рамките на научния съвет при министъ-
ра на външните работи, с руския съвет по международни въпроси, с
фонда за подкрепа и защита на права на съотечествениците в чуж-
бина. “По всички тези направления ще провеждаме последователна
външна политика, ще бъдем отворени за продължаване на сътрудни-
чеството с всички, които са готови за това, на основата на равнопра-
вието”, подчерта министърът.

Една от централните теми на прескоференцията бе въпросът за
руско-американските отношения, които напоследък, очевидно, стават
все по-хладни. По думите на Лавров Русия очаква реакция от прези-
дента на САЩ Барак Обама на предложението на президента на
Русия Владимир Путин за среща. Министърът призна, че отношенията
между Русия и САЩ днес не са в най-добрата си форма. И все пак
Москва “последователно е за това, независимо от възникващите
проблеми и трудности, отношенията между Русия и САЩ да продължа-
ват да вървят напред по онези направления, където интересите ни
съвпадат”. “По въпросите, по които имаме несъгласие - отбеляза
Лавров - ние можем да търсим някакви начини все пак да не допу-
скаме тези проблеми да нажежават цялата атмосфера и да ни пречат
да си сътрудничим”. И добави: “Ние последователно ще отклоняваме
опитите за намеса в нашите вътрешни работи”.

И новият премиер на Япония е поканен да посети Русия. “Ние сме
готови и занапред да обсъждаме въпросите, които са в дневния ред,
това засяга и въпроса за подписване на мирен договор... Нашите
лидери нееднократно се договаряха този въпрос да бъде решен без
емоции и нажежаване на страстите в общественото съзнание. Пред-
ложенията трябва да бъдат приемливи и за японския, и за руския
народ. Не е лесно да се направи това... Още по-лошо става, когато
чуваме от редица японски политици изявления с едностранни иска-
ния към нас. Не виждаме в такива изказвания голяма полза от гледна
точка на създаването на необходимата атмосфера за развитието на
отношенията ни”, уточни Лавров.

съюз да приеме бюджет,
насърчаващ растежа, за да
спаси бедните страни от “ка-
тастрофалните” неравенства,
предизвикани от икономиче-
ската криза, съобщи Франс
прес. “Сегашното социално
неравенство в Европа е ка-
тастрофално”, подчерта
Шулц пред репортери в Ис-
пания, където рецесията до-
веде до рекордната безра-
ботица от 26 на сто. “Евро-
пейският парламент няма да
одобри бюджет, който не
включва активна политика,

кото Гърция, въпреки ми-
ниатюрната си икономи-
ка, пише в коментар за
MarketWatch Даръл Де-
ламейд, цитиран от
investor.bg. Средиземно-
морският остров е трета-
та най-малка икономика
във валутния блок, но ще
се нуждае от спасителни
средства колкото е брут-
ният вътрешен продукт
(БВП) на страната, а ве-
роятно дори повече.

Проблемът на Кипър
не е толкова публичният
дълг, колкото “виртуална-
та неплатежоспособност”
на банковата система,
която се оказва, че е 8
пъти по-голяма от нацио-

на десницата Никос Ана-
стисиадис води пред на-
стоящия президент от ле-
вицата Димитрис Христо-
фиас, който се кандида-
тира отново.

Заради предстоящите
избори в Кипър лидерите
на еврозоната решиха да
отложат решението за

Защо Кипър е системно
важен за еврозоната?
Страната може да се превърне в новия проблем
на общността въпреки миниатюрната си икономика

налната икономика.
Около една пета от

депозитите в кипърските
банки идват от Русия, а
Германия намеква, че
финансовите институции
на острова са замесени в
пране на пари. Властите
в Кипър отричат тези
твърдения и дори на свой
ред обвиниха Берлин в
ревност заради успешния
офшорен банков център
с благоприятни данъчни
режими, който Кипър
създаде.

Заради взаимодейст-
вията на Кипър с Русия
вероятно всеки би могъл
необмислено да каже, че
страната не е от систем-
но важните звена на ев-
розоната, на каквото
мнение е финансовият
министър на Германия
Волфганг Шойбле.

Председателят на Ев-
ропейската централна
банка (ЕЦБ) Марио Дра-
ги обаче изрази противо-
положната позиция с мо-
тива, че две от големите
банки на страната имат
клонове в цяла Гърция и
евентуалното им изпада-
не в несъстоятелност
може да дестабилизира
положението там.

Икономическият евро-
комисар Оли Рен също
изказа подобна позиция
в интервю за Wall Street
Journal. “Важно е, че всич-
ки осъзнават, че некон-
тролираното неизпълне-
ние на задълженията на
Кипър може да доведе до
излизането на страната от
еврозоната. Ще бъде из-
ключително глупаво да
поемаме такъв риск, при
условие че средата оста-

ва напрегната”, коменти-
ра Рен.

От 1970 г. Кипър е
разделен на две заради
конфликт между гръцка-
та и турската общност на
острова. Кипърските тур-
ци в северната половина
на страната обявиха от-
делна република, която е
призната само от Турция,
а местата в парламента,
разпределени на турски-
те представители от юж-
ната част на Република
Кипър, която принадлежи
към Европейския съюз,
остават празни.

Политическата обста-
новка на острова ще се
усложни през следващия
месец, когато ще се про-
ведат президентски избо-
ри. Резултатите от пред-
варителните проучвания
показват, че кандидатът

отпускането на спасител-
ната помощ за страната.
Това може да превърне
Кипър в новата експло-
зивна зона, която да
възпламени дебата дали
еврозоната всъщност е
спасена, или ще трябва
да премине през още
проблеми.

При решаване на външнополитическите
проблеми Русия ще използва „мека сила”

Шведската агенция по заетостта лансира
кампания, в която приканва младите безра-
ботни граждани на страната да си търсят
лятна работа в страните от Южна Европа,
най-засегнати от икономическата криза като
Гърция и Испания, съобщава АФП.

“Стотици летни работни места около
Средиземноморието за млади шведи”, пише
в комюникето на агенцията по заетостта на
Швеция. Търсят се също така спортни инст-
руктори, хореографи и сценографи, анима-
тори, техници по звук и светлина и др., гото-
ви да обслужват скандинавската клиентела
в Испания, Гърция, Италия и Кипър. Всички

Шулц: Социалното неравенство
в ЕС е катастрофално

Безработните шведи окуражавани
да търсят работа в Гърция

тези работни места ще бъдат предложени
по време на трудова борса, която ще се
проведе в Малмьо в началото на февруари.

Известна част от тези работни места са
недостъпни за младежите от страните, в
които има такива туристически обекти, за-
щото изискват владеенето на скандинавски
език, обяснява доводите си съветникът по
програмата за европейска заетост (EURES).

Нивото на безработица сред хората на
възраст под 25 години в Швеция макар и на
ниво около 24% остава далеч зад “върхове-
те” в Гърция и Испания, където засяга над
50% от младите хора, припомня АФП.

насочена към растеж”, пре-
дупреди още той.

По думите му икономиче-
ският спад води до нива на
безработица, които никога
досега не са били достигани
в ЕС, а неравенството в раз-
ходите за финансиране меж-
ду по-силните и по-слабите
държави членки представля-
ва “огромна опасност”. За да
бъдат защитени засегнатите
от кризата, Шулц заяви, че
ЕС трябва да приеме амби-
циозен бюджет, който да
включва едновременно фис-
калната дисциплина и ра-
зумните инвестиции в под-
крепа на растежа.

Лидерите на ЕС ще обсъ-
дят многогодишната финан-

сова рамка на
блока на 7 и 8
февруари в
Брюксел, след
като преговори-
те в края на ми-
налата година се
провалиха. Евро-
парламентът се
оплака, че пред-
седателят на Ев-
ропейския съвет
Херман ван Ром-
пой предлага
съкращаване на
бюджета в секто-
рите на иноваци-
ите и научноиз-
следователска
дейност, образо-
ванието, мла-
дежките програ-
ми и междуна-
родното сътруд-
ничество в под-

крепа на земеделието и по-
мощта за бедните райони. В
опит да постигне споразуме-
ние на Европейския съвет
през ноември 2012 г. Ван
Ромпой намали със 75 млрд.
евро исканията на Евроко-
мисията за бюджет от 973
млрд. евро, или 1,01 на сто
от европейския БВП. Бълга-
рия е една от най-ощетени-
те страни най-вече заради
намаляването на тавана за
финансиране по политиката
за сближаване до 2,35 на сто
от БВП - най-ниското ниво
от началото на преговорите,
предвиждането на нови, по-
сложни условия за ползване
на парите по европейските
фондове.

ПППППредседателят на
Е в р о п е й с к и я
парламент Мар-
тин Шулц призо-
ва Европейският

Лавров говори и доказваЛавров говори и доказваЛавров говори и доказваЛавров говори и доказваЛавров говори и доказва

К
ипър може да
причини много
повече про-
блеми на евро-
зоната, откол-
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Интервю
Захари Захариев:

Отношенията между България
и Русия са незадоволителни
Страната ни няма никаква политика по отношение на облекчаването на визовия режим,
казва председателят на Федерацията за приятелство с народите на Русия и ОНД

ЗАХАРИ ЗАХАРИЕВ е роден на 17 август 1949 г. Завършил е висше
образование, специалност международни отношения. Депутат в
36-ото НС от ПГ на БСП. Председател е на Федерацията за при-
ятелство с Руската федерация и страните от ОНД. Владее руски,
немски, английски език.

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Îòìèíàëî å âðåìåòî
çà ðàçäåëåíèå íà “ôèëè” è
“ôîáè” â îáùåñòâîòî íè

 Г-н Захариев, каква е равно-
сметката, която правите във
връзка с 80-годишнината на органи-
зираното движение за българо-
съветска и българо-руска дружба и
55-годишнината на Общонародния
комитет за българо-съветска друж-
ба, чийто правоприемник е Федера-
цията за приятелство с народите
от Русия и страните от ОНД?

- Най-кратко казано тя е положи-
телна. Както от гледна точка на наци-
оналните интереси, така и от гледна
точка на силата и обществената мощ
на най-масовото обществено движе-
ние в нашата страна. Още от времето,
когато се създава първото дружество
за приятелство между България и
СССР, преминавайки през годините
на социализма и създаването на Об-
щонародния комитет за българо-
съветска дружба, до наши дни, то
показа изключителна устойчивост и
жизненост. Това се дължи на факта,
че то не е плод на политическо ре-
шение, на корпоративни интереси, а
е резултат на нещо, което има дълбо-
ки корени в общественото съзнание -
любовта към Русия, към руската кул-
тура,и дълбоката признателност към
нашия освободител. И от друга стра-
на, тази сила се корени в едно осмис-
лено разбиране, че отношенията
между двете страни се градят преди
всичко на базата на взаимните инте-
реси. Участието на българските граж-
дани в това движение има за задача
да допринася за съхраняване на на-
шата национална памет, на истори-
ческата ни самобитност, а от друга
страна, да дава нови възможности за
отстояване на национални интереси.
Особено днес, в този динамично про-
менящ се от геополитическа гледна
точка свят. Другият важен момент е,
че България, а и светът като цяло, се
намира на цивилизационен кръстопът.
На практика ние сме в период на
съзряване на едно ново цивилизаци-
онно начало. В този сложен кръгов-
рат, в този процес на създаване на
нова европейска и общочовешка кул-
тура е много важно за всяка нация, за
всеки народ да съхрани себе си, да
може да пренесе създаденото към
новата историческа реалност. Така че

ние сме призвани да бъдем заедно с
Русия и със славянското племе като
цяло. Всичко това беше в основата на
инициативите, които посветихме на
80-годишнината от създаването на
първото дружество за приятелство
между България и СССР и 55-годиш-
нината от Общонародния комитет за
българо-съветска дружба. Тези струк-
тури на преден план винаги са били
изключително ярки личности от пан-
теона на българската история. До-
статъчно е само да спомена името на
Георги Димитров, първи председател
на общонационалното дружество, или
на проф. Васил Златарски, на Асен
Златаров и т.н. Впоследствие се по-
явяват акад. Тодор Павлов, Цола Дра-
гойчева, в по-ново време героят на
СССР ген. полк. Захари Захариев,
ген. Иван Винаров. Ние отдадохме

дан на всичко, което е било преди
нас, но отправихме и поглед към
днешния и утрешния ден, защото само
с миналото не се живее.

 Какви бъдещи инициативи пре-
движдате?

- България и обществото се нами-
рат в едно твърде разпътно състояние.
Много често надделяват инерционни-
те моменти, носталгията по миналото,
което, колкото и славно да е, никога
не може да се върне. От друга страна,
на преден план на обществено-поли-
тическата сцена и на културния живот
излизат нови поколения, които се чув-
стват свързани най-вече с новата ре-
алност. Всичко това не може да не се
отрази и върху нашата дейност. Опит-
ваме се да намерим верния тон, да не
загубим диалогичността си. Затова

членове на Управителния съвет са
представители на различни поколения.
Имаме клубове на ветераните, не гу-
бим връзката с хората в пенсионна
възраст. Успоредно с това към феде-
рацията има национален младежки
център, в който влизат представители
на различни съсловни групи от
българската младеж и млади хора с
различна политическа ориентация.
Ние сме отворени за всички и не бива
да позволим опасното парцелиране
на общественото ни пространство на
базата на користно мотивирани идео-
логически пристрастия, да се пренесе
и в тази област.

Опитваме се да събудим интереса
на българското общество към жизне-
новажни теми чрез кръгли маси, на-
учни конференции, лекции на изяве-
ни личности от България и Русия.

Идеи за това ни се подсказват от
много други организации и  общест-
вени сдружения.

 Как оценявате нивото на от-
ношенията между България и Русия
в момента?

- То е незадоволително от всяка
една гледна точка. Не през призмата
на руските интереси към България, не
на стратегическата визия на Москва в
нейните усилия да се изправи на кра-
ка и отново да бъде важен цивилиза-
ционен фактор в процеса на промени,
а от гледна точка на трайния българ-
ски национален интерес. Животът по-
каза недвусмислено, че европейската
идея и интегрирането ни в общия ев-
ропейски дом и дори присъствието ни
в НАТО ни най-малко не противоре-
чат, а ни задължават да развиваме
диалога с Русия. Важен момент в него
заема сътрудничеството в духовната
сфера, културният обмен, трайните
научно-технически връзки между две-
те страни. Всичко това изостава от
обективните изискванията на времето
и основният губещ е България. Загу-
бата е в два плана - финансово-иконо-
мически, културен, както и от гледна
точка развитието на иновационните
процеси в България. Но освен в този
план ние губим и спрямо своята отно-
сителна тежест в рамките на ЕС и
НАТО. Когато ни приемаха в тези струк-
тури, очакванията бяха, че България
ще използва потенциала си и ще мо-
жем да се наложим за кратко време
като важен комуникатор, генератор и
проводник на идеи, който ще допри-
нася за укрепване на доверието и
сътрудничеството между тези интегра-
ционни общности и Русия. За жалост
нищо от това не се оправда. Обратно-
то - вървим по низходяща линия

 Какви са вашите наблюдения,
променило ли се е отношението в
Русия към България?

- Не бих казал, че се променило
съществено. Все още са в активна
позиция поколения, които имат трай-
ни спомени и приятелства в страната
ни, поколения, които са свързани с
България чрез своята лична житейска
съдба. Това е безценен капитал. За
жалост този потенциал под напора на
времето започва да се изчерпва. На
преден план идват нови поколения, за
които България е твърде абстрактно
понятие. За туристите и най-вече за

по-младите сме просто страна на ху-
бавите домати, на добрата туристиче-
ска инфраструктура, на мили и прият-
ни хора с добро отношение към Русия,
но нищо повече. Ние сме призвани
като неправителствени  организации
да работим за преодоляване на тази
негативна тенденция. Трябва да се
погрижим това да се превърне в трай-
на политика и на нашите партньори от
руска страна. Защото Русия е светов-
на държава. Това важи особено за не-
правителствения им сектор и за твор-
ческите съюзи, които поддържат
връзки примерно със 120 сродни струк-
тури в света. Трябва да ги убедим, че
в тяхната политика България трябва
да е структуроопределящо име и фак-
тор. Имаме потенциал за това не само
на базата на носталгията и личната
съпричастност, но и на базата на трай-
ните теми, които дават идентичността
на руската култура и духовност и в
същото време са дълбоко вкоренени в
нашите. Това е славянската идея, това
е и православието, което трябва да се
схваща в широк цивилизационен ас-
пект като фермент на общата духов-
ност, в контекста на общите историче-
ски корени на двата народа. Неслу-
чайно Русия е получила своята писме-
ност и православието от България, а
първите екзарси на руската православ-
на църква са били българи.

 Нужно ли е страната ни да
работи за премахването на визо-
вия режим с Русия?

- Това е една от темите, трайно
засягащи националния интерес на
България. Тя е пряко свързана с един
от малкото печеливши сектори на
българската икономика. Без руските
туристи българският туризъм е обре-
чен на гибел. Това не може да се ком-
пенсира нито с немски, нито с полски
гости. България трябва да превърне в
свой национален приоритет отстоява-
нето на визови облекчения и премах-
ването им за основната част от постсъ-
ветското пространство спрямо ЕС. Ние
нямаме абсолютно никаква политика
в това отношение, а само излишна ре-
торика от страна на някои политици и
нула действия на общоевропейско
ниво. Страни, които не са чак толкова
зависими от туризма и от руснаците,
като Гърция, Финландия, Полша,
Кипър, Малта, правят и са постигнали
много повече, отколкото страната ни.
Тази тема се повдига много по-актив-
но от Испания и Италия, отколкото от
България. В същото време руската
страна предприема мерки, които ог-
раничават на визова основа и нашия
достъп до Русия. Това се отразява зле
и на бизнеса, и на културния, и на
детския обмен.

 Около проекта АЕЦ “Белене” в
България често се използват русо-
филски и русофобски аргументи, по-
лезно ли е това за страната ни?

- Поначало смятам, че отдавна е
отминало времето на разделителни
линии в българското общество на ба-
зата “фили” и “фоби”. Такива жизнено-
важни за обществото ни теми, като
развитието на ядрената енергетика,
са, обективно погледнато, неподвла-
стни на подобни противопоставяния.
За жалост в това противопоставяне
става дума преди всичко за това коя
корпорация или фирма ще може да
погълне повече от малкото, което има
като финансов ресурс страната ни. И
второ - по какъв начин България да
бъде направена трайно зависима,
икономически и политически, от оп-
ределени геополитически кръгове,
които нямат интерес Русия да се из-
прави на краката си и да поеме сво-
ите отговорности като една от вели-
ките сили. Референдумът, темата за
ядрената енергетика, за интеграция-
та на България и Русия в икономиче-
ската и научно-техническата област
са далеч по-значими от конюнктур-
ния клиентелизъм, за да могат да
бъдат постепенно ликвидирани като
теми от актуалния дневен ред на
българското общество.

‘
‘
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Общество

НАТАЛИЯ
ГЕРГОВА

Истината е в пакета

Долу, където се
„тъчеше платното”

ХИНКО
ХИНЧЕВ*

30
Датата

Лъжи, Дянков, лъжи!

МАРИЯ
НИНОВА

1856 - В СВИЩОВ Е СЪЗДАДЕНО ПЪРВО-
ТО БЪЛГАРСКО ЧИТАЛИЩЕ. На този ден

в къщата на търговеца Димитър
Начович се събират около 40
възрожденци, сред които Ема-
нуил Васкидович, Георги Вла-
дикин, Христаки Филчов и др.,
и основават “читалище с музе-
ом”. Първите събрани дарения
са 37 000 гроша и 800 книги на
славянски и др. езици. Основа-
телите пишат програма на читалището. През
1904 г. Кирил Аврамов дарява на свищовска-
та община 200 000 златни лева за построява-
не на сграда за театър и читалище.

1857 - РАЖДА СЕ ПЕТЪР ОРАХОВАЦ,
БЪЛГАРСКИ ЛЕКАР ОТ
СРЪБСКИ ПРОИЗХОД (УМИРА
1922 Г.). Един от организато-

рите на здравното дело у нас и от
създателите и ръ-ководителите на
Българския лекарски съюз. Бил
е председател на Върховния ме-
дицински съвет. Става първият
управител на болница “Червен
кръст” - предшественик на “Пирогов”. Тогава
започва използването на първите линейки за
бърза помощ.

1882 - В ПАЗАРДЖИК СЕ РАЖДА ТЕОДОР
ТРАЯНОВ, ПОЕТ (УМИРА 1945 Г.). Родона-

чалник на българския симво-
лизъм заедно с Пейо Яворов.
Един от редакторите на най-го-
лямото наше символистично сп.
“Хиперион”. Въплъщение на жи-
тейското и творческото му кре-
до е книгата “Пантеон”. Автор
на стихосбирките “Regina
mortua”, “Химни и балади”, “Ос-
вободеният човек” и др. Печели първото нео-
фициално републиканско първенство по шах-
мат (1907 г.), председател на новоучредения
през 1931 г. Български шахматен съюз.

1912 - ПЕНЧО СЛАВЕЙКОВ
Е НОМИНИРАН ЗА НОБЕЛО-
ВА НАГРАДА ЗА ЛИТЕРАТУ-
РА. Предложението е на пи-

сателя Алфред Йенсен. Пора-
ди преждевременната смърт на
Славейков (28 май 1912 г.)
предложението на шведския
професор и преводач на “Кър-
вава песен” не е разгледано от Нобеловия
комитет.

1914 - В СЕВЛИЕВО СЕ РАЖДА БОРИС
МАШАЛОВ, НАРОДЕН ПЕВЕЦ (УМИРА
1962 Г.). Едва 10-годишен,

запява научените от баща си
песни, на 35 години започва
работа като хорист в Радио
“София”, а след това - в Ан-
самбъла за песни и танци на
Народната армия. Изнася хиля-
ди концерти с прочутата тогава
група “Наша песен”. Сред най-известните му
изпълнения са “Заблеяло ми агънце”, “Мятало
Ленче ябълка”, “Либе, ако дойдиш, сега да ми
дойдиш”, “Китка ти падна, Дено” и др.

1948 - ЗАСТРЕЛЯН Е МАХАТМА ГАНДИ,
ИНДИЙСКИ ПОЛИТИК (Р. 1869 Г.). Борец

за човешка свобода и духо-
вен водач на индийското дви-
жение за независимост, което
довежда през 1947 г. до края
на британското управление в
страната. Наречен е още
“Баща на нацията”. Рождено-
то му име е Мохандас Карам-
чанд Ганди. Привържениците
му го наричат Махатма (“велика душа”). Са-
мият Ганди признава в своята автобиография,
че се смята недостоен за тази титла. Със своя
пример обаче той вдъхновява политически
лидери като Мартин Лутър Кинг, Нелсън Ман-
дела и др.

2007 - УМИРА СИДНИ ШЕЛДЪН, АМЕРИ-
КАНСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1917 Г.). Кариерата

му започва през 1937
г. в Холивуд, където
пише сценарии за фил-
ми. От 1963 г. пише
сценарии за тв сериа-
ли, благодарение на
които достига невероят-
на популярност. Всич-
ките му романи са в
списъците на бестселърите. Общият им тираж
надхвърля 275 млн. екземпляра. Включен е в
Книгата за рекорди на Гинес за най-превеж-
дан автор в света. Сред най-популярните му
творби са “Голо лице”, “Ако утрото настъпи”,
“Тънки сметки”, “Пясъците на времето” и др.

Симеон Дянков излезе
толкова добър математик,
колкото и финансист.
Сметките, както се казва,
са му в кръвта. Ама криви-
те сметки.

Какви ли не тези чухме
от управляващата партия,
за да се опитат да измият
резила си от изминалия

референдум. То не беше,
че 80% казали “не” на АЕЦ
“Белене”, то не бе искане
на оставки на председате-
ли на партии, а новото сега
е, че референдумът стру-
вал към 25 млн. лв. Тази
гениална сметка направи
финансист номер едно в
България. При положение
че всички ведомства съоб-
щават, че допитването не
е надвишило първоначал-
но обявените разходи от
14 млн. лв., Дянков е на
друга позиция.

А така! Къде тогава,
къде са липсващите скром-
ни 11 милиона? Такова
обяснение от Министерст-
вото на финансите така и
не получихме.

Дали Дянков се пре-

връща в патологичен
лъжец, или си е такъв по
принцип? Хвърля някакви
цифри в пространството
без никаква мисъл. Допит-
ването щяло да струва над
20 милиона заради отоп-
лението на секционните
комисии. Велико! Страхот-
но доказателство. А преди
да изприказва поредните
си празни приказки, замис-
ли ли се, че понеделник е
неучебен ден и секциите
не се отопляват? Като ще
се опитва да промива
мозъка на хората, поне да
е с нещо по-правдоподоб-
но. Народът вече наисти-
на се дразни, че се опит-
ват да го изкарат пълен
глупак.

Лъжи, Дянков, лъжи!

Пинокио, когато лъже, му
расте носът. Може Дянков
да вярва, че когато лъже,
растат избирателите на
ГЕРБ? Едва ли ще стане.
Българите не са маймуни,
които могат да се прима-
мят. Това, че се подвеждат
понякога, не значи, че от-
ново ще го направят. Кри-
вите сметки, които правят
управляващите, накрая ще
са за тяхна сметка. Ограб-
ването на държавата
продължава в пълна сила.
Защото в ГЕРБ сами си
знаят, че няма да могат да
разполагат с парите на
народа още четири годи-
ни.

Кражбите като за по-
следно ще ги срещаме
доста често до юли месец.

* Авторът е бил на-
блюдател в 49-а секция
на 23 МИР-София

Не е “новост” твърде-
нието на политическите
сили, че всички те пече-
лят от проведения на 27
януари референдум от-

носно развитието на яд-
рената енергетика в
страната. Както не са
новост усилията да бъде
всячески манипулиран
вотът от заинтересовани
среди. “Новост” може би
е само пълното използ-
ване на целия “меха-
низъм” за подготовката и
осъществяването на из-
бора, създаването на
разнообразни “хватки”
за постигане на хаос и
затруднения, подчинени
на принципа “колкото
по-зле, толкова по-доб-
ре”.

Ще изброя само някои
от тях, които отвратиха
значителна част от изби-
рателите, дошли съзна-

телно да дадат своя глас
“за” или “против”.

1. Промененият брой
и включените или не гла-
соподаватели в избира-
телните списъци.

2. Определянето на
места за гласуване (от-
криване на секции) на
най-високите етажи (ма-
кар и при наличие на
празни подходящи поме-
щения на по-ниски) с цел
по-възрастни и немощни
хора сами да се откажат
от изкачване на големия
брой стъпала.

3. Пълен хаос и бърко-
тия в списъците - кой е
отпаднал и кой къде
трябва да отиде, за да си
“даде” гласа. Определе-

ните две или три нови
места задължително ще
възпрепятстват труднопо-
движните и те сами ще
се откажат.

4. По-широко използ-
ване на принципа “Тат-
ко, Матко, Батко и аз” -
всички включени в съста-
ва на секцията. Мотива-
цията и политическата
пристрастност са без зна-
чение, “финикийските”
знаци допринасят за “же-
лания” резултат.

Би могло да се посо-
чат още и още “хитрини”,
които заставиха много
гласоподаватели да “тег-
лят по една м...” на всич-
ко и да се приберат по
домовете си.

ДКЕВР може да рабо-
ти и без мен, каза шефът в
оставка на държавния ре-
гулатор. Със сигурност е
така - няма незаменими
хора. Още повече в ДКЕВР.
Още повече, след като се
превърна в независим ор-
ган, от който нищо не за-
виси. Пресметнат напри-
мер комисарите, че токът
трябва да поскъпне с 4%.
Шефът им го обявява на
пресконференция, след
което светкавично го при-
викват в министерството на
икономиката. Набиват му
независимото канче и той
пак на пресконференция,
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но под изпитателния по-
глед на министъра, казва,
че токът всъщност няма да
поскъпне, даже ще поев-
тинее.

Ей до това сведоха
същността на Държавната
комисия за енергийно и
водно регулиране, която
съгласно закона е незави-
сим държавен орган.

На този фон някак
съвсем логично се стигна
до преждевременната смя-
на на шефа на ДКЕВР.
Оставяме настрана лич-

ността Ангел Семерджиев.
Който и да беше на негово
място в тази ситуация,
съдбата му щеше да бъде
същата. В случая най-важ-
ни са мотивите за смяната
- шефът на ДКЕВР е вино-
вен за неподготвените нор-
мативни актове, свързани с
Третия енергиен либерали-
зационен пакет, заради
което Европейската коми-
сия сезира Съда на ЕС.

Да-а-а. Истината е в
пакета. Един от основните
моменти в него е, че ЕК

настоява да се осигури
“реална независимост на
всички регулатори, със
засилени правомощия, от-
говорности и задължения,
коопериране на регулато-
рите на европейско ниво
посредством създаването
на Европейска агенция за
коопериране на енергий-
ните регулатори”. Така сти-
гаме до големия гаф. Той
обаче няма нищо общо с
шефа на ДКЕВР.

Когато дойде на власт,
ГЕРБ премахна квотния

принцип за избор на чле-
нове на ДКЕВР, който бе
един от факторите за оси-
гуряване на независимост
на регулатора. През мина-
лата година пък мнозинст-
вото реши да скъси каиш-
ката още повече и създа-
де парламентарна коми-
сия, която да наблюдава
дейността на ДКЕВР.

Това е истината. Грижа-
та за излишното доведе до
загуба на необходимото,
за което Брюксел няма да
ни прости.
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Мажестето обича народа,
но мрази хората

Не, не и не! На това французите му
викат lese majeste - оскърбление на
величеството. Мажестето  заповяда да
се гласува с три пъти “не”, а както пише
един блогър, “Български народ срещу
Б.Б. - 6:4”. Или както друг блогър е
написал на достъпен за мажестето език:
“Този път Станишев го тепа като маче
о дирек”. Оттук нататък това го чака -
ще трябва да свиква, макар че му е
трудно с това негово болезнено тще-
славие да се харесва на всички - от
чалгаджийките до Хилари Клинтън.
Което вече доста време не се получава
и затова от месеци насам той става все
по-нервен и по-зъл. И дори неадеква-
тен: как другояче да си обясним ломо-
тенето му за победата на Джокович в
тенис турнир, което било успех за це-
локупните Балкани - това беше първи-
ят му коментар на резултатите от рефе-
рендума!

След което влезе в дежурното си
амплоа на защитник на онеправданите
и благодетел на бедните: озова се в
Сопот, за да се окъпе в народната
любов, съобщавайки благата вест, че
като настоящи Харун ал Рашид носи
пари на бедстващите работници от
ВМЗ. И великодушно прощава на Да-
ниела Генкова, работничката, която му
беше пратила хляб и кромид, за да
вникне някак в нейното и на колегите й
дередже. Прегърна я бащински, обеща
й мир и любов под бурните аплодис-
менти на присъстващите. В такъв сюб-
лимен момент кой ти гледа, че
всъщност ощастливените от височайше-
то присъствие си получават изработе-
ните заплати от собственика на пред-
приятието - държавата, с която Той се
идентифицира досущ като крал Людвиг
ХIV, прогласил знаменитото “L`etat c`est
moi” - “Държавата това съм аз”.

Не може да се отрече, че Бойко е

Константин
ИВАНОВ

факир на показността: рязане на ленти,
тикане на залци в устата на посрещна-
ли го с хляб и сол моми, докаросани в
народни носии, раздаване на неполу-
чени заплати под формата на милости-
ня, излизаща едва ли не от собствения
му джоб. В действителност обаче Бори-
сов има чувствителността на хипопотам
за неволите на хората, за нищетата им,
за отчаянието им. Недостъпен за него-
вото съзнание, за съвестта му, ще оста-
не вопълът на блогъра “Гласоподава-
тел”, коментиращ височайшето възму-
щение от “обидата” с кромида: “Преми-
ерът Борисов се е откъснал от реалния
живот в България”. (Само той ли? А
Фидосова, дето храни кученцето си със
сьомга, лукът и чубрицата са за проста-
ците от Сопот). И сигурно Б.Б. пак би
изригнал нещо за греховете на “трой-
ната коалиция” по повод констатацията
на друг блогър: “По време на управле-
нието на твоя престъпен режим, пожар-
никарю, няма работа, няма пари и хо-
рата ядат лук”. Естествено е такива от-
кровения да го дразнят, защото той е
свикнал блюдолизците и некадърници-

те, с които се е обградил, да го славо-
словят, за да запазят топлите си мес-
тенца, услужливи камери да увекове-
чават поредното рязане на лента, сер-
вилни микрофони и запленени от
мъжкарското му излъчване драскачки
да възпроизвеждат дебелашките му
лакърдии - поради което се са-
мовъзприема като любвеобилен баща
на народа. “Народ” е едно твърде общо
понятие и затова не му е трудно да го
обича, но той мрази хората. И това го
е показвал неведнъж. Той се разяри на
Даниела Генкова заради кромида, с
омраза изпращаше студентите ту да
пасат овце, ту да садят картофи, еколо-
зите ту ги намразва, когато блокират
Орлов мост, ту ги залюбва, когато под-
крепят “не”-тата му за Белене...

“Ще направя всичко по силите си, за
да предотвратя насаждане на омраза и
изостряне на политическото напреже-
ние в страната и в обществото”, увери
президентът Плевнелиев в словото си
по повод първата годишнина на този
му пост. Ако наистина има такова наме-
рение, трябва да започне с Бойко Бо-

рисов и кликата му. Защото, откакто са
на власт, те излъчват основно омраза.
Омраза към предшествениците им на-
чело на държавата, омраза към “фео-
далните старци”, омраза към земедел-
ците, скатали “бентлита” под сайванти-
те си, омраза към журналисти, дръзна-
ли да не им пеят “осанна”, омраза към
лекари “убийци” на деца, омраза към
съдии, съобразили се със закона и
вслушали се в съвестта си, а не в ди-
рективите на Цветанов.

Ужасно е, вероятно именно това е
най-ужасното, че нерядко сме свидете-
ли на обратното - съобразяване с “ди-
рективите” на властващите и затваряне
на очите пред зулумите им. Красноре-
чив пример: наскоро в “Шоуто на Слави”
половинката на Станишев Моника Йо-
сифова сподели, че адвокатите й са я
посъветвали да не завежда дело за лъжа
и клевета срещу министър Цветанов,
защото, все едно, съдът щял да го оп-
равдае и контрата ще остане у нея. Да
напомняме ли и за скатаването на про-
куратурата, призована официално да се
заеме със скандала по случая “Мишо
Бирата”. Така че, освен усилията за “пре-
дотвратяване насаждането на омраза”,
достойна за един президент амбиция би
било противопоставянето на засмуква-
нето на цялата власт в държавата от
ГЕРБ, всепозволеността, която се
превърна в стил на управление от Бори-
сов и приближените му. Ще му стигне ли
кураж за това на президента Плевнели-
ев? Дано го амбицират подмятания като
това, че едва ли след резила около атен-
тата срещу Доган президентът ще се
реши на някакви санкции срещу подо-
печния му шеф на НСО ген. Коджейков
- от опасения, че “това би го конфронти-
рало с Бойко Борисов”, чиито личен
бодигард е бил въпросният генерал.
Дано, но надали, както рекла циганка-
та, коментирайки вероятността да е дев-
ствена преди сватбата. По-скоро обна-
деждаващо е, че бързо се топи броят на
тези, които примират от кеф от “мъжкар-
ското” ерчене по повод и без повод на
Борисов и лакърдиите му от рода на тази
за общобалканското значение на побе-
дата на Джокович и пряката й връзка с
референдума в неделя. Но трябва ли
едва когато я докараш до хляба и лука,
да осъзнаеш поддържаната с евтин по-
пулизъм заблуда, че “Той е един от нас”?

отайна финансираща
организация в САЩ,
гарантираща ано-
нимност за дарители
милиардери, се про-

Милиардери тайно финансират атаките срещу науките за климата
Одит разкрива, че дарители, свързани с изкопаеми горива,
подкрепят тези, които отричат глобалното затопляне

Стив КОРНЪР която се управлява от семейство
Коч, но не рекламира контакти-
те на Коч.

Някои коментатори вярват, че
такива заплетени мерки стават
все по-чести, за да се предпазят
самоличността и произходът на
богатите дарители на климатич-
ния скептицизъм, някои от които
имат утвърдени интереси в доби-
ва на изкопаеми горива.

Фондът за наука и прогрес,
чийто директорски борд включва
Чарлз Коч и жена му Лиз, дарява
1,250 млн. долара на Donors през
2007 г., по-нататък 1,250 млн. през
2008 г. и 2 млн. през 2010 г. Не се
открива да е дарил пари на някоя
друга група.

Donors Trust е “дарителски
консултативен фонд”, което зна-
чи, че е със специален статут в
данъчната система на САЩ. Хо-
рата, които даряват пари, полу-
чават щедри данъчни преферен-
ции и могат да запазят по-голя-
ма анонимност, отколкото ако
използват собствените си благо-
творителни фондации, защото
последните технически нямат
контрол върху това как Donors
плаща в брой.

Анонимното частно финанси-
ране на скептично настроените
към глобалното затопляне, които
критикуваха изследователите на
климата за тяхната липса на про-

ляне е “най-голямата мистифика-
ция в света, която сме виждали”.

 Робърт Брюл, социолог от
Drexel University във Филадел-
фия, изчислява, че през послед-
ното десетилетие над 500 мили-
она са дарени на организации,
посветили се да подкопават из-
следванията върху климатични-
те промени, като много от тези
пари са дарени анонимно чрез
трета страна. Тръстът е дарил
пари на Competitive Enterprise
Institutе, който понастоящем е
съден за клевета от професор
Майкъл Ман от Университета в
Пенсилвания, изтъкнат климато-
лог, който декларира, че е бил
обвинен в научно мошеничество
и сравнен с осъден педофил.

Доктор Брюл казва: “Реално
имаме анонимно даряване и
неподлежаща на контрол сила,
упражнявана в създаването на
климатично контрадвижение. Тук
липсва всякаква власт, всякаква
отговорност пред обществото за
действията на тези фондации.
Ставайки анонимни, те залича-
ват една политическа цел. Могат
правдоподобно да претендират,
че не даряват на тези организа-
ции, и няма никакъв начин да се
докаже обратното”.

Превод от английски
Димитър ГАНОВ

зрачност, става все по-често. Коч
например са изпреварили корпо-
ративното финансиране на кли-
матичния негативизъм на такива
петролни компании като Ex-
xonMobil. Една такава организа-

ция - Americans for Prosperity, уч-
редена от Дейвид Коч, претен-
дира, че “Климатгейт” мейлите,
хакнати нелегално от Универси-
тета на Южна Англия през 2009
г., доказват, че глобалното затоп-П

яви като главно действащо лице
на климатичното “контрадвиже-
ние”, стремящо се да подрива
научните изследвания за гло-
балното затопляне, научи “Инди-
пендънт”.

Donors Trust, заедно със сес-
тринската си фирма Donors
Capital Fund със седалище в
Александрия - Вирджиния, насоч-
ва милиони долари в усилието
си да хвърли съмнение върху
климатичните промени, без да
разкрива самоличността на сво-
ите богати покровители или това,
че те имат връзки с добива на
изкопаеми горива.

Но една одитна пътека раз-
кри, че Donors са били индирект-
но подкрепяни от американския
милиардер Чарлз Коч, който
съвместно с брат си Дейвид при-
тежава контролния пакет акции
в Koch Industries - голям петро-
лен, газов и химически конгло-
мерат със седалище в Канзас.

Милиони долари са платени
на Donors посредством трета
страна - Knowledge and Progress
Fund (фонд за наука и прогрес),

Борисов превърна
всепозволеността
в стил на управление

Борисов превърна
всепозволеността
в стил на управление

Борисов превърна
всепозволеността
в стил на управление

Борисов превърна
всепозволеността
в стил на управление

Борисов превърна
всепозволеността
в стил на управление



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

14 СРЯДА 30 ЯНУАРИ 2013

На фокус

ният страх по света и у
нас идва от необходи-
мостта от промени. Про-
мени в обществата, иде-
ологията, икономиката,
културата им.

През трите изминали
десетилетия неолибера-
лизъм за всеки социален
проблем бе осигурено
дежурното обяснение, че
така или иначе нещата
се предопределят и дик-
туват от пазара и другоя-
че просто няма как. И че
повече либерализация и
приватизация никога не
вреди, а напротив - те и
само те се явяват разков-
ничето на прогреса. Така
някак си я карахме, дока-
то през 2008-а нещата
изгърмяха със страшна
сила и

„царството на
парите” се оказа

под сериозна
заплаха

Регулации, обществе-
на справедливост, соци-
ална сигурност, солидар-
ност, човешко лице на
капитализма... обществе-
но мнение, настроено по
този начин, никак не е
приемливо за реакционе-
рите, привикнали при вся-
какви обстоятелства и на
всяка цена да са на пе-
чалба и техните интереси
да се приемат за изконно
обществени. Впрегната бе
цялата неоконсервативна
пропагандна машина с
цел компрометиране на
всичко социално и най-
вече на институцията, на-
речена социална държа-
ва. Подменяйки причина
и следствие, започна да
се тръби как социалната
държава била първопри-
чина за кризата, а не
нейна жертва.

Инструкцията за дей-
ствие достигна и до аген-
турата на влияние у нас.
От една телевизия напос-
ледък ми се обадиха с
молба за интервю относ-
но социалната държава,
за да можело в тяхното
предаване да прозвучи и
по-различно мнение.
Ясно какво ще кажа аз
за социалната държава,
в това няма и не може да
има съмнения. Ще я кри-

Показваме с конкретни
изчисления, че това, кое-
то се губи при облекче-
нието на ниските доходи,
се компенсира 1,8 пъти
посредством увеличени-
ето на облагането на ви-
соките. Изтъкваме, че
подобни действия са
практически повсемест-
на практика в развитите
държави в условията на
криза. Изобщо, посилно
си вършим работата. Не-
скромно и патетично ка-
зано, изпълняваме си
дълга. Онзи там - пред
обществото, нацията и пр.

За чест на частните
телевизии, една от тях
препредава директно
пресконференцията от
игла до конец, други две
я показват коректно в
репортажи и ни канят да
участваме в съответни
икономически рубрики.
Българското национално
радио също надлежно
изпълнява
обществе-
ните си
функции ,
като сери-
озно отра-
зява ака-
демичния
ни де-
марш на
два пъти -
посредст-
вом ре-
портаж и
интервю.

По на-
ционална-
та по наи-
м е н о в а -
ние теле-
визия този
път няма
как реак-
цията да е
обичайно-
то “ни
дума, ни
вопъл, ни
стон”. Как-
во са ка-
зали уче-
ните гла-

пращат указания какво и къде
да пишат, се разнася из фейс-
бук, съобщи сайтът Offnews.

Сгафилият коментатор е с
никнейм Wrornoxmaniak във
форумите на “Капитал” и
“Дневник”. В коментара си под
статията “Борисов освобожда-
ва шефа на енергийния регу-
латор Ангел Семерджиев” той

Хванаха форумец, че му плащат за поръчки в нета
е забравил да изтрие партий-
ните указания, в които пише,
че текстът трябва да се публи-
кува под коментар номер 15 и
настроението да бъде “раз-
строено”.

Иначе коментарът гласи:
“България по-добър премиер
не е имала и няма да има
никога. Само при господин
Бойко Борисов администраци-
ята от дъното до тавана бива
принуждавана да работи и то
да работи качествено. Всички

хванати в крачка хванаха пътя.
Но, понеже сме много хитри,
умни и демократични, ще
върнем тройната коалиция
(този път БСП, Доган и Куне-
ва). И съответно ще се върнем
поне 5 години назад.”

Той е публикуван под но-
мер 42 в 16.49 часа в поне-
делник. Предизвикал е 81 от-
рицателни и 29 положителни
оценки. Wrornoxmaniak е бил
доста активен из форумите в
този ден. Минути по-рано е на-

писал: “Ще освободиш уши.
Има да управлява и командва
точно до 2026 година.”

“Борисов демонстрира на
опозиционерите как се пече-
ли 2-ри мандат.”

“Бойко Борисов пак ще
реже баницата. Пак той ще
кара влака. Пак той и единст-
вено той е капитанът на кора-
ба. Станишев, чу ли?”

Wrornoxmaniak е бил доста
трудолюбив. Написал е десет-
ки коментари в подобен стил

и е започнал работния си ден
в 4.39 часа.

Още на 12 януари 2012 г.
земеделският министър Миро-
слав Найденов даде 50 000
лева европейски пари със
странната цел “да се реклами-
ра програмата за развитие на
селските региони по интернет
форуми”. Веднага щом се раз-
чу, тръгнаха съмнения, че така
с европейските пари ГЕРБ си
плаща на платените комента-
тори под статиите в сайтовете.

Äà áúäåø èëè äà
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Проф. Чавдар НИКОЛОВ

Най-безопасно е да си с властта. Ако нещата се развият
в непредвидена посока - работи инструментариумът на
„фурнаджийската лопата”. Но все повече стават тези,
които отказват да се страхуват

тикувам в частност, но
генерално ще я хваля
като обществено най-
адекватна.

И тук идва поантата на
разказа. Да, ама се ока-
за, че цялото предаване
по въпросната телевизия
най-безочливо е органи-
зирано така, че петима
юнаци през цялото вре-
ме да обсъждат моето
интервю от пределно
комфортни позиции, си-
реч без да мога да им
отговоря. В интерес на
истината трябва да се
подчертае, че един от тях
се оказа информиран,
компетентен и нелишен
от деликатност човек и
ще трябва лично да се
запозная с него. Но дру-
гите четирима, съвсем не-
случайно подбрани, бяха
обикновени, разбирай
безлични, служители на
неолибералния култ. Така
че славата, която пожъ-
нах впоследствие в сре-
ди доста по-широки от
академичните, бе наисти-
на голяма също заради
факта, че не бе калкули-
рана предварително. Но,
както казва тъща ми, не в
това е същността, искам
да подчертая друго.

Действително, само
ако си възприел за иде-
ал социалдарвинизма на
викторианската епоха,
тоест представите от ХIХ
век, днешните САЩ и
България могат да ти из-
глеждат като социални
държави. Тогава именно
и Айн Ранд можеш да я
цитираш като визионер-
ка, чертаеща разумно
бъдеще. Като ги гледах и
слушах въпросните хори-
ца на малкия екран, не-
произволно си припомних
коментара на Остап Бен-
дер, касаещ вдовицата
Грицацуева. Че подобни
субтропици в центъра
били отдавна изчезнали,
но все още се намирали
само тук-таме, по места.

Дискутиращите ме
момчета откровено се
престараха, “провинци-
алната им непосредстве-
ност” излезе извън вся-
какво приличие. Даже на
ултрадясно чаено парти
отвъд океана подобни на
техните “ултра” възгледи
вероятно биха прозвуча-
ли странно заради пре-
калената си правовер-
ност. Да мислиш, че сво-
бодният пазар е прав,

“когато съгреши дори”,
вече е форма на особен
тип религия. За наличие-
то на Бог нямало нужда
от доказателства, но все
пак такива се допускат от
църквата и никога не се
тълкуват като излишни.
Докато в нашия конкре-
тен случай просто игно-
рираш доказателствата,
като да речем последна-
та криза, бетонираното
нашенско Черноморие,
измърляния с нефт Мек-
сикански залив, съсипа-
ните от липса на образо-
вание и работа човешки
съдби,

пенсионерската
мизерия

и си оставаш единствено
със светлата, лъчезарна
болшевишка вяра в пре-
върнат “пазарен” вид.
Която от нищичко не бива
да бъде разклатена.

Въобще, шубе ви каз-
вам.

Ето ви и втори случай.
Преди дни солидна гру-
па професори, кому при-
ятни, кому не, но профе-
сори все с академичен
авторитет и имена, скан-
дализирани от доминира-
щата партийна импотент-
ност, се събираме и ре-
шаваме да дадем серия
от пресконференции, на
които последователно да
разгледаме приоритет-
ните мерки за излизане
на страната ни от прото-
чилата се вече четири
години депресия.

Започваме с това да
обосновем неизбежност-
та на отмяната на плос-
кия данък и от премина-
ване към система на про-
гресивно облагане на
личните доходи. Обясня-
ваме вградената анти-
цикличност на алтерна-
тивния избор, към който
се придържаме. Отделя-
ме полагаемото внима-
ние и на европейския
контекст, изтъквайки не-
избежността от данъчна
консолидация и елимини-
ране на данъчния дъм-
пинг. Говорим за устойчи-
вост на данъчните прихо-
ди, за изгубеното пона-
стоящем чувство за спра-
ведливост в нашето об-
щество. Предлагаме
конкретна таблица: необ-
лагаем минимум от 500
лева, 10% данък до 2000
лева, 20% до 5000 лева
и 30% над 5000 лева.

ви по дефиниция не може
съвсем да е без публич-
но значение, даже у нас.
Но пък като допълнител-
на екстра сме гарнирани
с коментар от страна на
една от тукашните

жертви на
неолибералния

аборт
който без каквато и да е
обосновка ни възразява
просто с твърдението, че
плоският данък бил спа-
сил нашата страна и ико-
номиката й в кризата. По
какъв начин я е спасил, а
не потопил, казва ли ти
някой?

Тук обаче ние сме в
пълното си право да по-
питаме на кого служи
БНТ? Защо за икономи-
чески коментари и мне-
ния там продължават да
се канят предимно хора,
обидени от природата,
които освен лозунги и
наглост комай нищо дру-
го нямат в главите си.
Журналистическата сво-
бода в никакъв случай не
е в правото си да подме-
ня основното предназна-
чение на обществената
телевизия, а именно тя
да е обществена, да от-
разява и защитава обще-
ственото мнение и обще-
ствените интереси, да
бъде национално отго-
ворна. Националната те-

левизия не е място, къде-
то да се разпореждат
някакви каки, включител-
но такива от мъжки пол,
според критерия кой им
пасва на днешните
възгледи и симпатии, и
кой не.

Пределно ясно и мно-
гократно изпитано е, че
най-безопасно е да си с
властта, а ако все пак
нещата се развият в не-
предвидена посока, тога-
ва за целта е изобретен
инструментариумът на
“фурнаджийската лопата”.
Личното оцеляване оба-
че по този начин влиза в
груб дисонанс с потреб-
ностите на общественото
не само оцеляване, но и
възпроизводствено раз-
витие. Не е нужно да
обясняваме кое се явява
по-важното от двете, при
това без едното да игно-
рира напълно другото.

На шубето, казано е,
че очите са големи. Влез-
те в интернет и хвърлете
поглед на Дюреровата
скулптура в Нюрнберг на
малкото зайче и големия
му страх. Някои, все по-
вече на брой, вече отказ-
ват да бъдат зайчета и
това постепенно, видимо
и осезаемо прераства в
огромен световен и наци-
онален обществен про-
блем. Чието положително
решение предстои да се
намери.

Статуята на
Албрехт Дюрер

в Нюрнберг

Ш
убето, както
казвахме в дет-
ството, е голям
страх. А актуал-

СССССС
ладка издънка, доказ-
ваща, че партиите
ползват платени писа-
чи по форумите и им
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Тодор КОРУЕВ

лия Бешков най-доб-
ре е усетил какво е
българската народна
песен: “Той (народът -

б.а.) няма начало и не по-
знава смърт. И от тая своя
трайност е изтъкал песента -
единственото негово небе,
което носи в себе си и сам
обитава в него. Затова на-
родът нищо не е запазил така
грижливо и нежно, както
песента си, а и нищо не е
увардило самия него от изчезване, както песента.”
Станислав Сивриев не остана по-долу от своя учи-
тел по мъдрост: “Улягала с векове тоналност, вълне-
ние на непокварени хора, слово - къртено направо
от сърцето, ритъм - напоен с въздишка.”  Сиврията
бръква и по-дълбоко: “Песента е свещенодействие!
Песента е своя за своите. Тя е сливане с тайната
на нейното зачатие - чрез нея възкръсват дедите
и човек разбира същината на съществуването си
като плод на старо дърво. Не ашладисана оскру-
ша, а дърво с корен, под чиято сянка е текъл
животът, което свързва спомените на няколко епо-
хи. Така всичко намира смисъла си и песента става
самосъзнание!”

Песента нашенецът поема ведно с майчиното
си мляко, тя влиза в кръвообращението му и го
съпровожда до края на дните, дори оживява
смъртта.  Фолклористката Елена Огнянова, която
има зад гърба си повече от шейсет години запи-
сваческа и изследователска дейност, се е убеди-
ла, че няма историческо събитие и лице, играло
значителна роля в своето време, което да не е
втъкано в създаваната от народа летопис. Влезеш
ли веднъж в песен, от песен излизане няма. В тая
летопис има и доста поетическо вдъхновение и
развихрена творческа фантазия, има дори и мито-
логия, но в основата си събитията живеят в народ-
ното съзнание, предавано от човек на човек и от
поколение на поколение. Народната песен е не
само “архивен” документ, но и  музикално-поети-
ческа изповед на нашите предци, тя е и огледало
на народната душевност - на бита, труда, обичта и
мъката.

Ще сбъркаме, ако държим народната песен в
старите й нощви. Тя е напуснала обредите -  коле-
дуване, сватба, седянка, жътва, хоро и се изпълня-
ва на естрада, на сцена, в кръчма, по радиото и
телевизията, превърнали са се просто в песни за
слушане. Но сърцето е непокътнато -  това, което
ги прави творение на изкуството.

През соца се разгоря пуническа война между
привържениците на автентичния фолклор и адеп-
тите на обработките. В нея се стигна до безсмис-
лен пуризъм, който вещаеше да превърне народ-
ната песен в едва ли не музеен експонат, в замра-
зена “археологическа находка”. И опит да се оспо-
ри правото на композиторите дори да посягат към
песенния фолклор. И стана от бял ден по-ясно, че
хармонизации и обработки на народните песни
ще има и сполучливите са тези, които са обогатили
песента, а не са я осакатили. Много от народните
ансамбли доказаха, че успехът им идва, щом гра-
дят изкуството си върху двата кита. Единият е ав-
тентичното, а другият - на хармонизираните и об-
работените песни. Да ограждаме с бодлива тел
фолклора е дори престъпно. Да напомням ли какви
чудеса направиха с него, всеки по свой начин,
Филип Кутев и Стефан Драгостинов, “Космически-
те гласове” и “Мистерията на българските гласове”,
Стефка Съботинова с песента си “Притури се пла-
нината”, Иво Папазов, Теодоси Спасов...

И опасността за песенния фолклор иде не от
прескачането му в други жанрове, не от обработ-
ките, а от т.нар. авторски песни. Нароиха се фес-
тивали с блясък, шумотевица, награди и почести,
но плодовете им са или гнили, или недозрели.
Повечето от авторските песни имат претенции да
бъдат “народни”, а са на космическо разстояние
от тях, тъй като музиката им в повечето случаи е
подражателска, до болка позната, липсва й ори-
гиналност, а текстовете са безвкусни словосъчи-
нителства, жалко наподобяване на народната
поетичност. И ще се пръснат от фалшиво патри-
отарство. Да напомням ли, че народната песен се
ражда не отведнъж - тя има свой естествен път на
шлифоване, за да стигне до изяществото - прена-
ся се от глас на глас, от хоро на хоро, от седянка
на седянка, от мухабет на мухабет. Народната
певица Любка Рондова ми отвори очите и за още
едно опасно посегателство над народната песен
- изопачаването и опорочаването на текстовете
поради небрежност, немара, непознаване на ди-
алектите, непрофесионализъм и т.н. А една лоша,
крива дума може да развали цяла песен.

Васил Левски обичал да пее народни песни.
Само за балсам на душата ли? Не! Захарий Сто-
янов добавя, че народните песни са “предшест-
вующи елемент на всяко сериозно дело”. Ще ми
се да е така и днес - песента да бъде дърво с
корен, свещенодействие и самосъзнание. Да бъде
небе, което народът носи в себе си и сам го
обитава. Но!?

И

tosho.koruev@abv.bg

Народната
песенОптимизмът на

един песимизъм
Новата книга на Андрей Пантев „Винаги ще има
варвари” анализира историческите заблуди,
яхнати често от политически шарлатани

Т
ревогата, че вече не се
четат книги иска малка
корекция - не се чете се-
риозна литература. Иначе
всякакви комерсиализира-

Паун ЦОНЕВ

ни мелодрами, мистериозни измиш-
льотини и бандитски истории ник-
нат като гъби след дъжд. После
оживено се анализират във фри-
зьорските салони. А в повечето слу-
чаи стойностната книжнина остава
незабелязана. В този ред на мисли
най-новата книга на проф. Андрей
Пантев “Винаги ще има варвари” със
сигурност не е касов бестселър. Но
тя е написана толкова възхитител-
но талантливо и в същото време е
така академично мъдра, което без
съмнение я прави топ събитие в
българската историческа есеисти-
ка. Многопластовият паралелен ис-
торически анализ е поднесен на
онзи брилянтен език и стил, който е
запазената марка на Андрей Пан-
тев. С една дума, това е книга, ко-
ято просто те кара да хукнеш към
книжарницата.

Преди няколко години, когато на
проф. Андрей Пантев бе присъдено
званието “Почетен доктор” на Ве-
ликотърновския университет, той бе
озаглавил встъпителната си лекция
“Здравословният песимизъм на ис-
торията”. Сега той ни поднася цяло
изследване на тази тема. “Сравни-
телно лесно е да посочиш какво
е било погрешно в миналото.
Мъдростта от историческото мисле-
не лежи в способността да пред-
скажеш какво от днешния свят утре
ще бъде укорявано или осмивано
като грешка, престъпление или глу-
пост.” Така завършва “Винаги ще
има варвари”- поредната, убедени
сме, не и последната книга на Ан-
дрей Пантев.

Авторът саркастично пита няма
ли много от стойностите и принци-
пите, които почитаме днес, да бъдат
обект на ирония и отрицание от
страна на следващите поколения?
Без излишна назидателност той
напомня със стотици примери, на-
брани от огромен географски об-
хват, колко заблуди за “вечна прав-
да на света” са се израждали в
чудовищни исторически експери-
менти. За него основният фактор в
историческото битие е природната
същност на човека, която не се е
променила съществено през по-
следните хилядолетия. Той напом-
ня максимата, че Бог обича всички
хора, но от никого не е във възторг.
Което трябва да ни държи нащрек,
за да бъдем подготвени към неиз-
бежни стълкновения, независимо от

изумителния технологически про-
грес и възвишените стремежи.

Андрей Пантев прави и нещо
друго - той трасира разликите меж-
ду личната и общоприетата исто-
рия. Много хора по света са посре-
щали великите исторически съби-
тия с безразличие. А на някои те са
носели и лични нещастия. Книгата
е и предупреждение спрямо заблу-
ди, които лесно се яхват от всякак-

ви обществени и политически шар-
латани. В главата “Добродетел или
рацио” авторът анализира колко
много говорим и колко малко
всъщност знаем за демокрацията.
“Обезсмислена от папагалска упо-
треба, потопена в гъстия сироп на
изкуствена привлекателност...
привързаността към демокрацията
днес често прилича повече на тест
за благонадежност, отколкото на
убеждения, основани на познание-
то.”

“Оцетът и парфюмът на история-
та”, “Храбростта е самотница”,
“Откъде идват границите” са истин-
ски бисери в книгата, които разкри-
ват сложните и крайно противоре-
чиви факти и процеси, от които е
изградена историческата тъкан.

Авторът възразява например на
общоприетото схващане, че Бълга-
рия стои на кръстопът. Тогава, кога-
то кръстопътищата са произвежда-
ли особена култура, както става
това например с Малта и Сицилия,
България става затворена килия,
останала настрани от ветровете,
докарали раждането на модерния
свят. Иначе всяка страна, както по-
сочва той, дори и Финландия, може

да се обяви за кръстопът.
Това само по себе си
още не е позитивна исто-
рическа категория. Нито
пък извинение за култур-
но-историческа ленивост.

Според проф. Пантев
историята на световната
глупост е най-слабо изу-
чавана. Което е голям
пропуск, защото “без-
смъртната човешка глу-
пост е често пъти по-сил-
на и по-опасна от всичко
останало неразумно дей-
ствие.” Примери колкото
щеш. Маниакалната глу-
пост на Хитлер да изгони
всички еврейски учени от
Германия, които после до-
принасят в голяма степен
за фиаското му. Комунис-
тическата система в Евро-
па е фундаментална глу-
пост с претенцията си за
вечност. В момента, кога-
то от Запад хвърлят над
София бомби и наричат
правителството “престъп-
на клика”, а от Изток е
надвиснала една победо-
носна армия, премиерът
Б. Филов пише в дневни-
ка си, че се учи да кара
новият си автомобил, по-
дарен му от германците...

С тази книга Пантев
потвърждава особеното

си място в науката като историк-
мислител. Той не открива фактите -
той ги съпоставя и тълкува. Само
така можем наистина да намерим
заслугите и приоритетите в нашето
историческо битие, защото според
него няма оценка без сравнение.
България все още не се е избавила
от провинциализма на своето исто-
рическо осмисляне - дефект, посо-
чен от покойния проф. Николай
Генчев. Тази книга е ярък принос в
това преодоляване. Заглавието не
е нито безутешно, нито навява зло-
веща предопределеност. Само
потвърждава облика на хората и на
света от миналото, които присъстват
днес. Наистина ли винаги ще има
варвари? Слава богу, да. Защото
това движи прогреса.
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Пазете се от щам „Борисов”...
Отново е времето на грипа. Изне-

надващо у нас ще върлува грип от
щам “Виктория”. Така преди време
дойде като непозната грипна зараз-
на вълна ГЕРБ...

Грипът напада младо и старо.
Както ГЕРБ - върлува и плячкосва
всичко, до което се докосва. Народът

вече масово е изумен: “Тези нямат равни на
себе си...” При грипа обаче щам “Виктория”
е един, а при ГЕРБ има щам “ Фидосова”,
щам “Борисов”, щам “Найденов”, щам “Ни-
колай Младенов”, щам “Цветанов” и който
още щете...

Единственото успокоение е, че грип по-
втаря, ГЕРБ - вече не...

Този път чалгата наистина ще стане за милиони...
Така се разбра от новия проект с пари от Брюксел -
да даде милиони за модернизацията на българската
чалга.

Правилно, това е културното наследство на бълга-
рите и на българската култура...

Ало, Брюксел, щом давате пари за чалгата ни, ще
се изръсите и с по няколко милиони за корупцията у
нас. Тя също е културно богатство по нашите географ-
ски ширини. Дадохте парички за магистралите, но ще
трябва и за труженичките по тези магистрали. Това са
нови и нови работни места, ами да!

 Брюксел няма ли да даде и на контрабандата с

Чалга за милиони
цигари? За заменките - също. Всичко това си е наша
културна идентичност. За да има борба с престъпност-
та, трябва да подпомогнем и самата престъпност с
малко европарици. Защо само на чалгата? Да дадем
за педофилията, за проституцията, за футболистите от
“Тигрите”.

И още нещо. Защо да не подкрепим с европроект
една нова национална иницитива: “Всички да проче-
тем “Винету”. Защото има хора, които са я прочели,
дори само нея, ама има и други, които не са. Да по-
искаме еврофондове за нови фалшиви дипломи за
управляващи, за митничари. Там поне ни върви. Лесно
ще усвоим средствата.
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Проблем

М

МОДЕРНОТО
РОБСТВО
През 2012 г. има 137 българи, жертви на трафик за трудова експлоатация

Миналата година са установени
137 случая на трафик на български
граждани за трудова експлоатация -
113 мъже и 24 жени, докато през 2011
г. са били 91. Това съобщи преди дни
министърът на вътрешните работи
Цветан Цветанов, който е начело на
Националната комисия за борба с
трафика на хора.

По 20 души
в бараката...

...Кристина е на 19 години, неин
близък приятел я запознава със само-
уверен красавец от съседен град. Той
е напорист в желанията си и двамата
започват да се виждат всеки ден, като
в повечето случаи Александър идва
при нея. Един път обаче той се появя-
ва в компанията на своя близка при-
ятелка Лиляна. Тримата кръстосват за-
веденията и постепенно Лиляна успя-
ва да убеди Кристина колко “яко” би
било да заминат в Гърция за лятото и
да изкарат пари с бране на маслини.
Двете скачат в първия автобус затам
без всякакъв багаж. Когато пристигат

Ева КОСТОВА

ситуация и да помоли за помощ роди-
телите си. Съвършенно случайно сре-
ща свой съученик, който го съветва да
се “измита” веднага. Дава му пари за
билет и Кирил се качва на първия ав-
тобус за България.

...Млада жена от малко село в
България живее с болната си майка.
Търсейки работа в чужбина заради
немотията, тя е приета от роднини в
Германия да работи в пекарна. Само
през деня обаче, а вечерта сменя про-
фесията и печели като проститутка. По
принуда.

Търсещите работа
не знаят за проблема

Такива случаи от Националната ко-
мисия за борба с трафика на хора мо-
гат да ви цитират не един и два. Хора-
та се доверяват лесно, а би трябвало
да са мнителни и да се замислят какво
стои зад всяко едно предложение,
дори да е от близки хора. Веригата за
трафик на хора обикновено се състои
поне от двама души, обяснява Надя
Василева, управляващ директор на
Менпауер-България - организацията,
която също се бори с трафика на хора,
осъществяван  с цел трудова експлоа-
тация. Тя цитира данни от проучване
на информираността по проблема “тра-
фик на хора”, проведено сред 420 кан-
дидати за работа към Менпауър-Бълга-
рия. Според резултатите от проучва-
нето 39% от търсещите работа дори
не са чували за трафика на хора, 58%
са чували за проблема. 40 човека от
анкетираните знаят за проблема от ме-
диите. Само трима от 420-те анкетира-

сен, проверявайте фирмите дали са ли-
цензирани, съветват специалистите в
желанието си да ограничат случаите
на измами сред хората, търсещи рабо-
та в чужбина, включително сред мла-
дите, които приемат предложения за
бригади и сезонна работа. Затова се
организират информационни дни с
участието и на неправителствени ор-
ганизации, печатат се листовки “По-
добре информиран, отколкото експло-
атиран!”, но истината е друга и се знае
не само от потърпевшите: хората от
България са готови за по-добър живот
дори да се подложат доброволно на
това робство - трудовото. Истината е,
че българинът повече от всеки друг
европеец е притиснат от чисто битови
проблеми, перспективата пред него е
никаква, икономическите трудности я
замъгляват съвсем, няма място за мис-
лене и планиране дори ден напред.
Българинът се е превърнал в

заложник
на своята депресия

на своята нищета и на “слугуването” си
на монополисти. И не само. Причината
за всичко това се корени в действията
на политиците.

Затова на пресконференцията в МС
при старта на информационната кам-
пания “Нулева толерантност към тра-
фика на хора” колежката от радио “К2”
Илиана Беновска попита министъра на
вътрешните работи Цветан Цветанов
дали, като не може да се справи с
престъпността, няма да си подаде ос-
тавката. Той се задоволи да каже само,
че е изненадан от въпроса... След ко-
ето продължи с по-лесната част - да
даде компетентни съвети как да се
предпазим от трафика на хора.

Трафикантите обаче привличат
жертвите си чрез измамни предложе-
ния за работа, които са неквалифици-
ран труд, значително по-добри пари
като месечна заплата спрямо българ-
ските стандарти, гъвкавост, възможност
за почасова работа и предложения за
работа без договор и бонуси за добре
свършена работа. Обществото наисти-
на се нуждае от информираност. Но
има и толкова други неща, които могат
да се направят тук в страната, за да се
избегнат и жертвите на трафика, както
и да им се помогне по най-добрия на-

рано сутринта в Киато, Лиляна завеж-
да Кристина в отвратителна барака,
където спят още близо 20 момичета.
Кристина насилствено е извлечена от
един циганин, който я закарва до Ко-
ринт, заключва я в мизерен апарта-
мент с купчина дрехи и перуки, с ко-
ито тя ще изпълнява задълженията си
- от 6 часа сутринта до 3 часа на след-
ващата да обслужва клиенти за 25
евро “парчето”. Едно от момичетата в
апартамента успява да трогне сърце-
то на един от клиентите, който алар-
мира полицията и така са спасени
всички сексробини.

...Кирил е на 21 години. Писнало
му да прекарва летата си в България
като сервитьор за жълти стотинки.
Затова не се замисля нито за секун-
да, когато чува за възможността да
замине за Германия и за няколко
месеца да направи големите пари.
Събира си багажа и без договор се
мята на колата на човека - Пешо, за
когото са му казали, че урежда хора-
та, и тръгват заедно към Хановер.
Пешо му обещава, че ще говори за
него в месопреработвателен цех и че
с готов договор може да започне ра-
бота още на следващия ден. Реалност-
та обаче се оказва съвсем друга -
Кирил се озовава в малко село на
около 30 км от Хановер за работа в
автосервиз. Пешо му връчва договор
на немски език, от който Кирил и ха-
бер си няма. Завежда го в квартира от
40 кв. м, където има още 18 души - все
българи. Всеки път, когато искал за-
плата, му казвали да почака, че сега
няма пари. Пребит от умора, той вече
бил готов да признае унизителната

Всеки трудов посредник, който предлага работа, трябва да бъде лицен-

зиран и всеки да може да направи проверка в Агенцията по заетостта

за това.
Когато има обяви, в които е написан само мобилен телефон и те са

поставени на спирки и на други публични места, е по-добре хората да не

се интересуват от дадените предложения, защото в голяма част от

случаите се оказва, че това са опити за измама.
Едно от задължителните условия за всеки български гражданин, който

иска да работи в чужбина, е той да подпише трудов договор, който да е

при него още от първия работен ден и личните му документи никога да

не остават у работодателя. Ако се стигне до отнемане на личния доку-

мент, гражданите не трябва да се колебаят, а да съобщят на полицейски-

те власти в страната, в която се намират.
Преди заминаване уговорете с близки фраза или изречение като парола

за спешни случаи, с които да се обърнете по телефона в опасни ситуа-

ции. Потърсете контакти на организации в съответната страна, с които

бихте могли да се свържете, в случай че имате съмнения и притеснения

за работата си.
Гореща телефонна линия на Международната организация по миграция -

+ 359 2 939 47 77.
Гореща телефонна линия на Главна инспекция по труда - 0700 17 670.

Телефон на Националната комисия за борба с трафика на хора - + 359 2

807 80 50.

КРАТЪК „ПЪТЕВОДИТЕЛ”

ЗА КАНДИДАТ-ГУРБЕТЧИИ

ни кандидати познават човек, който е
станал жертва на трафик. 29 души асо-
циират трафика с престъпление, 20 го
свързват със склоняване към проститу-
ция и трафик на деца, 10 от анкетира-
ните - с търсене на работа в чужбина.
“Резултатите от проучването ни са до-
ста обезпокоителни. Тревожен е
фактът, че само 58% от търсещите
работа знаят за съществуването на
този проблем”, обобщава Василева.

4 млн. евро
от най-старата

професия

Годишно в света се генерират 32
млрд. долара от трафика на хора с цел
трудова експлоатация. Печалбите за
българските трафиканти са огромни.
При сексуалната експлоатация около
95% от приходите, които изработва мо-
мичето, се прибират от трафиканта.
При трудовата експлоатация се правят
по-малко пари. Около 70% от всички
жертви са жертви на сексуална експло-
атация, тъй като там се генерират по-

вече средства. Още се помни случаят с
една от жертвите - Олга, която е ек-
сплоатирана сексуално осем години.
Момичето от България за 8-те години
“на витрината” е донесла на своя свод-
ник цели 4 милиона евро. Олга е била
студентка втори курс преди това...

Виктория Раф - представител на
международната неправителствена ор-
ганизация “А21” за България, посочва,
че в Солун успешно работи Кризисен
център за борба с трафика на хора и
около 40 процента от неговите клиен-
ти са българки. През 2012 г. в Гърция
са задържани и осъдени 17 трафикан-
ти на хора, като пет от тях са работили
с българки, посочи Раф.

Бъдете бдителни, бъдете недовер-
чиви към обещания за работа като пе-

чин. Виктория Раф, която работи по
този проблем в 6 страни - Австралия,
САЩ, Великобритания, Гърция, Украй-
на и България, изтъква, че е от  изклю-
чителна важност хората да бъдат ре-
интегрирани в обществото, така че да
могат да водят пълноценен живот,
въпреки нанесените от трафика трав-
ми. Организацията работи в няколко
основни посоки - подкрепа на постра-
дали от трафика хора в кризисни цен-
трове и защитени жилища; превенция
и повишаване на обществената запоз-
натост с проблема; юридическа под-
крепа на жертви на трафик и искове
срещу трафиканти. А у нас... да си при-
помним как ни върнаха като живи мощи
двама наши гурбетчии от Гърция, кои-
то и тук май не видяха по-добър живот.
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Култура
очаквайте

Диана Попова изнася
лекция в СГХГ

Лекция на Диана Попова
върху процеси и събития, фор-
миращи съвременното изкуст-
во у нас през периода 1981-
1995 г., ще се състои днес от
18 ч. в Софийската градска ху-
дожествена галерия, съобщи за
ДУМА Петър Димов. Това е пе-
тата от цикъла лекции на кура-
торите на изложбата “Възмож-
ната история. Българското из-
куство през колекцията на
СГХГ”.

Изложби в
галерия „Академия”

Изложба, представяща про-
изведения на преподаватели и
студенти, които са били в
творчески отпуск и творчески
специализации през изминалите
2011 и 2012 г., се открива на
1 февруари от 18 ч. в галерия
“Академия”, ул. “Шипка” 1. Уча-
стват преподаватели и дипло-
мирани магистри, които са ра-
ботили в ателиетата на НХА в
Сите дез ар, Париж, по рези-
дентската програма на акаде-
мията за творческа специали-
зация. Те ще представят живо-
пис, рисунки, пластики, фото-
графии, плакати и инсталации.
“Модулации” е наименованието
на друга изложба, която се
открива по същото време. Тя
представя 30 пластики от хар-
тия, бронз, камък и метал, из-
работени на принципа на моду-
лите от проф. Валентин Колев.
Живописните творби на худож-
ника са на дървена основа, в
една и съща модулна форма.

Събират разкази
и спомени от
никополски родове

Център “Приятели на крае-
знанието и пазители на исто-
рическата и културна памет на
родния край”, изграден по про-
ект на сдружение АГОРА - “Ак-
тивни граждански общности
чрез читалищата в България”, и
“Библиотечен информационен
център”, изграден по програма
“Глобални библиотеки” към
НЧ “Напредък 1871” - Никопол,
обявяват III конкурс с награди
за документален разказ на тема
“Да накараме миналото да заго-
вори чрез разказите и спомени-
те в моя род”. Условията са
следните - без възрастови огра-
ничения, обемът да не е повече
от 2 стр. А4, разказът на автор
под 18 г. да бъде подписан от
родител, удостоверяващ него-
вата истинност, да има поне
1 снимка за лицата и събитията
в подкрепа на съдържанието,
снимки на града и от събития
отпреди 50 и повече години,
текстът пряко или косвено да
бъде свързан с Никопол. Крайни-
ят срок за представяне е 1 но-
ември на адрес: 5940 гр. Нико-
пол, ул. “Христо Ботев” 6,
НЧ “Напредък 1871” или на имейл
napredak1871nl@abv.bg. Конкурс-
ните материали ще се оценя-
ват от жури, научи ДУМА от
Николинка Христова.

Хилда Казасян и Биг бенд браз
асосиейшън с концерт в „Студио 5”
Хилда Казасян и Биг бенд браз
асосиейшън с концерт в „Студио 5”
Хилда Казасян и Биг бенд браз
асосиейшън с концерт в „Студио 5”
Хилда Казасян и Биг бенд браз
асосиейшън с концерт в „Студио 5”
Хилда Казасян и Биг бенд браз
асосиейшън с концерт в „Студио 5”

нергичен, еуфори-
чен и жилав, без-
мерно талантливият
Ицхак Финци е сред
стълбовете на акть-
орското тайнство.

Èöõàê Ôèíöè ùå ïîëó÷è
Íàãðàäàòà íà Ñîôèÿ
В негова чест „София филм фест” ще покаже
„Преброяване на дивите зайци” и „Вера”

“Преброяване на дивите зайци”

Снимка БНТ

други истории”. Ицхак Финци е човек
с различни интереси и таланти, кой-
то винаги е готов за нови предизви-
кателства...

Застава за пръв път пред камера-
та през 1957 г. - играе еврейче, което
опасвало с бодлива тел собствения си
лагер. Сред най-добрите му филми са
“Преброяване на дивите зайци”
(1973), “Вилна зона” (1975), “Щурец в
ухото” (1976), “Закъсняло пълнолуние”
(1996), “Откраднати очи” (2005)... Но-
сител е на орден “Стара планина”-
I степен, и е Почетен гражданин на
София.

“Преброяване на дивите
зайци” (1973) на режисьора
Едуард Захариев и “Вера”,
съвместен проект на Ицхак
Финци и Елизавета Боева (ре-
жисьор, оператор и сценарист
на филма), са творбите, които
“София филм фест” ще пред-
стави в чест на възхитителния
актьор, научи ДУМА от Свет-
лана Дамянова.

Сатиричната комедия
“Преброяване на дивите зай-
ци” на Едуард Захариев, по
сценарий на Георги Мишев, е
насочена срещу бюрократич-
ните, псевдопатриотични про-
яви на хората в съвременния
живот. Кинокритикът Атанас
Свиленов определя кинотвор-

бата като един от десетте най-добри
български филми - истинска револю-
ция за времето си. Репликата “Хубав
край, хубави хора” се превръща в една
от най-популярните и емблематични в
родното кино.

Игралната новела “Вера” е отли-
чена със “Златен витяз” на кинофести-
вала в Омск, където побеждава конку-
ренцията в раздела “Студентски и де-
бютни филми”. Освен персонажа на
Ицхак Финци, главен герой във филма
са и места, нарочени за люлка на све-
товната култура като Париж и Фло-
ренция.

Е
Той е като ходеща метафора
на Артиста: и да се
превъплъщава, и да свири, и
да дирижира, и да режисира,
и просто да разказва, съумява
да разплиска щедро колорит и
сред най-непрогледната сиво-
та наоколо. Независимо дали
е в София, Будапеща или Ню
Йорк, роденият пътешественик
Ицхак Финци търси Чудото, иг-
раейки. Без умора.

Ицхак Финци е роден на
23 април 1933 г. През 1955 г.
завършва актьорско майсторство във
ВИТИЗ, заедно с цяла плеяда бъдещи
тогава знаменитости като Григор Вач-
ков, Татяна Лолова, Никола Анаста-
сов, Досю Досев, Емилия Радева, Хин-
до Касимов, Юрий Яковлев и др.

Той е странен чешит, непорасна-
ло дете, неуморим любопитко, актьор
с десетки запомнящи се роли в кино-
то и театъра, цигулар и режисьор на
документални филми, автор на мемо-
арна книга със странното дълго за-
главие “Мотоциклетът. Ромул Велики.
Наивист. Пак тогава - в Сао Пауло.
Какъв съм за Питър Брук? Бобо и

очки, карета и освежаваща доза суинг обеща-
ва предстоящото парти с участието на
“Смъглърс кълектив”, “Линди хоп”, “Деърдевил”
и “Винтидж София”. За голямото избухване,
наречено “Винтидж найт”, е набелязана датата
31 януари от 22 ч. в клуб “Джинджър”.
В края на сивия януари екипът на “Деърдевил”
и “Джинджър” ни предизвикват да се пренесем
в една по-цветна и по-романтична епоха. Ще се
върнем назад във времето през 40-те г. на
миналия век, тъй като организаторите на ретро
купона ще заложат предимно на точките,
каретата и суинга. “Винтидж найт” е партито, с
което ще се събуди клубният живот в нощна
София.
“Смъглърс кълектив” ще разгорещи феновете с
най-доброто от суинга, рокендрола и електросу-
инга. А заедно с професионалистите от школата
по танци “Линди хоп” ще се раздвижим в
ритъма на музиката от миналото. Всичко на
точки, черешки и карета e с предимство, а
червеното червило за дамите е задължително.
За последните щрихи на визията ще се погри-
жат момичетата от “Винтидж София”, допълват
организаторите.

Т

И Джейсън Стейтъм уважи
московската публика

Джейсън Стейтъм беше в
София през 2011 г. за сним-
ките на филма “Непобедими-
те 2” заедно с Арнолд Швар-
ценегер, Чък Норис, Жан
Клод ван Дам, Силвестър
Сталоун и Долф Лундгрен.
Сега в Москва, в Афи мол
сити, популярният ешкън ак-
тьор представи новия филм
на Тейлър Хакфорд
“Паркър”, където с Джей Ло
изпълняват главните роли.
Филмът тръгва по българ-
ските екрани в петък, а тази

Христо СЪБЕВ,
Москва

седмица има предпремиер-
ни прожекции. Стейтъм най-
напред уважи своите почи-
татели, които искаха да му
стиснат ръката и да се сни-
мат с него, след това позира
на червения килим за фото-
репортерите и тв оператори-
те. По същото време Дже-
нифър Лопес представяше
“Паркър” в Лас Вегас с рок-
ля на Кауфман Франко. Мос-
ковският студ ни най-малко
не изплаши Джейсън
Стейтъм, който още с при-
стигането си сподели: “Не за
първи път съм тук и вече
успях да пробвам борш.”

Снимка АВТОРЪТ

Винтидж нощ
срещу скуката
Винтидж нощ
срещу скуката
Винтидж нощ
срещу скуката
Винтидж нощ
срещу скуката
Винтидж нощ
срещу скуката
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Първата премиера за тази година на

Благоевградския драматичен театър
“Никола  Вапцаров” е “Малки ритуали за
сбогуване” от Оля Стоянова, научи ДУМА
от Надежда Диневска. Режисьор е Явор
Веселинов. Участват актьорите Естер
Симеони, Биляна Дилкова, Жанет Кера-
нова, Огнян Спиров, Маруся Ваклинова,
Кънчо Кънев, Андраш Кончалиев.

Миналата година пиесата на Оля
Стоянова беше отличена с наградата
“Наум Шопов” от първото издание на
конкурса за написване на абсурдна
драма, организиран от ДТ “Никола Вап-

пектакъла на Бойко
Богданов “Д-р” ще
може да види пуб-
ликата в залата на
Русенската опера

Една целувка пред витрината на касата на
театър “Българска армия” и... ще получите
един билет за двама влюбени, издават от
екипа на театъра. Може! В два поредни
дни - на 13 и 14 февруари. Става дума
съответно за спектаклите “Както ви харес-
ва” и “Евгений Онегин”.
“Както ви харесва” - брилянтната любовна
комедия на Уилям Шекспир е в постанов-
ката на носителя на “Икар” за цялостно
творчество Красимир Спасов. Изключител-
но забавен спектакъл, в който Фортуна
оплита с любовните си мрежи странните
обитатели на Арденската гора. Обитатели,
чиито трепети, страсти, възторзи, въздиш-
ки, целувки... твърде скоро превръщат
гората в Райска градина. Така преоблече-
ната като Ганимед Розалинда (Лидия
Инджова) неуверено се влюбва в Орландо
дьо Боа (Ангел Генов), а той преследва
образа на Розалинда. Шутът (Леонид
Йовчев) и козарката (Анастасия Ингилизо-
ва) вече разменят страстни и необуздани

„Малки ритуали за сбогуване”
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Пиесата на Оля Стоянова е първата премиера за новата година

царов”.
“Дом за възрастни хора търси пер-

сонал. Медицинска сестра, задължител-
но медицинско образование, възмож-
ност за работа на смени, включително
и нощна. Предлагаме трудов договор,
конкурентно заплащане и добра сре-
да.” Ето какво става, когато случаят
сблъска челно младо момиче с група
старци, които играят детски игри, съну-
ват с отворени очи, вкопчени в най-
хубавите си моменти. Тук сестрите имат
теория как да обърнеш гръб на смъртта,
както и вътрешен кодекс как да се сме-

еш на възрастните хора, за да достиг-
неш до сто години. “Малки ритуали за
сбогуване” е история на ръба - между
влюбването и смъртта, между любовта
и сбогуването.

Оля Стоянова е писателка, поетеса
и журналистка, авторка на шест книги -
три стихосбирки “Фотографии”, “Проза”,
“Пътна карта”, един роман - “Лични ге-
ографии”, на сборника с разкази “Как-
во сънуват вълците” и на “Пътеводител
на дивите места”. Оля Стоянова е носи-
телка на първа награда за поезия “Ве-
селин Ханчев”, първа награда за мла-

ди поетеси на името на Дора Габе,
първа награда за поезия “Добромир
Тонев”, първа награда за къс разказ
“Рашко Сугарев” и др.

Явор Веселинов е завършил в НАТ-
ФИЗ актьорско майсторство и режису-
ра, има специализация по кинематогра-
фия във Франция и магистърска степен
по филмова и театрална режисура от
Нов български университет. Участвал е
в продукции като “Дзифт” на Явор
Гърдев, “В името на краля” на Уве Бол,
“Ао последният неандерталец” на режи-
сьора Жак Малатер и други.

Снимки ДТ “НИКОЛА ВАПЦАРОВ”

Шуменската трупа
гостува в Русе с „Д-р”

измами, и откровения. Текстът
на Бранислав Нушич предава
с особена достоверност харак-
терни за балканските нрави
черти, ярко изявени в комични
и заплетени ситуации, които
карат зрителите истински да
се забавляват.

Представлението на Шу-
менския драматичен театър е
първото от предстоящата по-
редица спектакли, с които шу-
менската трупа ще гостува на
сцената на Русенската опера.
Това е само началото на вза-
имното сътрудничество между
двата културни института, кои-
то до края на сезона ще
продължат своите взаимни
гостувания, научи ДУМА от
пиар екипа на Държавна опе-
ра - Русе. Тя вече представи в
Шумен, на сцената на ДКТ
“Васил Друмев”, оперетата
“Царицата на чардаша”.

Припомняме, че Държавна
опера - Русе е национален
пример за сътрудничество
между институциите, работещи
в областта на образованието и
културата. В последните годи-
ни сред партньорите на Опе-
рата са Регионалният истори-
чески музей - Русе, Национал-
ната библиотека “Св. св. Кирил
и Методий”, Музикалният
център “Борис Христов”, Теат-
рално-продуцентският център
“Йордан Йовков” - Добрич, чи-
талищата в Свищов, Попово,
Павликени и Тутракан и др.

С
на 2 февруари от 19 ч. Това е
втората постановка на изве-
стния театрален и оперен ре-
жисьор, поет и композитор в
Русе на тази пиеса след по-
становката му през 1996 г. с
трупата на Русенския драма-
тичен театър.

“Д-р” е най-популярната
комедия на големия сръбски
сатирик Бранислав Нушич.
Сценичната адаптация, поста-
новката и авторската музика
са на Бойко Богданов, а сце-
нографията и костюмите - на
художничката Диляна Асено-
ва. Представлението е със спе-
циалното участие на любими-
те на публиката комици Тончо
Токмакчиев и Мария Сапун-
джиева. В спектакъла участват
и актьорите от трупата на Шу-
менския театър Милен Димит-
ров, Димитрия Милушева, Ко-
льо Стайков, Мария Григоро-
ва, Дарина Бодурова, Стефа-
ни Лечева, Любен Попов, Сте-
фан Сотиров, Цветана Стояно-
ва, Валентин Ченков, Диа
Мантова и Добромира Кли-
ментова.

В спектакъла на режисьо-
ра Бойко Богданов има от
всичко по много - и смях, и
гротеска, и налудничавост, и
истина, и балкански нрави, и

“Както ви харесва”“Евгений Онегин”

ласки, а Фебе (Стефка Янорова) безжало-
стно бичува любовните копнежи на овчаря
(Иван Ласкин). В гората Меланхолика Жак
(Иван Радоев) ще каже знаменития Шекс-
пиров монолог: “Да, този свят е сцена,
където всички хора са актьори...”
Може да изберете и постановката на един
друг носител на “Икар” - Стайко Мурджев.
Неговият “Евгений Онегин” е нежна и
страстна, чувствена и разтърсваща исто-
рия за любовта между Евгений Онегин
(Иван Радоев) и Татяна (Анастасия Люто-
ва), Владимир Ленски (Явор Бахаров) и
Олга (Анастасия Ингилизова) във време
далечно, различно, но и приличащо на
нашето. Татяна ще се окаже съпруга на
Княза (Веселин Анчев), а Олга ще се
озове в пиянската сватбена песен на
Алексей (Ангел Генов). Изумителни ак-
тьорски превъплъщения, изключителна
сценография (Нина Пашова) и оригинална
музика (Петър Дундаков), отличена с
наградата “Маестро Димитър Вълчев”.

Двама влюбени влизат
с един билет в Армията
Двама влюбени влизат
с един билет в Армията
Двама влюбени влизат
с един билет в Армията
Двама влюбени влизат
с един билет в Армията
Двама влюбени влизат
с един билет в Армията
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Сатиричният театър

“Алеко Консантинов”
обявява конкурс за са-
тирична комедия “Але-
ко Константинов” във
връзка със 150-годиш-
нината от рождението
на своя патрон. Кон-
курсът е явен. За учас-
тие в него се допускат
непубликувани и непо-
ставяни нови сатирич-
ни комедии, чийто обем
позволява създаване

Сатирата организира конкурс,
посветен на Алеко Константинов

на спектакъл с нормал-
на продължителност от
поне 80 минути. Не се
разглеждат драматур-
гични миниатюри. Бро-
ят на актьорите, необ-
ходими за поставянето
на текста, не бива да
надхвърля 15 души.

Отличията на кон-
курса са: Награда “Але-
ко Константинов” за
нова българска коме-
дия, чийто паричен из-

раз е 2500 лева, и две
поощрения от по 500
лева. Сатиричният те-
атър си запазва право-
то да постави награде-
ните или една от награ-
дените пиеси до две
години след обявяване-
то на призовете.

Кандидатстващите
за конкурса пиеси се
изпращат на адрес:
София, 1000, ул. “Сте-
фан Караджа” 26, Са-

тиричен театър “Алеко
Константинов” (за кон-
курса) в три екземпля-
ра, на всеки от които е
посочен авторът, теле-
фони и имейл за кон-
такт. Краен срок за по-
лучаване на пиесите е
15 ноември 2013 г. Ре-
зултатите от конкурса
ще бъдат обявени на
13 януари 2014 г. - рож-
дения ден на патрона
на театъра.
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ремето над страната ще бъде променливо, в
много райони предимно облачно. След обяд
на отделни места в западните райони ще пре-
вали слаб дъжд. Ще духа умерен вятър от

запад-северозапад. Температурите ще се повишат и
максималните ще бъдат между 3 и 8o, в крайните
югозападни райони до 10o. В София около 5o. Атмо-
сферното налягане е малко по-високо от средното за
януари. Над планините ще има променлива, често
значителна облачност и на отделни места ще
прехвърчи сняг. Ветровито - със силен до бурен
вятър. Ще се затопли и максималната температура
на височина 1200 метра ще бъде около 0o, на 2000 м
-4o. Над Черноморието ще има променлива облач-
ност. Ще духа слаб югозападен вятър. Максимални
температури - 3-5o. Температурата на морската вода
е около 6o. Вълнението на морето ще бъде 1 бал.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47343

GBP
2.37589

CHF
1.60881

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък от запад на изток на местаВ четвъртък от запад на изток на местаВ четвъртък от запад на изток на местаВ четвъртък от запад на изток на местаВ четвъртък от запад на изток на места
ще превали слаб дъжд, а вятърът временноще превали слаб дъжд, а вятърът временноще превали слаб дъжд, а вятърът временноще превали слаб дъжд, а вятърът временноще превали слаб дъжд, а вятърът временно
ще се усили. През втората половина от деняще се усили. През втората половина от деняще се усили. През втората половина от деняще се усили. През втората половина от деняще се усили. През втората половина от деня
пак от запад ще започне разкъсване ипак от запад ще започне разкъсване ипак от запад ще започне разкъсване ипак от запад ще започне разкъсване ипак от запад ще започне разкъсване и
намаление на облачността. Температуритенамаление на облачността. Температуритенамаление на облачността. Температуритенамаление на облачността. Температуритенамаление на облачността. Температурите
ще бъдат малко по-високи. В петък ще бъдеще бъдат малко по-високи. В петък ще бъдеще бъдат малко по-високи. В петък ще бъдеще бъдат малко по-високи. В петък ще бъдеще бъдат малко по-високи. В петък ще бъде
предимно слънчево с временни увеличения напредимно слънчево с временни увеличения напредимно слънчево с временни увеличения напредимно слънчево с временни увеличения напредимно слънчево с временни увеличения на
облачността.облачността.облачността.облачността.облачността.
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“≈À≈÷
»ÏÂÌÌÓ ÏÛÁËÍ‡Ú‡
˘Â ‚Ë ÔÓÏÓ„ÌÂ ‰‡
ÒÂ ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ
‰Ó·Â. “ˇ Úˇ·‚‡

Œ¬≈Õ
œ‡ÚÌ¸Ó˙Ú ËÎË
Ì‡˜‡ÎÌËÍ˙Ú ‚Ë
ÏÓÊÂ ‰‡ Ò‡ ‚ ÎÓ¯Ó
Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ, ÔÓ‡-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
Õ‡ÒÚÓÂÌË ÒÚÂ ‰‡
ËÁÔÛÒÍ‡ÚÂ Ò‡ÏÓ
ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌË ÙÎÛ-
Ë‰Ë, Ò ÍÓÂÚÂ ÌÂ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÌÂÒ ‚‡¯Ë Ú̌ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ
Á‡ÌËÏ‡‚‡ Ò ÚÓ‚‡
Í‡Í‚Ó Û ‚‡Ò ÒÂ ÔÓ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
¬ÌËÏ‡‚‡ÈÚÂ ‰ÌÂÒ
‡ÁıÓ‰ËÚÂ ‚Ë ‰‡ ÌÂ
Ò‡ ÏÌÓ„Ó „ÓÎÂÏË,
Á‡ ‰‡ ÌÂ ÒÂ ÓÚ‡ÁˇÚ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
 ÓÎÍÓÚÓ Ë ‰‡ ÒÂ
ÓÔËÚ‚‡ÚÂ ‰‡ ÔÓ-
ÛÍ‡ÒËÚÂ ÌÂ˘Ó, ‡ÍÓ
ÚÓ‚‡ ÌÂ ÒÂ ÔÓÎÛ˜‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
–‡Á·Ë‡ÚÂ, ˜Â Â
‰Ó¯ÎÓ ‚ÂÏÂ Á‡
ÔÓÏÂÌË, Ë ˜Û‚ÒÚ-
‚‡ÚÂ, ˜Â Ô˙‚ÓÚÓ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ŸÂ ÒË Ì‡ÏÂËÚÂ
ÌÓ‚Ë ÔËˇÚÂÎË Ë
Ò˙˛ÁÌËˆË. “ÓÎÍÓ‚‡
ÒÚÂ Ó·‡ˇÚÂÎÌË, ˜Â

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
–Ó‰ÌËÌËÚÂ ‚Ë, ÍÓË-
ÚÓ ‚˜Â‡ Ò‡ ÒÂ
ÓÔËÚ‚‡ÎË ‰‡ ‚Ë
Ì‡Ô‡‚ˇÚ Ò˛ÔËÁ,

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
Õ‡ Ô‡ÚÌ¸Ó‡ ‚Ë
˘Â ·˙‰Â ÚÛ‰ÌÓ ‰‡
ÒÂ ÔÓÏËË Ò˙Ò
ÓÎˇÚ‡ ÒË ‚˙‚ ‚‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‰Ë ÍÓÂÚÓ ÏÓÊÂ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌÓ ‰‡
ÌÂ ÒÔÓ‰ÂÎˇÚ ‚‡¯Ë  ̌ÓÔÚËÏËÁ˙Ï.

ÎÛ˜‡‚‡ ‰Ó·Â Ë Í‡Í‚Ó ÌÂ, Á‡˘ÓÚÓ
ÌˇÏ‡ ‰‡ ËÏ‡ ‚ÂÏÂ.

Ì‡ Ë ·ÂÁ ÚÓ‚‡ ÓÚ˙ÌÂÎËˇ ‚Ë
Ì‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í ·˛‰ÊÂÚ.

ÌÂ˘Ó, ÓÚ ÍÓÂÚÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ
ÓÚÍ‡ÊÂÚÂ Ò‡ ÒÚ‡ËÚÂ ‚˙ÁÍË.

˘Â ÛÒÔÂÂÚÂ ‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ ÓÚ-
ÎË˜ÌÓ ‚ÔÂ˜‡ÚÎÂÌËÂ.

ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ ÌÂ ÔË‚ÎÂ˜ÂÚÂ Í˙Ï
ÒÂ·Â ÒË ÏÌÓ„Ó ıÓ‡.

‚‡, ÁÌ‡˜Ë Ú‡Í‡ Ë Úˇ·‚‡ ‰‡
·˙‰Â. ÕÂ „Û·ÂÚÂ ‚ÂÏÂÚÓ ÒË.

‰ÌÂÒ ˘Â „Ë Ó˜‡Í‚‡ Ò˛ÔËÁ,
Á‡˘ÓÚÓ ˘Â „Ë Û‰Ë‚ËÚÂ Ò ÌÂ˘Ó.

¯Ëˇ ÊË‚ÓÚ Ë Á‡ÚÓ‚‡ ÌÂÏËÌÛÂ-
ÏÓ ˘Â ÒÂ ÒÚÂÏË ‰‡ ˇ ËÁÏÂÌË.

¬ŒƒŒÀ≈…
œÓÏÓ„ÌÂÚÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó‡ ÒË ‚
ÌÂ„Ó‚ËÚÂ ‡·ÓÚË,
‰ÓË Ë ÚÓÈ ‰‡ ÌÂ ‚Ë

Â ÏÓÎËÎ Á‡ ÚÓ‚‡. ÕÓ ‚ÌËÏ‡‚‡ÈÚÂ
‰‡ ÌÂ „Ó ÔËÚÂÒÌËÚÂ ÏÌÓ„Ó.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
13.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - /Ô/
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /225 ÂÔËÁÓ‰/
15.35 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È- ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
¬Î‡‰Ó ¡ÂÂ‡ÌÛ Ë Ã‡ˇ ƒË-
ÏËÚÓ‚‡

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3116 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.45 œÂÎ‡ ‚ ÍÓÓÌ‡Ú‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/1 ÂÔËÁÓ‰, 2 ˜‡ÒÚ/
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!:  Û˜ÂÌˆÂ

‚ ‰ÊÓ·˜Â
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - Ú‚ ÙËÎÏ /8 ÂÔË-
ÁÓ‰/

22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË- ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ÿÓÛÚÓ Ì‡  ‡Ì‡Î‡/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 80
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î- ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 5
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 29
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 92

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 14, 15

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 17

00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 17

01.00 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡ÍÚË-
Í‡îî- ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 4

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./

05.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î
- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬ /Ô/

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡Ò˙Îî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9
ÒÂÁÓÌ

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ìŒÚÔÎ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŸÂÚËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/

 Œ«»–Œ√
¬ÒË˜ÍË ‚‡¯Ë ÏËÒ-
ÎË Ë ‰ÂÈÒÚ‚Ë  ̌‰ÌÂÒ
˘Â ·˙‰‡Ú Á‡ÂÚË Ò
ÚÛ‰ÓÒÚËÚÂ ‚ ÓÚÌÓ-

¯ÂÌËˇÚ‡ Ò Î˛·ËÏË  ̌˜Ó‚ÂÍ ËÎË
Ò ÍÓÎÂ„ËÚÂ ‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

‰‡ ·˙‰Â ÔÓ‰·‡Ì‡ ÒÔÓÂ‰
‚ÍÛÒ‡ Ë Ì‡ÒÚÓÂÌËÂÚÓ ‚Ë.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡ ‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
17.35 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìÕÓ˘ÌË ÎˇÒÚÓ-

‚ËˆËî
00.10 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.45 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.00 ìÃÂÒÚÓÓ·ËÚ‡ÌËÂî
01.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.50 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
03.20 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ìÕÓ˘ÌË ÎˇÒÚÓ-

‚ËˆËî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ìÕÓ˘ÌË ÎˇÒÚÓ-

‚ËˆËî
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20 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Блондинка минава с колата си
през едно село, но се сеща нещо
да попита и спира:

- Извинете, ще ми кажете ли
защо някои крави нямат рога?

- Ами защото някои си ги чу-
пят, като се бият, а други се раж-
дат без рога! - отговаря селянинът.

- А специално тази крава защо
няма? - продължава да любопит-
ства русокоската.

- Защото специално тази кра-
ва е кон!

Доц. АНТОНИЙ ГЪЛЪБОВ,
социолог, педагог
БОЖИДАР БОЖИНОВ, юрист
Доц. БОЖИДАР ФИНКОВ,
лекар, началник Клиника по
кардиология в УМБАЛ “Света Анна”
БОРИС ЧАТАЛБАШЕВ,
шахматист, гросмайстор
ДАМЯН БЕГУНОВ, писател-сатирик
ДИМИТЪР БЕРБАТОВ, футболист
ДИМИТЪР ГРОНЕВ, политолог
ЗЛАТИН ТРЪПКОВ, дипломат
ИВА ДОЙЧИНОВА,
радио- и тв водеща
Проф. дфн СВЕТЛОЗАР ИГОВ,
литературен критик, историк
ЦВЕТАНА МАНЕВА, актриса
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Свети Трисветители велики архиереи -

Василий Велики, Григорий Богослов и
Иоан Златоуст. Св. свещеномъченик Ипо-
лит, папа Римски († 235). Св. благоверни
цар Петър Български († 969)

Светите Трисветители - Василий Вели-
ки, Григорий Богослов и Иоан Златоуст,
са великани на светостта, благовестието и
богословието. Самият Бог ги подарил на
Своята Църква в тежките дни на нейните
противоеретически борби, засияли с
безсмъртна светлина след своето блаже-
но отминаване от света. Пред техните ос-
лепителни дарования и нетленни приноси
продължавал да се прекланя свещеният
сбор на вселенската православна общ-
ност. Растящият възторг на вярващите
християни още от V век за мнозина се
превърнал в опасно увлечение на неуме-
стни предпочитания. В Цариград през
XI век се стигнало до истинско разделе-
ние между вярващите, които започнали да
се обявяват за “василиани”, “григориани”
и “йоанити”. Наложила се благодатната на-
меса на самите трима светители, които
целия си живот посветили на църковното
единомислие и общохристиянския мир.
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Рени подкрепи децата
със синдромa на Даун
Рени подкрепи децата
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със синдромa на Даун
Рени подкрепи децата
със синдромa на Даун
Рени подкрепи децата
със синдромa на Даун

а 21-ви път богове-
те на виното - Са-
базий, Загрей, Ди-
онис, Бакхус и Три-
фон, ще се съберат

Áîãîâåòå íà âèíîòî
ïðàçíóâàò â Èëèíäåíöè
Царят на лозята ще бъде коронясан на площада на пиринското село

Николая ИВАНОВА тани от фригийците, траките,
гърците, римляните и христи-
яните - различни народи, на-
селявали благословената и
слънчева, благодатна на
вино земя. С тях върви и мома
Кераца, кръстена на прочу-
тата керацуда - уникално
вино от най-стария запазен
сорт бяло грозде в България,
което се отглежда единстве-
но в района. То е сред най-
древните и носи славата на
Струмяни по цял свят. Близо
3000 декара са засадените
лозови масиви в района, като
от тях стотици са с керацуда.
Този феноменален сорт е
най-разпространен край
Илинденци.

“На друго място нито гроз-
дето, нито виното стават тол-
кова хубави. Просто при нас
почвата, югозападните скло-
нове и силното слънце правят
чудото”, твърдят винари. Кера-
цудата е най-нежното бяло
грозде. А виното от него е
превъзходно. Напитката е в
жълт оттенък и веднага граб-
ва окото. А вкусиш ли го, няма
отказване да края на живота”,
редят ценителите на божест-
веното питие.

Свитата на боговете и кра-
сивата Кераца са придруже-
ни от шумни вакханки и спи-
рат в местността Валоги,
където изпълняват ритуала
“Розалии”. По време на све-

щенодейството преливат
вино върху огън и според го-
лемината на пламъка се га-
дае дали ще бъде плодород-
на годината, информират от
общинска администрация.
Лозата се зарязва и се бла-
гославя.

Празникът на боговете и
виното се пренася на площа-
да на селото, където се прави
дегустация от лицензирани
специалисти. Провежда се и
тържествена церемония по
обявяване на победителите в
конкурса за най-добри вина
от последната реколта и ко-
ронясване на Царя на лозята,
на когото се полага венец от
лозови клонки и гроздове.

З
в село Илинденци. И тази го-
дина, в първата събота на
февруари - на 2-ри, под кра-
сивите снежни и мраморни
върхове на Пирин се органи-
зира празник. Събитието по
уникален начин ще обедини
традиция и история, легенди
и предания с хилядолетна
давност, но и с преклонение
пред даровете на земята.

От снежните върхове сли-
зат боговете на виното, почи-

Ресторант в сърцето на Токио пред-
лага обедно меню, в което ключовата
съставка е... мръсотията. Съмнителното
удоволствие изобщо не е евтино. За 110
долара гостите могат да вкусят мърлява
картофена супа с трюфели, миди със сос
от кал и за десерт - сладолед с дресинг
мръсотия.

Автор на идеята е готвачът Тошио
Танабе, а хрумването за необичайното
меню му дошло случайно, докато се опит-
вал да създаде здравословно ястие от
черноземни почви. Според него мръсо-
тията не е само вредна, а има и благо-
приятен ефект върху стомаха и дори се
препоръчва при някои заболявания. Най-
трудното за Тошио било да помогне на
посетителите да преодолеят неизбежно-
то отвращение да ядат мръсотия.

С мръсен обяд
за 110 долара
гощават в Токио

Софи Маринова разкри, че
прякорът й в детските години
бил Кьорава вещица. Така га-
льовно я наричали тримата й
братя, защото можела да на-
мери и игла в копа сено. А
кажела ли нещо - сбъдвало
се, като прокобата на ци-
ганската клетва... Призна-
нията на ромския славей
прозвучаха от ефира на
радио “Веселина” в пре-
даването “ВИП зона”.

Изпълнителката споде-
ли още пред водещата
Светлана Кабаивано-
ва, че подготвя нов са-
мостоятелен албум,
който иска да издаде
на 14 февруари. “За-
писала съм 20 песни,
но в проекта ще вля-
зат не повече от
13-14”, обясни Софи.
По думите й ще има
за всекиго по нещо -
парчета с цигански и
индийски мотиви, ба-
лади, в които певица-

Световноизвестната френ-
ска кабаретна трупа Crazy
Horse Paris ще гастролира за
първи път в България тази
пролет за две представления
в София. Спектаклите, отли-
чаващи се с високотехноло-
гични светлинни ефекти,
стилни костюми, оригинал-
на музика и най-вече умо-
помрачителна женска кра-
сота и съблазън, ще се
състоят на 17 и 18 май в
зала 3 на Националния
дворец на културата.

Датите в София
са включени в
календара на
с в е т о в н о т о
турне на шоуто
Forever Crazy,
което стартира
във Виена. След-
ват Женева, Кан, Мо-
нреал, Квебек, Мадрид, Киев,
Москва, Санкт Петербург, Тай-
пей, Бейрут и др. Екипът се
състои от 19 души, а общото
тегло на техническото и сце-
нично оборудване и уникалния

та е “весела, тъжна, агресив-
на - всякаква”. Използвани са
много живи инструменти. Има
и няколко песни със сина на
Софи - Лоренцо. “Надявам се
един ден и той да има фено-
ве”, сподели майката.

Въпреки успехите си Ма-
ринова не иска да прави са-
мостоятелен концерт. И не
защото няма самочувствие, а
понеже не знае дали ще
напълни залата. “През ден

съм на участие, почитате-
лите ми ме виждат по
заведенията, с Лорен-
цо ходим на кино.
Обичам да си живея
живота и да съм сред
хората, които ме виж-
дат непрекъснато”,
откровена е Софи. По
думите й подходящ
повод за самостояте-

лен концерт е предсто-
ящата й 20-а годишни-
на на сцената. Но ако не
се съберат хора, за пе-
вицата ще е убийство.

АВАНГАРДНА ФРЕНСКА
КАБАРЕТНА ТРУПА
ГАСТРОЛИРА В СТОЛИЦАТА

реквизит надвишава 7 тона.
Шоуто предлага селекция

от най-добрите номера в ре-
пертоара на
трупата. С кла-

сиката в жанра
“Боже, спаси на-

шия Барешкин”,
създаден от лейте-

нант от британската
армия, се открива вся-

ка програма от 1989 г.
А танцът на талантливия

френски хореограф Фи-
лип Декуфле от 2009 г.

“Криза? Каква Криза!” е
вдъхновен от световната
икономическа криза.

Турнето Forever Crazy е
организирано в памет на ос-
нователя на легендарното
кабаре Алан Бернардин.
Авангарден артист и страстен
почитател на женската красо-
та, той е движен от идеята да
направи клуб, чиято програ-
ма да синтезира артистизма и
женската магия. Le Crazy
Horse Saloon отваря врати на
19 май 1951 г.

Танцьорка
от Crazy

Horse Paris

Братята на Софи Маринова
я наричали Кьорава вещица
Братята на Софи Маринова
я наричали Кьорава вещица
Братята на Софи Маринова
я наричали Кьорава вещица
Братята на Софи Маринова
я наричали Кьорава вещица
Братята на Софи Маринова
я наричали Кьорава вещица

Група българи ще посрещне ба-
лийската Нова година по време на
ретрита, организиран за шести път
от Розалия Тинкова и гуруто Йоги
Тан. Тъй като превърналото се вече
в традиция оттегляне от духовния
живот ще протече от 6 до 17 март,
участниците в проявата ще станат
свидетели на изключителен парад
на местната култура с пищни 3-днев-
ни церемонии, последвани от ден
на сакрално мълчание. Такова съби-
тие може да се преживее само на
остров Бали. По традиция първия
ден участниците в ретрита ще пре-
карат в град Санур, на източния бряг
на Индийския океан, а после 9 дни
ще медитират в Северозападно
Бали, област Пемутеран. В програ-
мата ще бъде включено и посеще-
ние на различни сакрални храмове.

Българи посрещат Нова година
на остров Бали през март

Ретритът съчетава медитация и
различни техники на енергийни уп-
ражнения от Минг Чи йога. Хранене-
то също ще бъде съобразено с изу-
чаваните методи. Употребата на мо-
билни телефони и интернет ще е ог-
раничена, за да се постигне макси-
мален ефект от учението.

За феновете на световния Bali
Spirit Fest, който ще се проведе в
град Убуд от 22 до 25 март, органи-
заторите са предвидили възможност
за удължаване на престоя и групо-
вото му посещение. Този път желае-
щите да се включат в ретрита могат
да бъдат и съвсем начинаещи. Запи-
сванията за участие се осъществяват
в столичния бутик за холистични би-
жута “Рафаел” (ул. “Леге” 10), уточни
за ДУМА Мартина Павлова от Mirror
PR Agency.

Най-новият проект на кралицата на уърлд музиката
Ищар, озаглавен символично “7”, вече е достъпен
за българските фенове. Албумът излезе на музи-

калния пазар от “Анимато мюзик” с медийното
партньорство на Фен ТВ. “7” включва 12 парчета,

повечето написани от самата изпълнителка и проду-
цирани от Michel Abihssira. Албумът съдържа и ориги-

нално предложение на песента “Облаче ле бяло”,
записано, по думите на Ищар, “специално за българ-
ските фенове”. За “Mi Amor” - първия сингъл от проек-

та, вече е заснет клип, който може да се види в ефира на Фен ТВ.

АЛБУМЪТ НА ИЩАР „7”
ВЕЧЕ Е ДОСТЪПЕН У НАС

ените с тъмна коса извоюват по-голям
успех в работата си, установил екип

ТЪМНОКОСКИТЕ СЕ
РАДВАТ НА ПО-ГОЛЯМ
УСПЕХ В СЛУЖБАТА

Ж
британски специалисти, ръководен от професор
Крис Соломон. Учените поискали да разгадаят
връзката между цвета на фризурата и кариерата.
Оказа се, че момичетата с черна и права коса
имат най-голям шанс за успех. Те притежават ог-
ромен бизнес нюх и качества на лидер. Голямата
брадичка също е сред ключовите параметри, ко-
ито определят дали жената е с ръководни каче-
ства или не. Това може да бъде жокер за работо-
дателите по време на интервюта. Хората с по-
малка брадичка се смятат за по-слаби и по-малко
надеждни служители.

Блондинките, особено тези с меки черти на
лицето, не могат да пробият толкова лесно в биз-
неса. Мнозина от тях сменят цвета на косата си, за
да променят мнението на хората. Някои дори при-
бягват към услугите на пластичната хирургия, за
да изглеждат по-мъжествени, смели и стабилни.
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Памет

Драматична и противоречива
политическа личност
„Ние се готвим да го бесим,
а той иска изпити да държи”

Посрещането
на Г.М. Димитров
на 23 септември
1944 г. в
България

Снимка ТОДОР СЛАВЧЕВ

Г. М. Димитров

Г
еорги Михов Димит-
ров-Гемето е роден
в Турция. Неговото
родно село Ени-чи-
флик се намира на

Д-р Богомил КОЛЕВ

брега на Мраморно море,
около 100 км западно от Кон-
стантинопол и 20 км южно от
Чорлу - жп гара на линията
София-Константинопол. Ос-
новният биограф и зет на Г.М.
Димитров, Чарлз Мозер,
съобщава, че рождената
дата по-късно е била обект
на спорове, тъй като по това
време християните, живеещи
на турска територия, все още
не сa били задължени да се
регистрират. Съобщава се, че
Г. M. Димитров идва на този
свят на полето, когато майка
му сеела, а баща му орял.
Предполага се, че е роден
около 15 април през бурната
1903 г., когато избухва Илин-
д е н с к о - П р е о б р а ж е н с к о т о
въстание. Георги бил единст-
веният член на семейството,
който получава средно обра-
зование. Животът на тракий-
ския селянин оставил силен
отпечатък в живота на бъде-
щия политик. Приветствайки
в Кърджали конгреса на
българите с тракийски произ-
ход през 1933 г. ,  Георги
пише: “Тракия - свещената и
плодородна земя, трябва да
бъде свободна, българска
земя със свободно, славянско
Бяло море! И това трябва да
бъде по-скоро, на всяка цена
с всички жертви!”.

Българските селяни от
Ени-чифлик подкрепяли бъл-
гарското училище, с българ-
ски учители, и отхвърляли
опитите на гръцките учители
да погърчат учениците. Както
в епохата на Великото бъл-
гарско възраждане, църк-
вата, училището и просветата
се оказват основните факто-
ри, довели до възраждането
в Ени-чифлик.

Монотонният живот в това
българско тракийско село се
нарушава с избухването на
Балканската война през
есента на 1912 г. Войната се
води за освобождението на
останалите под османско
владичество две области, на-
селени с българи; Македония
и Южна Одринска Тракия,
както и за българската земя
на Южна Добруджа. Догово-
рите след Балканската война
предизвикват

объркване
в Ени-чифлик

тъй като според мирния до-
говор от май 1913 г., след из-
теглянето на българските
войски, то остава в турска
територия. Българските влас-
ти призовават българското
население да се евакуира на
българска територия.

Семейството на Георги се
оказва между бежанците.
Първоначално те се настаня-
ват в турското село Юлагел-
ди, което след Междусъюзни-
ческата война отново остава
в турската територия и семей-
ството на Георги е принуде-
но да се върне отново в род-
ното си село Ени-чифлик. Но
накрая семейният съвет ре-
шава да емигрират в свобод-
на България. Георги присти-
га със сестра си в Бургас,
където чакат родителите си.
Макар и твърде малък, той е
принуден да работи, за да

могат да се изхранват със се-
стра си. Семейството се за-
селва в населеното с тракий-
ски бежанци след Руско-тур-
ската война 1877-1878 г. с.
Дойренци, Ловешко. Тук Ге-
орги продължава образова-
нието си. След прогимназия-
та той завършва петгодишния
гимназиален курс за три го-
дини и на 18 години, през
1921 г., се дипломира.

Бедният живот в с. Дойрен-
ци го оформя като неприми-
рим противник на “експлоа-
тацията, на лъжата, корупци-
ята и измамата”, към които
прибягват някои търговци,
при които е работил. Той ни-
кога не забравя това, както и
селския си произход. Г.М. Ди-
митров се оформя като пат-
риот, родолюбив българин
със силно развито национал-
но чувство. Той се възхищава
на пламенния оратор и пре-
красен организатор Ал. Стам-
болийски, който става негов
политически идол, макар че
съгласно неговия зет и поли-
тически биограф те никога не
са се виждали. Като учител в
с. Дойренци Г.М. Димитров
споделя антимонархическите
убеждения на своя идол
Стамболийски срещу Ферди-
нанд и по-късно самият той
става

един от основните
опоненти

на цар Борис

Убийството на Александър
Стамболийски по време на
деветоюнския преврат го
превръща в най-голямата фи-
гура в историята на Земедел-
ския съюз. Г. М. Димитров като

учител е арестуван пред уче-
ниците си. Обвиняемият из-
ползва пребиваването си в
затвора да чете и самообра-
зова. Иска разрешение от
прокурора да се яви на изпит
“в педагогическия институт в
Ловеч”. Изненадан, проку-
рорът възкликва: “Ние се гот-
вим да го бесим, а той иска
изпити да държи”, реплика на
която будният младеж шего-
вито и сатирично отговаря:
“вместо да ме бесите с една
диплома, ще ме обесите с
две”. Успява да се дипломи-
ра. Преживява и Септемврий-
ското въстание. Обвинен в
участие, той е арестуван и за
малко да бъде разстрелян.
Делото срещу 230-те ловеш-

ки въстаници се протака
дълго, но “не е произнесена
нито една смъртна присъда”.

След освобождаването от
затвора Г.М. Димитров се за-
хваща със сериозна органи-
зационна дейност за възста-
новяване на земеделските
дружби в Ловеч. Интересно е
становището на Г.М. Димит-
ров за деветоюнския преврат.
Чарлз Мозер съобщава: “Този
факт, както и отсъствието на
царя, довеждат Димитров до
извода, че експлозията в
църквата “Св.Неделя” не е
дело на комунистическо-зе-
меделския съюз, а вероятно
е провокация, организирана
от самия цар, решил да се ос-
вободи от непопулярния Цан-
ков”!?  Отново е арестуван.
Затворен в една килия, той е
подложен на изтезания, но
преживява последиците от
преврата.  Репресиите през
1925 г. “стабилизират страна-

та”, макар и на много висока
цена, докато те “фатално раз-
клащат” позициите на Цанков
като министър-председател,
който е обвинен за всички
злини. На 4 януари 1926 г. на
поста министър-председател
застава Андрей Ляпчев
(1866-1933),  управлявал
страната от 1926 до 1931 г.
Земеделският съюз заема
своето законно място в поли-
тическия живот на страната.
Младият, под 30-годишна
възраст, Г.М. Димитров пече-
ли в цялата страна

репутация на
добър ръководител

и попада в парламента.

Съобщава се, че след 1927 г.
неговата политическа дей-
ност се активизира и карие-
рата му на политик и държав-
ник набира скорост.

Димитров остава верен на
идеите на своя кумир Стам-
болийски за “огромната про-
паст между старите полити-
чески партии, като Демокра-
тическата” и новите съсловни
организации, “представени
от Земеделския съюз”. Спо-
ред идеите и убежденията на
Стамболийски тези организа-
ции неизбежно ще заменят
партиите и “всякакъв съюз
между тях” може да бъде
само временен. Именно тези
идеи са в основата на кон-
фликта между Г.М. Димитров
и земеделските лидери като
Вергил Димов и Димитър Ги-
чев през 30-те и 40-те години
на миналия век, които били
готови да сътрудничат на ста-
рите буржоазни партии за
определено време с надеж-
дата да получат или да
задържат властта.

В биографична книга на
Чарлз Мозер за Г.М. Димит-
ров се съобщава, че след 9
септември 1944 г. д-р Димит-
ров се изявява като “един от
най-принципните опоненти
на комунистическата власт”,
посочван като типичен при-
мер за “враг на народа”,
“агент на западния империа-
лизъм”, “антиличност”. Все
пак ролята му до 1944 г. по-
лучава определено призна-
ние.

От депутатската трибуна
пред парламента Г.М. Димит-
ров се “отнася към цар Борис
и казионните буржоазни пар-
ти като към свои главни вра-
гове и защитава комунистите
като представители на една
законна политическа групи-
ровка”. Добре известните му

речи на селските митинги
като “надарен оратор” го
издигат на политическия
връх след завръщането му от
изгнание в края на 1944 г.
Обобщено казано, Г.М. Дими-
тров е бил

противник както
на царската

монархическа
власт, така и на

комунистите

В източници се твърди, че
Гемето никога не се е кланял
на чужди правителства,
нещо, което не може да се
каже за никои други прави-
телства.

Г.М. Димитров добре оце-
нява не само политическа-
та практика, но и теорията.
Съгласно източници той раз-
работва аграрната доктрина,
пише в периодичния печат.
По време на войната и изгна-
нието си в Близкия изток той
написва “три обемисти ръко-
писа” - в третия се разглежда
прилагането на “социалисти-
ческата теория в селското
стопанство” на Съветския
съюз и критикува недостатъ-
ците на съветското земеде-
лие от позициите на аграр-
ната доктрина.

В периода след 1945 г., и
особено след 1949 г., Г.М.
Димитров се занимава с “те-
орията на журналистиката”.
Пише своите “Спомени”, кои-
то остават недовършени и
съгласно Чарлз Мозер са в
основата на неговата биогра-
фична книга “Д-р Г.М. Димит-
ров”. Проследяват се споме-
ните му, започвайки от детст-
вото. Добре е отразен животът
на този изявил се политик и
държавник в периода между
септември 1944 г. - когато се
завръща в България, поемай-
ки ръководството на Българ-
ския земеделски съюз, и сеп-
тември 1945 г., свързан с на-
пускането на България за по-
следен път. Описан е и жи-
вотът му в изгнание от 1945
до 1972 г. в САЩ.

Умира в изгнание
от естествена

смърт

след повторен инфаркт на 29
ноември  1972 г. (първият ин-
фаркт е на 2 ноември 1972 г.)

Чарлз Мозер представя
следните главни моменти, ха-
рактеризиращи политическа-
та биография на Г.М. Димит-
ров: след преврата на 9 юни
1923 г. като млад учител той
настоява да бъдат “изпрате-
ни в най-близкия град въоръ-
жени отряди”; следва арест,
изтезание и малтретиране; в
началото на 30-те години не-
говата политическа борба е
свързана с “противопоставя-
не срещу ръководството на
Земеделския съюз в парла-
мента по принципни съобра-
жения; по-късно като лидер
поема ръководството от ония,
които са го “отхвърли и из-
ключили” от редовете на Зе-
меделския съюз; в началото
на 1941 г. изявеният политик
съвсем открито се “противо-
поставя срещу пронацистка-
та политика” на цар Борис;
следващият важен момент е
свързан с бягството му от
България и организирането
на въоръжена съпротива;
следва тържественото му
завръщане в страната през
септември 1944 г.; последва-
но от “отстраняване от авто-
ритетен пост” след няколко
месеца, арест и “повторно
бягство” от страната през
1945 г. Той се изявява пре-
димно като “опозиционер”,
т.е. на практика по време на
политическата си кариера,
убеден в своите политически
възгледи и кауза е “постоян-
но в опозиция”.

Като опозиционер Г.М.
Димитров “защитава закон-
ността и дори необходимост-
та от една-единствена опози-
ция срещу правителството”. В
парламента той често “оказ-
ва подкрепа на комунистиче-
ската опозиция”.

Според Димитров свобо-
дата на печата е “абсолютно
необходима за правилното
функциониране на системата
на управление”.
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Спорт

Г

Б

гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ПО ТВ +
22.00 Реал Мадрид -

Барселона
ПО ДИЕМА

21.45 Арсенал -
Ливърпул

ПО НОВА СПОРТ
22.00 Манчестър Юнайтед -

Саутхемптън
ПО ЕВРОСПОРТ

18.45 Алжир - Кот д‘Ивоар
ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Того - Тунис

След кратко и мъчително боледу-
ване в болница в Бургас на 44-годиш-
на възраст почина железният капитан
на Нефтохимик от най-легендарните
години на клуба Велиян Парушев. Той
е шампион на България през 1992 г. с
отбора на ЦСКА, вицешампион през
1997 г. с Нефтохимик и финалист за
Купата на България през 2000 г. Па-
рушев стана любимец на червения
Сектор Г заради решителния гол, с
който ЦСКА завърши 1:1 в Парма и
отстрани италианците в турнира за
Купата на УЕФА през 1991 г. Едва на
23 години Велиян записва името си в
един от най-значимите европейски
мачове в новата история на 31-крат-
ния шампион на България

В “А” група за Нефтохимик Пару-
шев има 139 мача и 31 гола. За Купа-
та на УЕФА има 10 мача и 2 гола (4
мача с 1 гол за “армейците” и 6 мача
с 1 гол за “шейховете”). Има и 5 мача
за “А” отбора на България.

Поклон пред паметта му!

Катар си купил
Мондиал 2022

Френското списание France
Football проведе свое разследване
на обстоятелствата, съпътства-
щи избора на страната-домакин на
Мондиал 2022. Журналистите от
изданието са разкрили корупционна
дейност, чрез която представите-
лите на Катар са склонили ФИФА
да избере именно тяхната кандида-
тура. Високопоставен чиновник във
ФИФА, който запазва анонимност,
признава, че редица членове на ор-
ганизацията са били подкупени от
катарската страна. ”Те си купиха
това световно първенство”, се
казва в съобщение, изпратено от
чиновника до един от журналисти-
те на France Football. ФИФА също
води разследване по процедурата
за избор на домакин на първенства-
та през 2018 и 2022 г.

Литекс се раздели
с голмайстора си

Литекс изненадващо се раздели
с един от основните си футболи-
сти. Наставникът Христо Стоич-
ков повече няма да разчита на
нападателя Герасим Заков, който
реализира 8 гола през есента. 28-
годишният таран и ръководство-
то на Литекс се разбраха да пре-
кратят трудовите си отношения
по взаимно съгласие. Заков няма да
лети с отбора днес за лагера в
Анталия. “Прецених, че няма да
играя редовно и помолих да се раз-
делим. Водя разговори с няколко
отбора”, заяви Заков.

Юноша на
„червените” подсили
Спартак Пл

Евгени Игнатов е първото
попълнение в отбора на Спартак
(Пл). Нападателят е юноша на ЦСКА
и е известен с прякора си Бамзи.
Роден в на 4 юни 1988 г. в село
Кирчево, Ловешко. Висок е 176 см.
Играе като ляво крило. Играл е в
Чавдар Етр, Сливен, Спортист
Своге и Видима Раковски.

НА 44 ГОДИНИ
ПОЧИНА ВЕЛИЯН
ПАРУШЕВ

ървият български състезател с
квота за зимните олимпийски игри
в Сочи 2014 е Александра Жеко-
ва. Най-добрата ни сноубордист-

44-ият президент на САЩ Барак Обама прие по традиция в Белия дом шампионите
на НБА за миналата година от Маями Хийт, като получи от звездата на

“горещите” ЛеБрон Джеймс топка с автографи и екип на тима с името си и №44

Снимка БГНЕС

САНИ ЖЕКОВА ВЗЕ
ПЪРВАТА НИ КВОТА
ЗА СОЧИ 2014

ившият национал
Цветан Генков е
на път да напусне
закъсалия финан-
сово полски гранд

П
ката изпълни и двете изисквания на
Международната федерация по ски
(FIS) - да има класиране в Топ 30 на
поне един старт за Световната купа
или на световното първенство в Сто-
унъм (Кан) и да е спечелила поне 100
т. в своята дисциплина от 1 юли 2012 г.
до 19 януари 2014 г.  Според правила-
та на международната федерация от-
тук нататък има само два варианта
Жекова да пропусне Олимпиадата - по
свое усмотрение или по решение на
българската централа.

Общо зимните спортове у нас, ко-
ито имат шансове за олимпийски кво-
ти, се броят на пръсти.  Единствено в
биатлона се надяват на пълен отбор
(4 мъже и 4 жени) в Сочи, но заради
смяната на поколенията и подмладя-
ването при дамите това е почти не-
осъществима цел. В останалите зим-
ни спортове - фигурното пързаляне,
шорттрека, спускането с шейни, боб-
слея, надеждите ни за участие са
свързани най-вече с разпределянето
на визи на географски принцип.

Данчев предлага
Генков в Турция

Б

Екснационалът напуска
закъсалия Висла Краков

Висла Краков. Мениджърът
му Емил Данчев, който е
личен импресарио и на Ди-
митър Бербатов, го предла-

га на  няколко турски клу-
ба, които търсят нападател.

Агентът е взел мандат и
от клуба. Документът га-
рантира, че ако се осъще-
стви сделка, Данчев ще
вземе процент и от транс-
ферната сума.

Финансовата ситуация

във Висла никак не е доб-
ра, така че съгласието им
да се разделят с българи-
на не буди изненада,
твърди полският вестник
“Спорт”.

Генков пристигна в пол-
ския гранд през януа-
ри 2011 г. от руския гранд
Динамо Москва, който
го продаде на Bисла за
450 000 евро.

До момента той е изиг-

рал 47 мача с червено-бя-
лата фланелка и има 16
гола, като само за сезон
2011/2012 изиграните сре-
щи са 34 с 13 попадения.
Той обаче е сред най-
скъпоплатените играчи във
Висла и от него се изисква
много повече.

През есента Цецо има
само 3 гола в първенството
и 4 за Купата, но срещу от-
бори от четвърто ниво.

Бившият шеф в Левски Наско Сираков отново
жегна сегашните ръководители на “синия” тим,
критикувайки сериозно селекцията на отбора.

В своя фейсбук легендарният нападател на
“сините” изрази съмненията си за качествата на
привлечените български играчи, при това от сла-
би тимове. Според него работата на скаутското
звено на Левски трябва да бъде преосмислена, за
да има качествен отбор, който да играе на новия
стадион. “От много време не съм питал!! Но сега
имам въпрос. След като цяла есен скаутското зве-
но на Левски пропътува инкогнито цяла Европа,
защо се купиха 4 футболисти от отбори в Бълга-
рия, които се борят само да не изпаднат? Колко
пари струва това скаутско звено и дали си стру-
ва??? И с умиление прочетох интервю на трень-
ора на Левски, че сме загубили от швейцарския
Аарау заради умора от тежки тренировки. Явно
другите отбори не тренират, а се пазят за контро-
лите с Левски!!! Вземете мерки, момчета, че за нов
стадион се иска и отбор да имаш, иначе ще ви
гледат там само роднините ви!”, завършва изложе-
нието си бронзовият медалист от САЩ 1994.

От столичния ЦСКА
решиха да привикат по
спешност преотстъпе-
ния до края на сезона в
Нефтохимик Божидар
Стойчев. Бургаският
тим върна вратаря на
“армейците” и му бла-
годари за изявите му
със зеления екип. На
мястото му “шейховете”
привлякоха също под
наем младия вратар на
Черноморец Янко Геор-
гиев, който е техен юно-
ша. Той е пазил 3 сезо-
на и за Черноморец
Поморие във “В” и в “Б”
група.

Треньорът на
ЦСКА Миодраг Йешич
ще отведе Стойчев и
още 25-има футболис-
ти на втори подготви-

НАСКО СИРАКОВ ЗАХАПА
ЛЕВСКИ ЗА СЕЛЕКЦИЯТА

ЦСКА СИ ВЪРНА ВРАТАР
ОТ НЕФТОХИМИК

телен лагер в Алания
днес. Извън групата
останаха Благой Ма-
кенджиев и Себастиан
Скиорили, както и кон-
тузеното ново по-
пълнение Марсиньо. В
нея са и възстановява-
щите се от травми Ан-
тон Карачанаков и Ко-
стадин Стоянов. Кара-
чанаков ще премине
преглед в Истанбул,

който да даде повече
яснота за състоянието
му и след него ще
бъде преценено, дали
да остане с тима. Сто-
янов пък има травма,
която не му позволи да
вземе участие в мачо-
вете от първия лагер,
но се очаква през вто-
рата подготовка дори
да играе в проверките
на тима.

Ботев Пд завърши 2:2 с
руския Химки в в Агия Напа,
Кипър. Звездата на “канарче-
тата” Тодор Неделев (8) откри,
но руснаците успяха да
обърнат с голове на Максим
Ромашенко (27-д) и Михаил
Комов (52). Николай Павлов
(75) изравни също от дузпа.
Дебют за тима на Станимир
Стоилов направи холандецът

ГРУПАТА НА „ЧЕРВЕНИТЕ”:
Томас Черни, Анатоли Господинов, Божидар

Стойчев, Костадин Стоянов, Иван Бандаловски,
Венцислав Василев, Пламен Крачунов, Апостол
Попов, Ангел Грънчов, Васил Попов, Юлиян
Илиянов, Михаил Венков, Лукас Саша, Анисе,
Илиас Кириакидис, Петър Витанов, Ивайло Чо-
чев, Нджонго Присо, Сержиньо, Серж Нюаджи,
Антон Карачанаков, Мишел Платини, Мартин
Камбуров, Станко Йовчев, Григор Долапчиев

Тресор
Мпуту от
ДР Конго се
бори за
висока
топка с
Мохамед
Траоре
(вдясно) от
Мали в
мача от
Група В на
турнира за
Купата на
Африка.
Мачът в
Дърбан
завърши 1:1

Снимка YAHOO.COM
БОТЕВ ПД ПРАВИ 2:2 В КИПЪР

Марлон Перейра, който игра
до 74-ата мин

СЪСТАВЪТ НА БОТЕВ:
Стаховяк (76-Димитров), Мар-
лон Перейра (74-Айтов), Спро-
кел (68-Караславов), В. Ми-
нев (68-Рахов), Артур, Галчев
(62-Христов), Огнянов (58-Ир-
шак), Вандер (68-Марин), К.
Дяков, Неделев (46-Павлов),
Цветков (68-Костов).

„Галакси Пропърти Груп” (част от “Винпром” Пещера) стана
спонсор на волейболния Локо Пд и подписа едногодишен дого-
вор за подпомагане на детско-юношеския волейбол. Това обяви-
ха изпълнителният директор Мариан Бозуков и председателят
на управителния съвет Петър Узунов. В управата на клуба освен
старши треньорът Валери Чангалов, е включен и кумът на Хри-
сто Стоичков - бившия международен футболен рефер Атанас
Узунов, който през есента под натиск на феновете подаде остав-
ка като административен директор на Локо Пд.

КУМЪТ НА СТОИЧКОВ СТАВА
ВОЛЕЙБОЛЕН ШЕФ
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Генков си
търси отбор
в Турция

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ
КОНЕН СПОРТ

22.30 СК в Амстердам
ПО ЕВРОСПОРТ 2

БАСКЕТБОЛ
17.00 Триумф - Банвит

кратки

Южнокорейски
танцьори участват
в церемонията
по откриването
на Х зимни спешъл
олимпикс игри
в Пьогчанг.
България участва
с 6-има спортисти
на Игрите,
които продължават
до 5 февруари

лизо 450 състеза-
тели от 36 страни
ще участват на
Откритото евро-
пейско първенст-

Глушков и Родман
в „Мача на звездите”

Президентът на Българската
федерация по баскетбол Георги
Глушков отново ще се съблече по
екип, за да вземе участие в HDI
Мача на звездите, който ще се
проведе на 30 март в София. Де-
сетото поредно издание на шоу-
то ще се състои в “Арена Армеец”
за втора поредна година, ако пре-
говорите между организаторите
и поканените страни приключат
успешно. Георги Глушков, единст-
веният българин, играл в Нацио-
налната баскетболна асоциация,
ще допълни отбора на НБА леген-
дите, които ще се състезават в
HDI Мача на звездите. Той ще се
присъедини към ексзвезди от Ли-
гата на извънземните като Денис
Родман, Мъгси Богс и други VIP
гости на събитието.

Победи на Василева
в Бразилия и
на Рабаджиева
в Азербайджан

Амил Кампинас с Елица Василе-
ва в състава си обърна с 3:1 гейма
(21:25, 25:23, 25:18, 25:14) като
гост Сао Бернардо Волей в мач
от 14-ия кръг на волейболното
първенство на Бразилия. Българ-
ската националка Василева се
отличи с 9 т. за Амил, който е 4-
ти в класирането с 28 т. Друга
националка - Добриана Рабаджие-
ва с Рабита Баку спечели дерби-
то срещу Азеррейл Баку с 3:0
гейма (25:20, 25:22, 25:22) от 12-
ия кръг в шампионата. Рабаджи-
ева влезе като резерва и реали-
зира 2 т. Рабита е 2-ри във вре-
менното класиране с 25 т.

Ски учители от 15
държави на световно
в Пампорово

Над 120 ски учители от изве-
стни зимни курорти като Давос,
Гармиш-Партенкирхен демонстри-
рат умения на Световно първен-
ство за ски инструктори в Пам-
порово. Те са от 15 нации и уча-
стват на писта “Стената” в дис-
циплините гигантски слалом, па-
ралелен слалом и синхронно кара-
не на демо тимове. В гигантския
слалом при мъжете старша
възраст победи Йан Кинчи
(Швейц), пред Осаму Ямамото (Яп),
Рето Райдер (Швейц) и др. Милчо
Ляпев остана 7-ми. При жените
най-бърза бе Джесика Пунгера
(Швейц), пред Кристияне  Бауер
(Гер) и Евелине Шваб (Швейц), а
Гергана Шокова зае 7-мо място.

Банско чака 450
биатлонисти
Зрителите със свободен вход на европейското първенство,
17 държави идват с най-добрите състезатели

Снимка БГНЕС

Марин МИЛАШКИ ка поляна се очакват по око-
ло 1000 зрители. С този ход
от федерацията се надяват
да привлекат повече зрите-
ли и така да популялизират
спорта. Състезанията ще
бъдат излъчвани по БНТ1 и
Евроспорт.

“Да приемем европейско-
то е голямо признание за нас.
Готвим се повече от година и
съм уверена, че ще се пред-
ставим на ниво. Всичко е го-
тово и се надявам да няма
проблеми. Организирали сме
доста състезания и това е
причината световната феде-
рация да ни гласува доверие.
За световното в Чехия се на-
дявам на добри резултати.
Искаме максимален брой
квоти за Олимпиадата в Сочи
2014. Мъжете имат доста по-
голям шанс да са с 4 визи, но
при жените ще е по-сложно.
В момента националите са на
лагер в Италия, а оттам пъту-
ват за Нове место”, каза още
Дафовска и поясни, че квоти-
те за Сочи 2014 се печелят
от сборните резултати от
първенствата на планетата в
Руполдинг 2012 и Нове Мес-
то 2013.

Президентът на федерацията по биатлон Екатерина
Дафовска подписа договор с маркетинг мениджъра на Опел за

България Методий Иванов за спонсорство на европейското
първенство за мъже и жени до 26 години в Банско

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

говорът бе парафиран вчера
от Дафовска и маркетинг ме-
ниджъра на германския ав-
томобилен гигант за Бълга-

рия Методий Иванов. Входът
за всички стартове в Банско
е свободен, като дневно на
първенството на Бъндериш-

Б

Най-силният български тенисист
Григор Димитров зарадва своите мал-
ки почитатели с открит урок и в сто-
личната зала “София”. Ден след като
показа умения пред деца-тенисисти в
клуб “Черно море - Елит” във Варна,
Гришо в отлично настроение първо
загря заедно с децата, а после игра

во по биатлон в Банско (18-
26 февруари). Досега заявки
са подали 240 мъже и юноши
и 208 жени и девойки. Брой-
ката е рекордна, обяви пре-
зидентът на федерацията по
биатлон Екатерина Дафовска.
17 държави ще пристигнат с
най-добрите си състезатели
на възраст до 26 г. България
ще участва с пълни отбори
във всички възрастови групи,
като преди това биатлонисти-
те ни ще се състезават на све-
товното първенство в Нове
Место, Чехия (7-16 февруари).

Дафовска, единствената
ни олимпийска шампионка от
зимни Игри (Нагано 1998), се
надява да спечелим няколко
медала в Банско. Бюджетът
на шампионата е 750 000 лв.,
като основната част е осигу-
рена от спортното министер-
ство, а останалата от спонсо-
ри. Официален партньор за
шампионата е Опел, като до-

Първата българска тенис ракета при жените
Цветана Пиронкова отпадна безславно на
старта на Откритото първенство на Париж
“Газ дьо Франс” в зала “Берси” (награден
фонд $690 000).
25-годишната пловдивчанка се предаде
след 4:6, 2:6 от 3 години по-младата квали-
фикантка Щефани Фьогеле (Швейц) за 73
минути. 41-вата в света нашенка игра без
особен хъс и допусна 4 пробива срещу
съперничката си, която е №100 в света.
Цвети показа сериозни проблеми при
сервиса, а при повторните изпълнения взе
само 9 от 29 разиграни топки. Тя успя само
веднъж да пробие швейцарката и да пове-
де с 4:2, но загуби 4 поредни гейма и
предаде първия сет. Във втората част
Фьогеле продължи доминиацията си и
набързо поведе с 3:1, а след 3:2 взе още 3
последователни гейма, а с това и мача.
Пиронкова напусна надпреварата с наведе-
на глава, 4911 евро и 1 т.  за световната
ранглиста, преди да се присъедини към
националния тим за “Фед Къп”.

четвърт час с десетките момчета и
момичета. Григор поощряваше всеки
добър удар на малчуганите, които се
опитваха по всякакъв начин да впе-
чатлят идола си. В края на занимани-
ето първата ракета на България за
Купа “Дейвис” раздаде автографи и
се снима за спомен с децата.

Гришо учи деца и в СофияГришо учи деца и в СофияГришо учи деца и в СофияГришо учи деца и в СофияГришо учи деца и в София
Дидие Дрогба позира с екипа на

Галатасарай. Той подписа с турския тим
до лятото на 2014 г. Бившата звезда

на Челси идва от китайския Шенхуа
Шанхай, където остана само 6 месеца.
Дрогба е 2-ро “звездно” попълнение на

“Чим Бом”, след като миналата седмица
в Истанбул акостира и холадският халф

Уесли Снайдер от Интер

Крах за Цвети
и в Париж
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Григор Димитров
изнесе открит урок
по тенис на деца
в зала “София”


